
رشد ۹ درصدی مصرف برق کشور در اثر تغییر اقلیم
وزیر نیرو تغییر اقلیم و در پی آن »رشــد متوسط درجه حرارت« کشور و 
»بالا رفتن کمینه دمای هوا « و ۲۴ ســاعته شــدن فعالیت سیستم های 

سرمایشی را عامل تشدید مصرف برق کشور عنوان کرد .
 علی اکبر محرابیان وزیر نیرو با اشاره به مساله تغییرات اقلیمی اشاره کرد 
و گفت: مســئله تغییرات اقلیمی بسیار جدی اســت، این پدیده شرایط 
حدی هر جامعه ای را تغییر می دهــد و موضوع آب و انرژی یک بخش این 

مساله است.
وزیر نیرو افزایش تعداد و شدت ســیلاب ها و نیز گسترش خشکسالی ها 
را از اثرات تغییرات اقلیمی در ســطح جهان عنوان کرد و افزود: تغییرات 
اقلیمی که بــا اوج گیری دمای هوا در جهان و ایران همراه شــده اســت، 
موجب شد در تابستان امســال رشــد مصرف برق از ۴ درصد در سال به 
۹ درصد افزایش یابد. این در شــرایطی است که ۹ درصدِ ۸۰ هزار مگاوات 
عدد بزرگی معــادل ۷۰۰۰ مگاوات اســت که به معنــی ۷ میلیارد دلار 

سرمایه گذاری در صنعت نیروگاهی است.
وی با اشاره به ارائه جداول برنامه ریزی شــده و اعمال خاموشی در برخی 
کشــورها، اظهار کرد: ایران برای عبور موفق از پیک تابستان و تأمین برق 
پایدار همه بخش ها در سراسر کشور، سه سناریوی خوش بینانه )۳ درصد 
رشد مصرف(، میانه )۴.۵ درصد رشــد مصرف( و بدبینانه )۶ درصد رشد 
مصرف( را پیش بینی کرد؛ این ســناریوها بر اساس تراز رشد مصرف طی 
۳۰ تا ۵۰ سال اخیر تحلیل و با آخرین فناوری ها تدوین شده است، این در 

حالی است که رشد مصرف به ۹ درصد رسید.
محرابیان رشد متوسط درجه حرارت کشور و بالارفتن کمینه دمای هوا را 
دو عامل مهم در رشد فزاینده مصرف برق عنوان کرد و گفت: متوسط رشد 
دمایی مرداد امسال برابر با ۲.۶ درجه افزایش یافته، این در شرایطی است 
که با هر یک درجه افزایش دمای هوا به میزان مصرف برق ۱۸۰۰ مگاوات 

افزوده می شود.
وزیر نیرو درباره تأثیر بالارفتن کمینه دمای هوای کشــور بر مصرف آب و 
برق نیز خاطرنشان کرد: در سال های گذشته زمانی که دمای هوا مثلًا در 
شب و ســاعات غیر اوج بار کاهش می یافت، اگر سیستم سرمایشی کولر 
گازی بود بــه طور اتوماتیک خاموش می شــد و اگر کولر آبــی بود با قرار 
گرفتــن روی دور کند، مصــرف آب و برق کاهش می یافــت، اما در حال 
حاضر با بالارفتن کمینه دمای هوای کشــور، سیســتم های سرمایشی 

خاموش نمی شود و مصرف برق افزایش قابل توجهی می یابد.
وی تصریح کرد: در شــرایط عــادی و کمینه دمای هــوا انتظار می رود 
سیستم های سرمایشــی طی ۱۲ ســاعت عصر و شــب در حالت کند و 
خاموش قــرار گیرد اما با بالا رفتن این شــاخص، کولرهــای آبی و گازی 
به صورت ۲۴ ساعته فعال هســتند که با افزایش مصرف آب و برق همراه 

است.
وزیر نیرو در ادامه ســخنان خود ریشــه هر نوع ناترازی را اقتصاد دانست 
وافزود: ناترازی در انرژی به دلیل عدم تعادل در موضوع اقتصاد است. نرخ 
در کفه ناترازی مثل ترمز خودرو عمل می کنــد. مدیریت مصرف برق در 
کشورهای توسعه یافته از طریق قیمت گذاری اوج مصرف دنبال می شود، 
به گونه ای کــه قیمت انرژی در ســاعات اوج مصرف بعضاً از ۶ ســنت در 
شــرایط عادی تا دو دلار افزایش می یابد و این امر سبب می شود مصرف 

کنندگان به صورت خودکار مصرف خود را کاهش دهند.
وی اضافه کرد: این امر به پایداری شــبکه برق کمــک می کند. و در اوج 
بارمصرف، صنایع انرژی بر در کشورهایی مانند کانادا میزان مصرف خود 
را ۵۰ درصد کاهش می دهند.محرابیان از ایجاد نیروگاه های خود تأمین 
توسط صنایع ســخن به میان آورد و گفت: تأمین برق صنایع با استفاده از 
این امکان در سال جاری بسیار عالی صورت گرفت. نکته اینکه سال آینده 

بسیاری از نیروگاه های خودتامین صنایع وارد مدار تولید می شود.

و نیر کنعانی در نشست خبری:

ور در ذات و ماهیت رژیم صهیونیستی است تر
خریدار  ســخنگوی وزارت خارجه ضمن 
محکوم کردن ترور شــهید هنیــه، گفت: 
ترور در ذات و ماهیت رژیم صهیونیســتی 
است و بقای این رژیم گویا بر ادامه اقدامات 
تروریســتی و تروریســم ســازمان یافته و 
دولتی اســت. ناصــر کنعانی ســخنگوی 
وزارت امــور خارجــه در نشســت خبری 
هفتگی خود با خبرنگاران ضمن تســلیت 
و محکــوم کردن ترور شــهید اســماعیل 
هنیه رئیس دفتر سیاسی جنبش مقاومت 
حماس، اظهارداشــت: این قبیل اقدامات 
تروریستی نه تنها خللی در عزم و اراده ملت 
مقاوم فلســطین در راه مبــارزه علیه رژیم 
صهیونیســتی و آزادی قدس شرف ایجاد 
نمی کند و این رژیم از ترور شــهید هنیه و 
ترورهای گذشــته خود نتیجه ای نخواهد 

گرفت، بلکه عزم آنها را جزم تر می کند.
وی گفــت: اقــدام رژیم صهیونیســتی در 
ترور ناجوانمردانه رهبر عالی سیاسی ملت 
فلســطین در تهران در حالی که وی مهمان 
رســمی جمهوری اســلامی ایــران برای 
شــرکت در مراســم تحلیف رئیس جمهور 
ایران بود نقض فاحش حقــوق بین الملل و 
قوانین بین المللی و نیز عُرف سیاسی مورد 

احترام حامعه بین المللی بود.

جهان باید از تنبیه رژیم متجاوز 
صهیونیستی حمایت کند

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
ترور در ذات رژیم صهیونیســتی اســت و 
اســاس این رژیم بر ترور بنا شده و بقای آن 
نیز بر تداوم رویکرد تروریســم دولتی است. 
اولا جهان باید این جنایــت را قویا محکوم 
کند، دوما بایــد از تنبیه متجــاوز حمایت 
کند و از هر رویکــردی که معنای حمایت از 

متجاوز را می دهد پرهیز کند.
کنعانی افزود: ما حق خــود را برای دفاع از 
امنیت ملی و حاکمیت و تمامیت سرزمینی 
خود بلا تشــکیک می دانیم و کســی حق 
ندارد در تنبیه رژیم ماجراجو صهیونیستی 
تردیدی کند. تا این لحظه اقدامات سیاسی 
و دیپلماتیک لازم را انجام دادیم که از جمله 
پیگیر برگزاری نشســت فوق العاده شورای 
امنیت سازمان ملل شــدیم که با همکاری 
کشورهای دوست ما همچون روسیه، چین 

و الجزایر این نشست برگزار شد.
وی بیان کرد: همچنین درخواست برگزاری 
نشست سازمان کنفرانس اسلامی در جده 
نیز مطرح شــد که مورد موافقت قرار گرفت 
و قرار است چهارشــنبه این هفته در سطح 

وزرای خارجه  برگزار شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
مکاتباتی را با دبیرکل سازمان ملل، دبیرکل 
ســازمان همکاری اســلامی برخی مجامع 
بین المللی داشتیم و مواضع مستدل خود را 
مطرح کردیم . گفتگوهای تلفنی زیادی را با 
مقامات مختلف خارجی داشــتیم و به بیان 

نقطه نظرات خود را پرداختیم.

ایران از حق دفاع مشروع خود
 استفاده می کند

کنعانی ادامه داد: به دلیل اعمال نفوذ برخی 
دولت ها از جمله آمریــکا در اجرای وظایف 
برخی نهادهای بین المللی از جمله شورای 
امنیت شاهد تنش های اخیر هستیم. ایران 
یکبار دیگر تاکید میکند که در دفاع از منافع 
و امنیت ملی از حق خود در اقدام قاطع برای 
تنبیه متجاوز اســتفاده خواهــد کرد.وی 
تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران در این 
راستا برای تنبیه رژیم صهیونیستی متجاوز 
و به منظور ایجاد بازدارندگی از حق مشروع 
خود در دفاع از امنیت ملی استفاده می کند 

و با قاطعیت و با صلابت عمل میکند.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: جامعه 
بین المللی باید از تنبیه متجاوز به دســت 
جمهوری اســلامی ایران کــه اقدامی در 
استای تامین امنیت منطقه و جهان خواهد 
بود و البته اقدامی در چارجوب قوانین بین 

المللی است حمایت کند.

سفر وزیر خارجه اردن به تهران در 
چارچوب روابط دوجانبه بود

وی افزود: ســفر وزیــر خارجــه اردن در 
چارچوب روابط دو جانبه انجام شده است. 
پیش از این نیــز گفتگوهایی را میان وزرای 
خارجه و مقامات دیگر اردن و ایران شــاهد 
بودیــم. بنابراین ســفر اخیر در راســتای 
تداوم ســفرهای دیپلماتیک میان ایران با 
کشورهای دوست به منظور بررسی شرایط 
پیچیده و بغرنج منطقه و به خصوص جنگ 
غزه است که به امنیت و صلح منطقه منجر 
خواهد شــد.کنعانی تصریح کــرد: دولت 
آمریکا شــریک تمام عیار اسرائیل در نسل 
کشــی و جنایت جنگی علیه فلسطینیان 
اســت. آنها باید با متوقف کردن ماشــین 
کشــتار رژیــم صهیونیســتی و البته عدم 
ارسال ســلاح به این رژیم به وظیفه خود بر 
اساس حقوق و قوانین بین المللی عمل کند. 
آمریکا باید از حمایت رژیم صهیونیســتی 
دســت بــردارد و ایــن رژیــم را از تداوم 

جنایت های خودبازدارد.

رژیم صهیونیستی مسئول ترور 
شهید هنیه است

ســخنگوی وزارت امور خارجه بیان داشت: 
ما بر این باور هستیم که رژیم صهیونیستی 
بدون هماهنگی آمریکا دســت به اقدامات 
ماجراجویانه نمی زند، بنابراین بهتر اســت 
که آمریکا در قبال وظایف خود مســئولانه 
عمل کند.وی گفت: شــواهد و قرائن نشان 

می دهد که رژیم صهیونیستی در پشت این 
ترور اســت و هیچ کس به اندازه این رژیم از 
ترور اخیر نفع نمی برد و این رژیم مســئول 
اول و آخر این ترور فرا سرزمینی است و باید 

پاسخگوی این اقدام خود باشد.
کنعانی افــزود: در ارتباط بــا رژیم متجاوز 
صهیونیستی کســی نباید تردیدی به خود 
راه دهد چــرا که بر اســاس قوانین و حقوق 

بین المللی است.

جامعه جهانی در قبال جنایات رژیم 
صهیونیستی مسئولیت دارد

وی ادامه داد: مــا نیازی به ارســال پیام از 
طرف هیچ کســی برای رژیم صهیونیستی 

که آن را ماهیتا مشروع نمی دانیم نداریم.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: 
جامعه بین المللی و آمریــکا و برخی دیگر 
کشورهایی که بر رژیم صهیونیستی قدرت 
اثرگذاری دارند در قبال جنایات وســیع و 
گسترده جنگی و نسل کشی این رژیم علیه 
فلسطینیان در ۱۰ ماه اخیر مسئولیت دارند 
ولی متأسفانه باتوجه به اعمال نفوذ آمریکا 
در سازمان های بین المللی و شورای امنیت 
ســازمان ملل متحد تا به امروز هیچ یک از 
قوانیــن و مقــررات بین المللی نتوانســته 
جلوی ماشین کشــتار رژیم صهیونیستی 

را بگیرد.
کنعانی افــزود: ما در خصوص تــرور اخیر 
در تهران، شــورای امینت ســازمان ملل را 
مســئول می دانیم و با آنها مکاتبه کردیم و 

درخواست تشکیل جلســه دادیم و باتوجه 
به بی عملی شورای امنیت نسبت به تامین 
منافــع و امنیت ملــی خــود در چارچوب 
حقوق و قوانین بین المللــی قاطعانه عمل 

خواهد کرد.

در تأمین امنیت ملی با هیچ طرفی
 تعارف نداریم

وی گفت: ایران در خصوص تمامیت ارضی، 
حاکمیت ملــی و امنیت ملی خــود با هیچ 
طرفی تعارف ندارد. ما به هیچ وجه نسبت به 
متجاوز مسامحه نخواهیم کرد و به حمایت 
تمام قد از ملت مظلوم و مقاوم فلسطین که 
آن را یک مسئولیت جهانی می دانیم ادامه 
خواهیم داد.سخنگوی وزارت امور خارجه 
تصریح کرد: ما معتقدیم که باید شــرایطی 
فراهم کرد که ســازوکارهای بین المللی از 
جمله شورای امنیت سازمان ملل به وظایف 
خود عمل کند و این جای شرمساری برای 
کسانی اســت که این شــورا و مجامع بین 
المللی را ابزاری برای مطامع سیاســی خود 

قرار می دهند.

امیدواریم شاهد به ثمر نشست 
تلاش های دیپلماتیک ایران و مصر 

باشیم
کنعانی دربــاره آخریــن اقدامــات برای 
ارتقــای روابط با مصــر و بحریــن گفت: با 
مصر گفتگوها در چارچوب نقشــه راهی که 
دو طرف تعیین کــرده بودند، این گفتگوها 
ادامه دارد. ما در دوران حیات شهید رییسی 
و شهید امیرعبداللهیان تلاش هایی را شاهد 
بودیم که با شــهادت آنان و تغییر دولت در 
مصر وقفه ای را شــاهد بودیم. ما در ارتباط 
با مصر در یک رونــد دیپلماتیک خوبی قرار 
داریم و تحرکات میان طرفین برقرار است. 
امیدواریم شاهد به ثمر رسیدن تلاش های 

دیپلماتیک دو کشور باشیم.
در خصــوص بحریــن توافــق کردیم که 
سازوکار مشــترکی را برای شــکل گیری 
گفتگوها برای زمینه ســازی از ســرگیری 
روابط ترتیب دهیم و این ســازوکار شــکل 
گرفته اســت و امیدواریم شــاهد بازگشت 

روابط دو کشور به حالت طبیعی باشیم.
ســخنگوی وزارت خارجه درباره اینکه آیا 
ایران با اردن برای پاســخ به اسرائیل توافق 
کردند یا خیر گفت: ما بــرای تامین حقوق 
و مناقع ملت عمل خواهیم کرد و ما مواضع 
خود را برای کشــورهای دوســت تشریح 

می کنیم. 

 چشم انتظاری برای فهرست وزرا تمامی ندارد!

جنگ زرگری برای تصاحب وزارتخانه های اقتصادی
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سرلشکر سلامی مطرح کرد
شهادت ده ها خبرنگار در غزه نشان دهنده 

وح عظیم خبرنگاران است ر

از ابتدای امسال تاکنون
بازدهی بورس نسبت به بازارهای موازی دیگر 

آخر شد

مالکان هم دنبال هم خانه می گردند!

 موج اجاره خانه  های اشتراکی در تهران

سخنگوی صنعت آب کشور هشدار داد
 افزایش مصرف آب به دلیل گرمای هوا 

در هفته های اخیر
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عارف و سه انتصاب دیگر پزشکیان
الیاس حضرتی، دبیر کل حزب اعتماد ملی  در دولت های مختلف در مورد معاونین اول 
نگاه های مختلفی وجود داشت. میزان اختیارات، میزان میدان کاری و اینکه چقدر و در 
چه بخشی تخصص ویژه داشته باشــد، آیا صرفا اقتصادی،اجتماعی یا فرهنگی باشد که 

همه اینها در مجموع در جلسات ما در شورای راهبردی مورد بحث و بررسی قرار گرفت.

یادداشت

تعرفه بلیت قطار با تورم همخوانی ندارد
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پزشکیان در آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان برنامه و بودجه مطرح کرد

 سازمان برنامه، مغز متفکر نظام اجرایی کشور
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عارف و سه انتصاب دیگر پزشکیان
الیاس حضرتی، دبیر کل حزب اعتمــاد ملی  در دولت های مختلف 
در مورد معاونین اول نگاه های مختلفی وجود داشت. میزان اختیارات، 
میزان میدان کاری و اینکه چقدر و در چه بخشــی تخصص ویژه داشته 
باشد، آیا صرفا اقتصادی،اجتماعی یا فرهنگی باشــد که همه اینها در 
مجموع در جلســات ما در شــورای راهبردی مورد بحث و بررسی قرار 
گرفت و خُب برای آقای دکتر پزشــکیان هم قطعــا این مباحث مطرح 
بود ولی در مجمــوع یک تعدادی از افــرادی که فکر می شــد که می 
توانند موثر باشــند طی یک لیســتی به جهت مشــورت صرفا تقدیم 
دکتر پزشکیان شد و طبیعی اســت که خود ایشان هم ملاحظات، نگاه 
و گزینش خودشان را داشتند و چون مسئولیت کار با خود ایشان است 
خودشان باید تصمیم می گرفتند و قطعا آقای پزشکیان علاقه مند بود 

با شخصیت ها و خصوصا رهبری هم مشورت کنند.
در مجمــوع آقای طیب نیــا جزو گزینه هــای اول بود که خودشــان 

نپذیرفتند و طی ویدئویی به مردم گزارش دادند که چرا نپذیرفتند .
اقای عارف هم جــزو انتخاب های خوب آقای دکتر پزشــکیان بود که 
ایشان اعلام آمادگی کردند و آمدند و مشغول بکار شدند. درواقع،  آقای 
دکتر عارف با توجه به شخصیت وزین و علمی و تجربه بسیار خوبی که 

در اداره دولت دارند یک انتخاب بسیار خوب و مبارک است.
دوستان دیگر هر نظری دارند برای خودشان محترم است  ولی من چون 
با آقای دکتر عــارف از نزدیک در مجلس دهم کار کرده ام با شــخصیت 
وزین ایشــان و صبر و تحمل شــان در فشــارهای روانی و سیاسی که از 
جناح های مختلف بر ایشــان وارد می شد آشنا هســتم و می دیدم که 
ایشــان چقدر بزرگوارانه و با تحمل و صبوریت مســائل را پشت سر می 
گذاشــت و در عین حال به راحتی با مجموعه ای از جوان ها و افرادی که 
در ســنین مختلف بودند کار و تعامل می کرد و براحتی با گروه ها و جناح 
های مخالف می نشســت صحبت و تعامل می کرد و پیشــنهاد می داد و 
پیشــنهاد می گرفت، ما با ایشــان تجربه خیلی خوبی را در دوره ریاست 
ایشان در فراکســیون امید و مجلس دهم طی کردیم.علاوه بر این آقای 
دکتر عارف یک شخصیت علمی بی نظیری هستند و در بهترین دانشگاه 
های دنیا درس خوانده اند، ریاست دانشگاه تهران را عهده دار بوده و وزیر 

مخابرات بوده اند و همچنین معاون اول دوره آقای خاتمی نیز بوده اند. 
ایشان با پرونده فوق العاده درخشــان در دولت آقای خاتمی با این تجربه 
آمده اند و در کنار دکتر پزشکیان بعنوان یک انسان صادق و سالم ،پرکار 
با دید علمی و کارشناســی قرار گرفته و بنظر من یک مکمل خیلی قوی 
ایجاد شد و مجموعه ملت هم امیدوار شــدند و همچنین خود من هم که 
قضایا را خیلی با دقت رصد و دنبال می کنم انتخاب ایشــان و همینطور 
انتخاب آقای حاج میرزایی و بعــد هم آقای دکتر ظریف وهمینطور آقای 
قائم پناه را انتخابی به جا و شایســته می بینم .و تا الان که آقای پزشکیان 
این حکم هــا را داده اند بنظر من یکــی از یکی بهتــر و مکمل همدیگر 
هســتند . انشــاالله که با همین آهنگ و همین روال کادر بقیه وزارتخانه 
ها هم تکمیل شود و ایشان  بتواند با یک مجموعه ای که این رویکرد اقای 
دکتر پزشــکیان را قبول داشته باشــند ودر این رویکرد مشترک باشند 
یعنی تعامل با بیرون و تفاهم در داخل بتوانند یک فضای مثبت همکاری 

و همدلی ایجاد کنند و بنظر می رسد این هدف دست یافتنی است.

برای فرار از حملات مقاومت
 شهرک نشینان صهیونیست فقط ۹۰ ثانیه

 وقت دارند
ترس و وحشت صهیونیســت ها نســبت به حملات محور مقاومت در 

پاسخ به ترورهای اخیر رژیم صهیونیستی تشدید شده است.
 به نقل از المیادین، شبکه ســی ان ان گزارش داد که شهرداری قدس 
اشغالی به صهیونیســت های ســاکن این منطقه اعلام کرده است که 

پناهگاه های خود را آماده کنند.
این نهاد صهیونیستی تاکید کرده است که صهیونیست ها بعد از به صدا 

درآمدن آژیرهای خطر باید طی ۹۰ ثانیه خود را به پناهگاه ها برسانند.
به نظر می رســد تهدیدات کشــورهای محور مقاومت مبنی بر پاسخ 
قطعی به ترورهای اخیر رژیم صهیونیســتی باعث گســترش ترس و 
نگرانی در اراضی اشغالی به مدت چند روز شــده و مشخص نیست که 

این وحشت فراگیر تا چه زمانی ادامه خواهد داشت.

دیوان محاسبات کشور اعلام کرد
 انتصاب بیش از ۶۴۰۰ عضو هیات مدیره 

توسط دولت
گزارش دیوان محاســبات نشــان می دهد بیش از ۶۴۰۰ عضو هیات 

مدیره به طور مستقیم و غیرمستقیم توسط دولت منصوب می شوند.

به نقل از اداره کل روابــط عمومی و امور بین الملل دیوان محاســبات 
کشــور، جدیدترین گزارش این نهاد نظارتی از انتصاب اعضای هیأت 
مدیره شــرکت های دولتی و شبه دولتی نشــان می دهد تعداد ۱۲۶۵ 
نفر از اعضای هیأت مدیره شــرکت های دولتی و نیز تعداد ۵۱۶۶ نفر از 
اعضای هیأت مدیره شرکت های شبه دولتی به صورت مستقیم یا غیر 

مستقیم توسط دولت منصوب شده اند.
همان طور که این نهاد نظارتی پیش از این نیز اعلام کرده بود و با توجه 
به ضرورت اصلاح آئین نامه انتظام بخشی شرکت های دولتی و با عنایت 
به فرمایشــات مقام معظم رهبــری مبنی بر ضرورت خــروج دولت از 
مدیریت شرکت هایی که ســهم دولت در آنها اندک، ولی مدیریتشان 
با دولت اســت، ضروری اســت تا ســازمان برنامه و بودجه فهرســت 
شرکت های موضوع این حکم را در قالب پیوســت جداگانه به مجلس 

شورای اسلامی هنگام ارائه لایحه بودجه ارائه دهد.

جلیلی :
حزب تشکیل نمی دهم

نامزد چهاردهمیــن دوره انتخابات ریاســت جمهوری بــا بیان اینکه 
قصد تشــکیل حزب ندارد، گفت: در بحثی که من دارم مهم این اســت 
که ظرفیت های کشــور بتوانند با هم هم افزا شوند.سعید جلیلی نامزد 
چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری در پاسخ به این پرسش 
که شــما صحبت از جهش ایران با نقش آفرینی آحاد جامعه دارید، آیا 
این برنامه را دارید که تشــکیلات و یا حزبی تأسیس کنید، گفت: خیر، 
در بحثی که من دارم مهم این اســت که ظرفیت های کشــور بتوانند با 
هم هم افزا شــوند.وی افزود: این هم افزایی لزوماً نه مربوط به تشــکیل 
حزب است و نه تشکیل سازمان و نظایر آن.شایان ذکر است شعار سعید 
جلیلی در چهاردهمین دوره انتخابات ریاســت جمهوری با عنوان یک 

جهان فرصت یک ایران جهش و هر ایرانی یک نقش باشکوه معرفی شد.

یادداشت

تریبون

نماینده اقلیم کردســتان عراق در ایران گفت: با توجه 
به روابط خوب و مســتحکمی که میان ایــران و اقلیم 
کردســتان عراق ایجاد شــده، هرگز دیگر دشمنان و 
بدخواهان نخواهند توانســت در این رابطه خللی وارد 
کرده یا روابط دوجانبه تهران و اربیل را با چالش مواجه 

کنند.
ناظم دباغ نماینده اقلیم کردســتان عراق در ایران در 
گفت وگو با خبرنگار سیاست خارجی ایرنا در خصوص 
ترور اســماعیل هنیــه رئیس دفتر سیاســی حماس 
در تهران، اظهار داشــت: به اعتقاد من هــدف از ترور 
اســماعیل هنیه از میان برُدن این فــرد و جایگاه وی 
اســت، اما مطمئنا شــخص دیگری جای او را خواهد 

گرفت.
وی گفت: این امر منجر به تنش بیشتر میان کشورهای 
عرب و جهان اسلام با رژیم اســرائیل می شود و تلاش 

های دیپلماتیکی را کــه در قطر برای آتش 
بــس در جنگ غزه انجــام میشــد را از بین 
خواهد برد.نماینده اقلیم کردستان عراق در 
ایران تصریح کــرد: برخی تمام تلاش خود را 
به کار گرفتند که مشکلات منطقه ای مداوم 
باشــد، چرا که نمیتوانند آرامش و آسایش 

منطقه را تحمل کنند.
دباغ بیان کــرد: چندی پیش ما شــاهد ســفر آقای 
نیچروان بارزانی رئیس اقلیم کردســتان عراق و هیات 
همراهش به ایران بودیم که با استقبال بی نظیری هم 
مواجه شــد و منجر به تقویت روابط جمهوری اسلامی 

ایران با اقلیم کردستان شد.
وی ادامه داد: برخی تلاش میکنند که در موضوع ترور 
آقای هنیه کــه در تهران اتفاق افتاد، پای کردســتان 
عراق را به میان بکشــند با این گمانه زنی که موشــک 

یا پهپاد مورد اســتفاده در این ترور از سوی 
اقلیم کردستان عراق شلیک شده باشد.

نماینده اقلیم کردستان عراق در ایران بیان 
داشــت: در واقع برخــی با طــرح این قبیل 
موضوعات انحرافــی، تلاش مــی کنند بار 
دیگر روابط میان تهران و اربیل را متشــنج 
کنند، اما مطمئن باشید که اهداف شوم این 
دسیسه ها محقق نمیشود چرا که در برهه زمانی اخیر 

روابط دو طرف از هر مقطع دیگری بهتر شده است.
دباغ در خصوص پاســخ جمهــوری اســلامی ایران 
به ترور اخیر در تهران، افزود: به نظرم پاســخ ایران به 
ترور اســماعیل هنیه در زمان خودش به وقوع خواهد 
پیوست و در سطحی متناسب با شخصیت آقای هنیه 
خواهد بود. بــه خصوص که رهبری نظــام جمهوری 
اســلامی ایران هم اقدام تروریســتی صورت گرفته را 

محکوم و خواهان خون خواهی آقای هنیه شدند.
وی در خصــوص حضــور هیاتــی بلندپایــه از اقلیم 
کردستان عراق در مراسم تحلیف رئیس جمهور دولت 
چهاردهم ایران، گفت: به نظــرم حضور آقای نیچروان 
بارزانی و هیــات همراه وی در مراســم تحلیف رئیس 
جمهور ایران و دیدارهایــی که در تهران صورت گرفت 
یکبار دیگر بیانگر تقویت روابط و همکاری های سطح 
بالای سیاســی، اقتصادی و امنیتی میان ایران و اقلیم 

کردستان عراق بود.
نماینده اقلیم کردســتان عــراق در ایــران در پایان 
خاطرنشــان کرد: به اعتقاد من با توجه به روابط خوب 
و مســتحکمی که میان ایران و اقلیم کردستان عراق 
ایجاد شده اســت، هرگز دیگر دشــمنان و بدخواهان 
نخواهند توانســت که در این رابطه خللی وارد کرده یا 

روابط دوجانبه تهران و اربیل را با چالش مواجه کنند.

نماینده

خریدار  فرمانده کل ســپاه گفت: ده ها 
شــهید خبرنگار در یکــی از غریبانه ترین 
تقابلات بشــری در غزه نشــان دهنده روح 

عظیم خبرنگاران است.
 سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
در آئین تجلیل از خبرنگاران که صبح امروز 
در دانشــگاه جامع انقلاب اســلامی برگزار 
شد طی سخنانی اظهار داشت: خبرنگاران 
جمعــی شــریف و نگارنده تاریــخ انقلاب 
اســلامی هســتند که حضور در جمع شما 

موجب افتخار است.
وی با تسلیت شهادت اسماعیل هنیه گفت: 
ما با حــوادث گوناگونی روبرو هســتیم که 
این حوادث رو به افزایش اســت؛ یک زمان 
قدرت ها تصمیم می گرفتند که حوادثی را 
بیافرینند اما امروز شــرایط متفاوت شــده 
اســت و ده ها شــهید خبرنــگار در یکی از 
غریبانه ترین تقابلات بشــری نشان دهنده 

روح عظیم خبرنگاران است.
فرمانده کل سپاه گفت: انســان ها جهان را 
آنگونه می سازند که افکار و اندیشه ها شکل 
می گیرد، جهان جهان کلمه هاســت و این 
قرن، قرن مرگ فاصله ها است و گاهی اخبار 
و اتفاقات بسیار دور دســت زودتر از وقایع 

اطراف ما به دست ما می رسد.

میدان جنگ از موقعیت جغرافیایی 
خارج شده است

سرلشکر سلامی با بیان اینکه میدان جنگ 
از موقعیت جغرافیایی خارج شــده اســت، 
گفت: تکنولوژی باعث شــده از هر نقطه ای 
از جهان همزمان به حوادث وصل شــویم و 
انسان موضوع اصلی نزاع اســت. آرا، افکار 
و عقاید اســاس شــکل دهی دنیای امروز 

بشریت است.

سرلشکر ســلامی گفت: برای اینکه ذهن را 
بتوان پاک کرد، باید ســناریوهای درست 
ایجــاد کرد. بســیاری از اطلاعاتــی که در 
جامعه منتشــر می شــود حقیقت ندارند و 
ساختگی هســتند، ارزش ها در جامعه نیز 
به همین شکل است. در یک جامعه اخلاق، 
پاک دامنی و ایثار ارزش اســت و در جوامع 
دیگر ارزش ها متفاوت اســت. ساخت ذهن 

مهمترین عنصر یک جامعه است.

تخریب ارزش های یک جامعه 
خطرناک ترین تهدید برای یک جامعه 

است
فرمانده کل ســپاه تخریب ارزش های یک 
جامعه را خطرناک تریــن تهدید برای یک 
جامعه دانســت و گفت: هنجارها در جوامع 
بشری بســیار مهم اســت و این هنجارها 
هستند که جوامع را شکل می دهند. ایجاد 
تردید نســبت به باورها و اعتقادات یکی از 
مهمترین فــرم دهی تهدیــدات در جوامع 
اســت. نابینایی سیاســی، جهل سیاسی و 
کور شدگی فرهنگی یکی از خطراتی است 
که جامعــه را تهدید می کنــد. یک جامعه 
کامل دارای فهم سیاســی و فرهنگی است 
و دارای افرادی اســت که می توانند حقایق 
را بنویســند و کلمات از میــدان مین عبور 

می کنند.
فرمانده کل ســپاه با اشــاره به حمله رژیم 
صهیونیستی در ســیزدهم فروردین ماه به 
کنسولگری ایران در سوریه گفت: شهادت 
شــهید زاهدی ما را به وعده صادق هدایت 
کرد و این حوادث می توانست ما را به سمت 
دیگر هدایت کند و خبرنگاران نقش مهمی 
در هدایت افکار داشــتند. بعــد از عملیات 
وعده صادق بعد به شــهادت شهید رئیسی 

و انتخابات رســیدیم و بلافاصله با شهادت 
شــهید هنیه روبرو شــدیم و این نشــان 

می دهد که زمان در زنجیر حوادث است.
فرمانــده ســپاه ارزش هــای حرفــه ای 
خبرنگاری را بســیار مهم دانســت و گفت: 
خبرنگاران در خبر اول با هم رقابت می کنند 
اما مهم این اســت کــه خبــر اول صحیح 
باشد. هر کســی خبر اول را بدهد مرجع آن 
خواهد بود اما صحــت آن و صداقت در بیان 
اصل مهمی است.سرلشــکر سلامی گفت: 
خبرنگار دروغ پرداز نیست که حقیقت بین 
است تا به مردم شــعور و آگاهی دقیق دهد. 
دنیای خبرنگاری دنیــای آفرینش امید و یا 

ناامیدی است.
سرلشکر سلامی گفت: شــما خبرنگاران به 
واژه هایی که می نویسید دقت کنید. شاید به 
تنهایی مشکلی نداشته باشند اما وقتی کنار 
هم قرار می گیرند مهم می شــوند. هر عمل 
شــما تغییری در جامعه ایجاد می کند و ما 
جامعه ای هســتیم که به خاطر قرار گرفتن 
در قلب حوادث نیازمند خبررسانی صحیح 

هستیم.
فرمانده کل ســپاه گفت: خبرنــگاران باید 
در کوه و قلــب حادثه آرام باشــند تا مروج 
شــجاعت، آرامش و امنیت روانی باشــند 
و دنیای ما پر از ماجراهاســت و ما بســیار با 
خبرنگاران زندگی می کنیم. در رزمایش ها 
و خطوط تماس ما با دشــمن، خبرنگاران 
همپای مــا و حتــی جلوتر از ما هســتند. 
خبرنگاران می آیند و می گویند و به همین 

دلیل شهید می شوند.
وی ادامه داد: خبرنــگاری، عنصر فداکاری، 
انســانیت و عاطفــه اســت. خبرنــگار با 
احســاس ترین عضو جامعه اســت وگرنه 
خبرنگار نمی شد. خبرنگار به ما اراده راسخ 

می دهد و ثبات قدم ما را نشــان می دهد و 
زوایای پنهان حقایق را به ما نشان می دهد.

سرلشکر ســلامی ادامه داد: نبرد بین ما به 
عنوان اصحاب انقلاب با دشــمنانی اســت 
که به دنبال حاکم کردن شیطان و ساختن 
جهانی مملو از خفقان هســتند و آن را آزاد 
نشــان دهند. جهان دیکتاتوری بسازند اما 

آن را دمکراتیک نشان دهند.
فرمانده کل سپاه گفت: عده ای می خواهند 
جای دیکتاتوری و دمکراسی را عوض کنند 
و خبرنگاران هستند که اجازه جابجایی این 

دو را نمی دهند.
وی با اشــاره بــه جنایات گســترده رژیم 
صهیونیســتی در غــزه گفــت: رژیــم 
صهیونیســتی در گهــواره تــرور متولــد 
شــده اســت و هیچکدام از عناصر تشکیل 
دهنده یک ملــت را در اختیار نــدارد. این 
رژیــم گردابی از آتــش را گرداگــرد خود 
ایجاد کرده و فکــر کرده می توانــد با ترور 
دانشمندان هســته ای مانع دستیابی ملتی 
به انرژی هســته ای شــود و یا بــا ترور یک 

رهبر آزادی خواه در ســرزمین دیگری فکر 
می کنند با ایــن اقدامــات توفیقاتی برای 
خود بدست می آورند؛ اما اینها گودال هایی 
اســت که برای خــود حفر کردنــد و وقتی 
پاســخ محکمی دریافت کنند، می فهمند 
در محاســبه اشــتباه کرده اند و این بار هم 
این اشــتباه را انجام دادند اما پاسخ به آنها 
مبهم است.وی با بیان اینکه اگر خبرنگاران 
نبودند ایــن جنایت های غیــر قابل تحمل 
رژیم جنایتکار و حامیــان آن با این پیکرها 
دفن می شد، اظهار داشــت: اگر خبرنگارها 
نبودند نمی توانســتیم عظمت های ناشی 
از انقــلاب اســلامی را به جهــان مخابره 
کنیم. خبرنــگاران اندازه هارا بــه خوبی به 
جهان مخابره می کنند، شــکوه را به تصویر 
می کشــند، به دنبال به زیر کشیدن شکوه 
جامعه نیستند. احســاس مثبتی می دهند 
و عرق به دیــن، کرامت و فضیلــت را برای 
جوانان زنده می کنند. می خواهیم کریم و با 
شرافت باشیم و جامعه ای داشته باشیم که 

کلام طیب و عمل صالح در آن حاکم باشند.

ور اسماعیل هنیه به تنش بیشتر جهان اسلام با رژیم اسرائیل منجر می شود نماینده اقلیم کردستان عراق در ایران:تر

خریدار  رئیس جمهور گفت: ســازمان 
برنامه و بودجــه مغز متفکر نظــام اجرایی 
کشور است و تحول در نگرش و عملکرد این 

سازمان گره گشای مشکلات خواهد بود.
 مسعود پزشــکیان در آیین تکریم و معارفه 
رئیس ســازمان برنامه و بودجه با تأکید بر 
اهمیت جایگاه این سازمان در نظام اجرایی 
کشور، سازمان برنامه و بودجه را مغز متفکر 
نظام اجرایی کشور دانســت که در صورت 
کارآمدی گره گشــای مشــکلات کشــور 
خواهد بــود و در صورت عــدم کارآمدی بر 

مشکلات کشور خواهد افزود.
رئیس جمهور در ادامه بــا تاکید بر ضرورت 
تحــول در روش عملکــرد و فعالیــت این 
ســازمان، در توصیف چشــم انداز کشــور 
گفت:بدنبال شــرایطی هســتیم که در آن 
ایــران رتبه برتــری در میان کشــورهای 
دیگر کســب کرده، فقر، جهل و تحقیر در 
جامعه نباشــد و آزادگی، شرافت و انسانیت 
حکمفرما شود و رســیدن به این جایگاه که 
لیاقت آن را داریم، مســتلزم تغییر نگاه ها و 

ابتکار در راه حل ها است.
پزشکیان عملی نشــدن وعده ها و یکسان 
نبودن قول و عمــل مســئولان را موجب 
نارضایتی مــردم از آنان دانســت و تصریح 
کرد: بنای دولت جدیداین است که اگر توان 
حل مشکل و مسئله ای در کشور را نداشته 

باشد، ان را صادقانه با مردم در میان بگذارد.
رئیس جمهور در ادامه بــا بیان اینکه اگر در 
کشــور عده ای با ســختی زندگی می کنند 
ناشی از عملکردهای نادرست و غلط برخی 
مدیران اســت، افزود: بنده به هیچ وجه در 
اظهارات و ســخنانم در جریــان انتخابات 
به مــردم وعده دروغ و تعهــد غیرقابل اجرا 
نداده ام. چرا کــه معتقدم هیچ فریضه ای در 
نزد خدای متعــال از پایبندی به قول و عهد 
بالاتر نیست و شــیرینی صداقت با مردم از 

رفتار و گفتار منافقانه و دروغگویانه بیشــتر 
اســت، بنابراین اگر تعهد و قولــی به مردم 
دادیم باید تا پــای جان بــرای عمل به آن 

تلاش کنیم.
پزشــکیان نداشــتن دانش کافی برای 
یافتن راه حل مشــکلات، کنار زدن افراد 
توانمند و باانگیزه و عدم صداقت با مردم را 
از اصلی ترین موانع رفع مشکلات کشور 
دانست و خطاب به مدیران و کارشناسان 
ســازمان برنامه و بودجــه، تصریح کرد: 
معتقدم شــما با نگاهی نو و روشی نوین 
خواهید توانست کشــور را متحول کنید 
و با کار اثربخــش و تأثیرگذارتان رضایت 

مردم را جلب کنید.
وی با تأکید بر اهمیــت تکریم ارباب رجوع 
در ادارات و دســتگاه های اجرایی کشــور، 
گفت: متأســفانه مردم در شــرایط فعلی 

از نحوه برخوردهــا در ادارات مــا ناراضی 
هستند و علاوه بر مشکلات اقتصادی که با 
آن دست به گریبانند با برخورد نامناسب در 

ادارات به زخم آنها نمک پاشیده می شود.
رئیس جمهور تأمین رضایت مردم را رسالت 
اصلی دولت چهاردهم عنــوان کرد و افزود: 
برای ما مهم آن اســت کــه مراجعه کننده 
بــا رضایــت از ادارات ما خارج شــود و اگر 
خواســته ای خارج از چارچوب های قانونی 
نیز داشــت با روی خوش و زبان نــرم از او 

عذرخواهی شود.
پزشکیان در بخش دیگری از سخنان خود 
در جمع مدیران و کارشناســان ســازمان 
برنامه و بودجه بر ضــرورت نظارت برخط و 
لحظه ای این سازمان بر نحوه هزینه  بودجه 
دستگاه های مختلف تاکید کرد و افزود: این 
ســازمان همچنین موظف است متناسب با 

میزان درآمد کشــور بودجــه را تدوین و به 
نیازها بر اساس اولویت بندی پاسخگو باشد.

رئیس جمهور همچنین بر اهمیت استفاده 
از نیروهای جــوان و نخبه و نیــز برگزاری 
دوره های آموزشی منظم برای ارتقای سطح 
دانش مدیران و کارشناسان سازمان برنامه و 

بودجه تاکید کرد.
پزشکیان در پایان ضمن تقدیر از زحمات و 
خدمات داود منظور رئیس پیشین سازمان 
برنامه و بودجه و همچنین آرزوی موفقیت 
برای سید حمید پورمحمدی رئیس جدید 
این سازمان در مســئولیت جدید و خطیر 
خود افــزود: امیدواریم ایــن صمیمیت و 
دوستی در میان مدیران و کارشناسان این 
مجموعه با رئیس جدید منجــر به اعتلای 
هرچه بیشــتر ســازمان برنامه و بودجه در 

جهت رفع مشکلات کشور باشد.

پیش از سخنان رئیس جمهور داود منظور 
رئیس پیشــین ســازمان برنامه و بودجه با 
بیان اینکه امروز برای مدیران و کارشناسان 
این ســازمان به جهت میزبانــی از رئیس 
جمهور روز بــزرگ و مبارکی اســت، ابراز 
امیدواری کرد ســازمان برنامــه و بودجه 
در دوره جدیــد بتواند پیش از گذشــته در 
راهبری و سکانداری توســعه کشور ایفای 

مسئولیت کند.

رئیس سازمان برنامه: هیچ مسئولی به 
اندازه پزشکیان معتقد به ارجاع امور 

به کارشناسان نیست
ســید حمید پورمحمدی معــاون رئیس 
جمهــور رئیس جدیــد ســازمان برنامه و 
بودجه نیز طی ســخنانی در این مراســم 
با تقدیــر از زحمات داود منظــور، انتخاب 
این ســازمان بــه عنوان نخســتین مقصد 
رئیس جمهور برای برگزاری آیین تکریم و 
معارفه را نشــان دهنده عمق اعتقاد رئیس 
جمهور به کارشناســان عنوان کرد و افزود: 
در طول دولت هــای جمهوری اســلامی 
ایران هیچ مســئولی به اندازه پزشکیان به 
امر ارجاع امورات کشــور به کارشناسان و 
همچنین ضرورت اصلاح ســاختار بودجه 
تاکید نداشــته اند و حضور ایشان در کانون 
کارشناسان کشور نشــانی بر وفای به عهد 

است.
»اعتماد به بدنه کارشناسان سازمان برنامه 
و بودجه«، »توجه ویژه به شــورای اقتصاد 
به عنــوان قدیمی ترین شــورای اقتصادی 
کشــور«، »پرهیز از ایجاد شوراهای موازی 
برای ســازمان برنامه و بودجه« و »حمایت 
ویژه رئیــس جمهــور از اولویت بندی های 
این ســازمان برای تخصیــص بودجه« از 
جمله درخواست های رئیس جدید سازمان 

برنامه و بودجه از رئیس جمهور بود.
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اگر شهادت هنیه، قبلًا اتفاق افتاده بود، دلار جهش می کرد
ودی به سطح قبلی بازمی گردد  قیمت دلار بز

عضو هیات علمی پژوهشــکده پولی و بانکی با بیان اینکه بانک مرکزی 
سیاســت تثبیت را با قدرت و مدبرانه اجرا می کند و در سایه این اتفاق، 
فعالان اقتصادی متوجه شوند که اگر شــوک های ارزی در کشور روی 
دهد، این بانک می تواند مانع از جهش نرخ ارز شــود؛ گفت: اگر شهادت 

هنیه، قبلا اتفاق افتاده بود، دلار جهش می کرد.
 مهدی هادیان، معاون پژوهشــی و عضو هیات علمی پژوهشکده پولی 
و بانکی درباره تحولات اخیر بازار ارز گفت: در گذشــته شــاهد بودیم 
که نرخ ارز به دلیل تحولات سیاســی و نظامی روند صعودی را در پیش 
می گرفت، اما بعد از چنــد روز که هیجانات فروکش کــرد، نرخ ارز به 

کانال های قبلی باز می گشت. 
معاون پژوهشی پژوهشکده پولی و بانکی بیان داشت: تاریخ تکرار شده 
و بعد از اینکه اســماعیل هنیه در تهران به شــهادت رسید، مجددا نرخ 
ارز رونــد صعودی را در پیش گرفــت که البته ایــن افزایش قیمت نیز 
مانند دفعات گذشته هیجانی اســت و نرخ ها به کانال تعادلی قبلی باز 

می گردند.
هادیان عنوان کرد: یکی از ویژگی های »شــوک های سیاسی بیرونی« 
این است که با گذشت زمان اثر این شوک ها کاهش می یابد و بازارها به 

روند بلند مدت خود باز می گردند.
عضو هیات علمی پژوهشکده پولی و بانکی تصریح کرد: یکی از عواملی 
که مانع از جهش بالا و پایدار نرخ ارز در شرایط بحران های سیاسی اخیر 
شده است این است که بانک مرکزی در یک سال و نیم گذشته سیاست 

تثبیت اقتصادی را دنبال میکند.
این کارشــناس پولی و بانکی اظهار کرد: بانک مرکزی سیاست تثبیت 
را با قدرت و مدبرانه اجرا می کند و در سایه این اتفاق، فعالان اقتصادی 
متوجه شدند که اگر شوک های ارزی در کشور روی دهد، این بانک می 

تواند مانع از جهش نرخ ارز شود.
هادیان یادآور شــد: بانک مرکزی با اســتفاده از ابزارهای که در اختیار 
دارد و همچنین با استفاده از سازکارهایی که قانونگذار برای آن تعریف 
کرده و به خصوص اختیاراتی که ســران قوا بــرای آن تدارک دیده اند، 

توانست نرخ ها را به کانال ثبات قبلی بازگرداند. 
وی خاطر نشان کرد: تجربه جهش نرخ ارز به دلیل بحران های سیاسی 
در طول یک ســال اخیر چندین دفعه روی داده اســت، این تحولات 

موجب شده اثر هیجانات بر بازار ارز کاهش یابد.
معاون پژوهشی پژوهشــکده پولی و بانکی بیان داشــت: اگر شهادت 
اســماعیل هنیه چند ســال پیش روی می داد، نرخ ارز خیلی بیشتر از 
این ها افزایش می یافت، اما شاهد هستیم که در این دوره نرخ ارز حتی 

نتوانست سقف قبلی خود را هم بشکند.
هادیان عنوان کرد: این موضوع نشــان می دهد که کارگزاران و فعالان 
اقتصادی و حتی دلالانی که مشــغول به ســفته بــازی در چهارراه ها 
هستند به این باور رسیده اند که دست بانک مرکزی پر است و به راحتی 

می تواند بازار ارز را مدیریت کند.
عضو هیات علمی پژوهشکده پولی و بانکی  در پایان تاکید کرد:  البته 
بانک مرکزی نبایــد در زمان رویداد بحران در بــازار ارز دخالت کند، 
چون دخالت در زمان شــروع بحران منطقی و اقتصادی نیست، بلکه 
بهتر است صبر و بررســی کنیم که بازار به چه سمتی حرکت خواهد 
کرد و اثرات آن تا چه اندازه اســت و در نهایت پس از جمع بندی بانک 

مرکزی ورود کند.

از ابتدای امسال تاکنون
بازدهی بورس نسبت به بازارهای موازی دیگر 

آخر شد
بازدهی بازار بورس از ابتدای سال جاری تاکنون در مقایسه با بازارهای 

موازی دیگر با اختلاف چشمگیری منفی ۹ درصد رشد داشت.
 بازدهی بازارهای موازی از ابتدای ســال تاکنون نشان می دهد علیرغم 
ریزش سنگین خودرو و رکود در مســکن، باز هم این بورس هست که 
آخر شد، به طور مثال قیمت مســکن در ابتدای سال جاری ۸۱ میلیون 
و ۴۴۰ هزار تومان بود که در هم اکنون به ۸۵ میلیون و ۹۱۰ هزار تومان 
رسیده است؛ به عبارت دیگر بازدهی در این بازار در مقایسه با بازارهای 

موازی دیگر حدود ۵ درصد است.

از ســوی دیگر بازدهی بورس اوراق بهادار نسبت به ابتدای امسال رشد 
منفی ۹ درصدی را تا به امروز در مقایسه با بازارهای موازی دیگر داشته 
اســت، که به نظر می رســد معامله در بازارهای موازی دیگــر به غیر از 

بورس بازدهی مثبتی در پی خواهد داشت.
البته ناگفتــه نماند، بازار بــورس پس از چهاردهمیــن دوره انتخابات 
ریاســت جمهوری تنها دو روز نســبت به انتخاب مســعود پزشکیان 
واکنش مثبتی نشــان داد که به نظر می رســد این واکنــش هم صرفاً 
هیجانی بوده است. براساس موارد ذکر شده، بازار بورس طی یک ماهه 
اخیر کاملًا قرمز پوش بوده و بسیاری از سهام داران به علت ریزش های 

شدید سرمایه های خود را از این بازار خارج کردند.

بورسی ها با عارف مکاتبه کردند
کانون نهادهای سرمایه گذاری، کانون کارگزاران و کانون شرکت های 

سرمایه گذاری سهام عدالت به عارف نامه نوشتند.
کانون نهادهای سرمایه گذاری، کانون کارگزاران و کانون شرکت های 
ســرمایه گذاری ســهام عدالت در اعتراض به وضعیت بازار سرمایه به 
معاون اول رئیس جمهور نامه نوشــتند. در بخش هایی از این نامه آمده 
است، بازار سرمایه طی سه سال اخیر، بیش از پیش با چالش های جدی 
مواجه بوده که همگی موجب ایجاد نیروی دافعه برای اقبال ســرمایه 

گذاران به این بازار شده اند.
چالش هایی نظیر قیمت گذاری دســتوری و بی اعتنایی به سازوکار 
بازار در تخصیــص بهینه منابع، شــکاف قابل توجه میــان نرخ های 
رســمی و بــازار آزاد و توزیع رانت از محــل نرخ هــای ارز چندگانه، 
عدم همســویی میان سیاســت های اقتصادی و ایجاد سردرگمی در 
فعالان اقتصادی با ارائه ســیگنال های متناقض، انباشــت مطالبات 
شــر کت های بورســی از دولت و ایجاد مشکل ســرمایه در گردش و 
افزایش هزینه تأمین مالی آنها با اعمال سیاســت های پولی انقباضی 
و افزایش ناگهانی نرخ بهــره به بالای، ۳۰ درصد تعــدد تغییرات در 
دســتورالعمل ها و مصوبات مؤثر بــر صنایع و اخــذ تصمیمات خلق 
الســاعه، ناترازی انرژی و قطعی برق صنایع در فصل تابستان و قطعی 
گاز آنها در زمستان و نیز انتصابات و دخالت های سلیقه ای و نامناسب 
توســط نهادهای دولتــی و نهادهــای عمومی در شــرکت های زیر 
مجموعه موجب شده تا نه تنها ســرمایه گذاران رغبتی به ورود منابع 
خود به بازار سهام نداشته باشند، بلکه مســتمراً شاهد خروج منابع از 

بازار سرمایه باشیم.

بازار

 وزیر راه و شهرسازی از اتصال راه آهن چابهار- زاهدان 
به بندر شهید بهشتی تا پایان سال خبر داد.

 مهرداد بذرپــاش در صفحه خود در فضــای مجازی 
نوشــت: با تزریق منابع مالی مناســب به کلان پروژه 
کریدوری چابهار- زاهدان تا پایان سال این مسیر ریلی 
راهبردی شمال-جنوب به بندر ترانزیتی و بین المللی 

شهیدبهشتی چابهار متصل خواهد شد.
بر اساس این گزارش، وزیر راه و شهرسازی پیش از این 
نیز از تزریق منابع مالی به پروژه های ریلی و ســرعت 
گرفتن آن ها خبــر داده بود کــه راه آهــن چابهار به 

زاهدان و را آهــن اردبیل-میانه از جمله این 
پروژه هاست.

پیش از ایــن وزیر راه و شهرســازی روز ۱۱ 
خرداد ماه امســال در گفت وگو با ایرنا گفته 
بود: بهره بــرداری از پروژه ریلــی چابهار - 
زاهدان - میلک - سرخس، چابهار را به قطب 
بســیار مهم اقتصادی و تبدیل به یک نگین 

راهبردی، ترانزیتی در منطقه خواهد کرد، البته قطعه 
زاهدان به خاش حدود یک و نیم سال گذشته در دولت 

سیزدهم به بهره برداری رسیده است.

وی ادامه داد: محور بعــدی ۴۵۰ کیلومتر از 
چابهار تــا محدوده خاش اســت که تاکنون 
منابع خوبی به این پروژه تزریق شده و بزودی 
نیز منابع جدیدی به آن تعلق می گیرد تا کار 

با سرعت بیشتری انجام شود.
بذرپاش عنوان کرد: رئیس جمهور شــهید 
نیز تاکید داشــته تا پایان ســال ۱۴۰۳ این 
محور راهبردی باید به بهره برداری برســد، در همین 
راستا قطعات شــمالی از زاهدان تا میلک از یک طرف، 
زاهدان تا خراسان جنوبی از سوی دیگر کار این پروژه 

به سمت خراســان مرکزی و منطقه ســرخس در ۱۶ 
جبهه کاری در حال انجام است.

وزیــر راه و شهرســازی تصریح کــرد: قطعــا با این 
اقدام چابهــار تبدیل به قطب بســیار مهم و یک نگین 
راهبردی - ترانزیتی در منطقه خواهد بود و سیســتان 
و بلوچستان اصلی ترین تاثیر مســتقیم اقتصادی در 
حوزه عملیات گســترده ترانزیتــی را خواهد دید. این 
اقدام سیستان و بلوچســتان را به یکی از شاهراه های 
اصلی تردد کالاهای ترانزیتی در منطقه تبدیل خواهد 

کرد.

وزیر

 محبوبه فکوری  کابینه دولت پزشــکیان 
هنوز رونمایی نشــده اســت. گمانه زنی ها 
ادامه دارد و لابــی گری ها به اوج رســیده 
است. برخی از قعر جدول امتیازات به یکباره 
به بالای جدول می رســند و برخی دیگر به 
واســطه ژن خوب بودن یا ارتباطات سببی 
و نسبی که با برخی بزرگان احزاب مختلف 
دارند نامشــان در فهرســت ســکانداری 
وزارتخانه ها مدام بالا و پایین می شود؛ حالا 
چشــم نگران فعالان اقتصادی و صاحبان 
کسب و کار به فهرستی دوخته شده که نام 
وزارتخانه های مهــم اقتصادی در آنها جای 
گرفته و قرار اســت که ظرف روزهای آینده 

به میدان بهارستان برود.
 فهرســت اعضای کابینه هنوز اعلام نشده 
اســت. به طور طبیعــی هم نبایــد خیلی 
حساســیتی بر ســر زمان آن وجود داشته 
باشد؛ مگر اینکه صاحب منصبان بخواهند 
با خرد جمعی و بر پایــه اصول دموکراتیک، 
اعضای آن را انتخاب کننــد؛ غافل از اینکه 
تاب و توان این حد از دموکراسی حداقل به 
شــکلی که دولت چهاردهم آن را در پیش 
گرفته اســت، خیلی در ایــران جواب نمی 

دهد. 
کمتر کســی فراموش کرده اســت که در 
ابتدای دولت سیزدهم هم، ســامانه ای به 
نام »یاران رییســی« برای انتخــاب وزرا، 
معاونان وزیر و چهره های شــاخص دولت 
ایجاد شده بود تا بتواند محلی برای معرفی 
افرادی باشــد که می خواهند به نوعی طعم 
مدیریت دولتی را بچشند. حالا اما در دولت 
چهاردهم، موضوع به شــکل دیگری پیش 
رفته است. شــورای راهبردی تشکیل شده 
که ذیــل آن، کمیته هــای تخصصی برای 
بررســی گزینه های احتمالی و امتیازدهی 

به آنها شکل گرفته اند. 
البته چند روزی است که اعلام شده کمیته 
های تخصصی بــه کار خود برای بررســی 
گزینه های وزارت، پایان داده است و اسامی 
در اختیار شخص رییس جمهور است تا در 
مورد یاران خود در قطــار دولت چهاردهم 
تصمیم بگیرد. در این میان بازار گمانه زنی 

ها داغ اســت و به مــوازات، نگرانی فعالان 
اقتصادی بــرای انتخاب افــرادی که قرار 
است حداکثر ۴ سال سکان وزارتخانه های 
اقتصادی را به دســت بگیرند به اوج رسیده 

است. 
بررسی آنچه که در ظرف هفته های گذشته 
برای انتخاب وزرای پیشــنهادی به مجلس 
گذشته به خوبی نشــان می دهد که کمیته 
های تخصصــی حداقــل در مدیریت افکار 
عمومی برای سناریویی که در پیش گرفته 
اند، چندان موفق نبــوده و اکنون خیلی از 
افرادی کــه گزینه های پیشــنهادی خود 
را معرفی کرده و بابت انتخاب آنها از ســوی 
رییس جمهور برای قرار گرفتن در فهرست 

اعضای کابینه مطالبه گر هستند. 
برخــی دیگر نیز کــه در کمیته هــا امتیاز 
بالایــی آورده انــد ولی به دلایــل مختلف 
حذف شــده و نام گزینه هایی کــه امتیاز 
پایین تری نســبت به آنها داشته اند، اکنون 
به بالای لیست آمده اســت، به نوعی ناامید 
از این آزمون هســتند و معتقدند که در این 
حوزه، فشارهای سیاسی بیشتر از کارآمدی 

افراد اســت و این بــرای آنها بــه موضوعی 
نگران کننده تبدیل شده است. 

در عین حال، باز هــم برخی گزینه هایی در 
حال معرفی به مجموعه دولت هســتند که 
سابقه چندان خوبی در ارتباطات با نهادهای 
بالادستی و دســتگاههای نظارتی ندارند و 
حتی دوره کوتاه مدیریتشــان هم، جنجال 

آفرین بوده است. 
در این میــان، محمدجواد ظریــف که در 
مقطعی، ریاســت شــورای انتقالی دولت 
چهاردهم را به عهده داشــت، در گفتگویی 
اعلام کرده بود که شــخص رییس جمهور 
باید در مورد فهرســت نهایی اعضای کابینه 
تصمیــم بگیرد و گزینه هایی کــه ارایه می 
شــود، صرفا پیشنهاد اســت؛ موضوعی که 
باید ظرف ده روز آینده در مورد آن تصمیم 

گیری شود. 
نکته حائز اهمیت در ایــن میان، توجه ویژه 
به تیم اقتصادی دولت و ضرورت هماهنگی 
و همگامــی آنهــا در تصمیم گیــری های 
مختلف است. هر چه باشد، هماهنگی کامل 
میان وزارت اقتصــاد، بانک مرکزی، وزارت 

صنعت، معــدن و تجــارت و وزارت جهاد 
کشاورزی موضوعی بسیار مهم به شمار می 
رود که عمدتا ظرف سالهای گذشته مغفول 
بوده اســت و این شــکاف میان وزارتخانه 
ها با بانــک مرکــزی و یا ســایر وزارتخانه 
ها با یکدیگر وجود داشــته اســت که دود 
ناهماهنگی آن، به چشــم فعالان اقتصادی 

رفته است. 
به همین دلیل اســت که اکنــون، انتخاب 
تیم اقتصادی به دقت نظــر بالایی نیاز دارد 
و باید افرادی معرفی شــوند که از شاخصه 
های قابل قبولی نسبت به مدیریت و همراه 
کردن تیم درونی خود از یک ســو و تعامل با 
سایر وزارتخانه ها از ســوی دیگر برخوردار 

باشند. 
حالا این مسعود پزشکیان، رییس جمهوری 
اســلامی ایران اســت که باید با دقت نظر، 
بررســی کافی و به دور از فشارهای حزبی و 
سیاسی نســبت به انتخاب فهرست کابینه 
اقدام کرده و کشــور را از این بلاتکلیفی هر 
چه زودتر خــارج کند، به خصــوص اینکه 
چنــد هفته ای هســت که در بســیاری از 

وزارتخانه ها، مدیران خیلی نسبت به اجرای 
فرآیندهای اداری و انجــام کارهای روتین 
خود علاقمندی نشــان نمی دهند و هر روز 
که می گذرد، یک روز از پروژه سامان دادن 
اقتصاد ایران در دولت چهاردهم کاسته می 

شود. 
بــر این اســاس یکــی از گزینــه هایی که 
پیشنهاد می شود آن است که دو تا سه فرد 
اصلی که صاحب بالاترین امتیاز در کمیته 
های تخصصی شــده انــد، در همین چند 
روز باقیمانــده با افــراد از نزدیک مصاحبه 
تخصصی داشته و برنامه های مشخص آنها 
را به دقت رصد نماید تا بتواند فردی اصلح را 
با ســابقه مدیریتی و اجرایی مکفی و دانش 

تخصصی برای وزارتخانه ها انتخاب کند. 
در ایــن میان شــاید نقطه شــاخصی که 
باید تمرکز ویــژه ای بــرای انتخاب وزیر 
مربوطه بر روی آن صــورت گیرد، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت اســت که به نوعی 
خود ۴ وزارتخانــه را در دل خود جای داده 
اســت و باید دقت نظر کافی در آن صورت 
گیرد. به خصوص اینکه تجربه نشان داده 
انتصــاب برخی معاونــان همچون معاون 
برنامه ریــزی برای وزارتخانــه که تنها در 
بعد تئوریک اشــراف کافــی دارد، خیلی 
نمی تواند در راهبری دقیق این وزارتخانه 
موثر باشد، نمونه ناموفق آن هم، سیدرضا 
فاطمــی امین معاون برنامه ریزی ســابق 
وزارت صنعــت، معدن و تجــارت و وزیر 
صنعت دولت ســیزدهم بود که در نهایت، 
با استیضاح مجلس از ســمت خود برکنار 

شد. 
بر این اســاس امید می رود بتوان شــاهد 
گزینه هایی برای وزارتخانه هــا بود که در 
هماهنگی کامل با شخص رییس جمهور و 
اعضای تیم اقتصادی کابینه از یک ســو و با 
اشراف کامل به وضعیت و شــرایط کنونی 
اقتصاد ایران و معیشــت مردم، بتوانند کار 
کشــور را مدیریت نماینــد. بنابراین اینجا 
دیگر جای انتخاب های تزریقی نیســت و 
باید شــخص رییس جمهور با دید دقیق و 

علمی خود بهترین گزینه را انتخاب نماید. 

وزیر راه و شهرسازی خبر داد؛ اتصال راه آهن چابهار- زاهدان به بندر شهید بهشتی تا پایان سال

مدیر عامل راه آهن:

تعرفه بلیت قطار با تورم همخوانی ندارد
خریدار  صالحــی مدیر عامــل راه آهن 
با تاکید بر اینکه تعرفه بلیــت قطار با تورم 
همخوانــی ندارد گفت: قیمــت بلیت قطار 
تهران- خرمشــهر در ایام اربعین ۵۰۰ هزار 

تومان تعیین شده است.
 ســید میعاد صالحی در جمــع خبرنگاران 
در پاســخ به این پرســش مبنی بــر اینکه 
آیا شــرکت رجاء بدهی خود بــه راه آهن را 
پرداخت کــرد؟ گفت: شــرکت رجاء ۱۲ 
سال پیش بدون کارشناســی واگذار شد و 
همین الان هم اختلاف حساب وجود دارد. 
به هر حال وقتی تعرفه بلیــت قطار با تورم 
همخوانی ندارد همین می شــود که برخی 

شرکت ها دچار زیان و بدهی می شوند.
صالحی افزود: از ســال ۹۲ تا ۱۴۰۳ تعرفه 
بلیت قطــار تقریبا صفر درصد بوده اســت. 
در ســنوات مختلف ۱۰ درصد رشد تعرفه 
داشتیم اما سوال این اســت که آیا تورم ۱۰ 
درصد افزایش می یابــد. تورم ۴۰ درصدی 
با این تعرفه ها و تعدیل قیمت ها همخوانی 

ندارد.
وی با تاکید بر اینکه راه آهن ســودده شده 
و زیانده نیســت گفت: در سال ۱۴۰۰ سود 
عملیاتی راه آهن مثبت است و در این سال 
ســود عملیاتی مثبت و یارانه تعلق گرفته 

۵۰۲ میلیارد تومان شده است.
وی ادامه داد: تا سال ۹۵ شــرکت راه آهن 
همواره زیانده بود. اما در ســال ۱۴۰۰ سود 

عملیاتــی این شــرکت مثبت شــد. یارانه 
تخصیص یافتــه در ســال ۹۹ حدود ۴۵۰ 
میلیارد تومان بود و در سال ۱۴۰۰ هم سود 
عملیاتی و هم یارانه تعلق گرفته در مجموع 

به ۵۰۲ میلیارد تومان رسید.
صالحــی در خصوص تعییــن قیمت بلیت 
قطار از تهران تا خرمشــهر گفــت: در ایام 
اربعیــن قیمــت بلیت قطــار از تهــران تا 
خرمشهر برای قطارهای ۴ تخته ۵۰۰ هزار 
تومان تعیین شــده است و برای قطارهای۶ 
تخته نیز قیمت بلیــت پایین تر از این ۵۰۰ 
هزار تومان اســت.او در خصوص بلیت قطار 
ترکیبــی تهران-کربلا، اظهار کــرد: قطار 
ترکیبــی تهران-کربلا در ســال های قبل 
در ایام اربعین راه اندازی می شــد و با توجه 
به اینکه طــرف عراقی امکانات مناســب را 

نداشت در طول سال تداوم نداشت.
وی ادامه داد: این در حالی بود که در گذشته 
قطار تهران-کربلا قبل از اربعین راه اندازی 
شد و در طول سال ادامه پیدا کرد.وی با بیان 
این که در طول ســال قطارهــای ۴ تخته ۴ 
ستاره در مسیر تهران-کربلا سیر می کنند، 
افزود: با توجه به این که شرایط کشور عراق، 
برای بازه زمانی ۱۰ تــا ۲۰ صفر )۲۵ مرداد 
تا ۴ شــهریور(، بلیت قطــار تهران-کربلا 

فروخته نمی شود.
مدیرعامل راه آهن جمهوری اسلامی ایران 
در این باره توضیح داد:در ایام زیارت اربعین 

اساسا قطارهای کشــور عراق به این صورت 
نیســت که بلیت فروشــی کنند، لذا امکان 
اینکه در این ایام مشــخص برای جابجایی 
زائران قطار را در اختیار قــرار دهند، وجود 
ندارد.مدیرعامــل راه آهــن دربخشــی از 
اظهارات خــود با یــادآوری اینکه در حوزه 
برقی ســازی و سریع الســیر خطوط ریلی 
مخالفان و موافقانی در کشور داریم، گفت: 
از ســال ۸۲ که قرارداد برقی سازی تهران-

مشهد امضا شــده تا امروز حدود ۲۱  سال 
می گذرد، در همه این ســال ها عده ای می 
گویند خط را برقی سازی کنیم، عده ای هم 

می گویند خط را های اسپید بسازیم.
وی افزود: در حال طراحی خط آهن تهران-

مشــهد به صورت سریع الســیر هستیم و 
مقداری از کار را پیش برده ایم.

صالحی بیــان کرد: برقی ســازی خط آهن 

بافق-بندرعباس تصویب شــده و با شرکت 
های داخلی و خارجی مذاکراتــی را انجام 
داده ایــم. در ایــن رابطه با مپنــا و راه آهن 
روسیه مذاکراتی را انجام شــده و در حوزه 
برقی ســازی به ویژه بخش باری با مرکزیت 
بافق در راه آهن جمهوری اســلامی ایران 

مصوب شده است.
صالحی گفــت: پیش بینی می شــود که تا 
پایان ســال ۱۴۰۳ نیز حدود ۳۰۰ کیلومتر 
خط ریلــی جدیــد بهره برداری شــود که 
آماده سازی این خطوط در حال انجام است.

وی در ادامه توضیــح داد: در ابتدای دولت 
ســیزدهم، با شــرایط کرونا مواجه بودیم و 
یکی از مهم ترین موضوعات در حوزه ریلی، 
مبحث ارز بود و تغییرات قیمت ارز منجر به 

افزایش هزینه های راه آهن شد. 
مدیرعامــل راه آهن تصریح کــرد: بودجه 
عمرانی راه آهن در ســال ۹۶ بــا ارز ۳ هزار 
تومانی حدود ۲۷۰۰ میلیــارد تومان بود و 
این بودجه عمرانی در سال ۱۴۰۰ با دلار ۳۰ 
هزار تومانی به ۲۴۰۰ میلیــارد تومان می 
رسد.  از این رو در چهار سال ۱۳۹۶ تا ۱۴۰۰ 
راه آهن با کاهش جدی بودجه همراه شد و 
این مســئله منجر به ایجاد موانعی جدی بر 

سر راه عملیات تعمیر و نگهداری شد. 
وی با تاکید بر این که در دولت ســیزدهم، 
ســالی ۵۰ درصد از ســال ۱۴۰۱ تا ســال 
۱۴۰۳ بودجــه عمرانی راه  آهــن افزایش 

یافت، گفت: در مورد تخصیص، باید اشــاره 
کــرد که تخصیص تــا ســال ۱۳۹۹ کمتر 
از بودجه بوده است و از ســال ۱۴۰۰ با اخذ 
مجوزهای مورد نیاز این امکان ایجاد شد که 
تخصیص بودجه راه آهــن از بودجه مصوب 
بیشتر شود. صالحی اظهار کرد: فشار بودجه 
ای در سال های گذشــته آن چنان منجر به 
انباشــت تعمیرات و بدهی در راه آهن شده 
که همچنان بودجه های مورد نظر بســیار 
کمتر از مبالغ مورد نیاز است. اما با استجازه 
نفت و تأمیــن بودجه از طریــق تهاتر نفت 
امیدواریــم  بتوانیم تخصیــص بودجه را تا 

۵۰۰ درصد بودجه مصوب افزایش دهیم. 
وی با اشاره به این که متوسط هزینه اورهال 
یک دستگاه لکوموتیو زیمنس، برابر با یک 
ســوم هزینه این لکوموتیوها است، گفت: از 
ســال ۹۶ به دلیل کمبود بودجه تعمیرات 
اساسی بســیاری از این لکوموتیوها صورت 
نگرفت و در ســال ۱۴۰۰ از ۱۵۰ لکوموتیو 
زیمنس فقط ۱۷ لکوموتیو در دایره فعالیت 
ایمن و بــدون نیاز بــه تعمیــرات بودند. 
به همین دلیــل افزایش بودجــه راه آهن 
باید اتفــاق می افتاد. صالحــی ادامه داد: از 
این رو امیدواریــم با این افزایــش بودجه 
و ســفارش گذاری های مطلوبــی که برای 
خریــد قطعــات در ســال ۱۴۰۳ صورت 
گرفته، شــاهد تحولی در تعمیرات اساسی 

لکوموتیوهای مسافری باشیم.

خریدار   طبق بخشنامه ســازمان امور مالیاتی کشور، 
صدور گواهی اقامت مالیاتی از اول شــهریورماه از طریق 
سامانه برخط انجام خواهد شــد.به گزارش سازمان امور 
مالیاتی، مطابق بخشنامه ســازمان امور مالیاتی کشور 
و در اجــرای قوانین اجتنــاب از اخذ مالیــات مضاعف 

منعقده بــا دولت هــای خارجــی، با هدف تســهیل و 
تســریع امور مؤدیان و تکریم ارباب رجوع و در همسویی 
با سیاســت های دولــت الکترونیک و مالیات ســتانی 
هوشمند، »ســامانه صدور برخط گواهی اقامت مالیاتی 
برای اشــخاص حقیقی و حقوقی طراحی و پیاده سازی 

شــده اســت.بر این اســاس به منظور رفــع ضرورت 
مراجعه حضــوری متقاضیان، از تاریخ اول شــهریورماه 
درخواســت های صدور گواهی اقامت مالیاتی از طریق 
سامانه یاد شــده دریافت خواهد شــد. در عین حال در 
صورت مراجعه حضــوری متقاضیان، کمــاکان امکان 

درخواست صدور گواهی مذکور به شیوه غیر الکترونیکی 
نیز به تشخیص مدیران کل ذی ربط وجود خواهد داشت.

گفتنی اســت صدور گواهی اقامت موضوع این بخشنامه 
منوط به انعقاد و لازم الاجرا بودن موافقت نامه اجتناب از 

اخذ مالیات مضاعف با کشور موردنظر نخواهد بود.

صدور برخط گواهی اقامت مالیاتی از اول شهریورماه آغاز می شود
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رئیس سازمان ثبت احوال کشور خبر داد
صدور گواهی انحصار وراثت توسط سازمان 

ثبت احوال از سال آینده
معاون وزیر و رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور از اجرای طرح صدور 
گواهی انحصار وراثت از سال آینده از طریق سازمان ثبت احوال کشور 

خبر داد.
 هاشم کارگر در توضیح بیشــتر افزود: طبق قانون برنامه هفتم توسعه، 
سازمان ثبت احوال کشــور مکلف به صدور گواهی انحصار وراثت بدون 
نیاز به درخواست وراث و ذینفعان ظرف ۲۰ روز پس از ثبت واقعه وفات 

از سال آینده خواهد بود.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور بیان کرد: با تکمیل پروژه بزرگ سببی 
و نسبی و اتصال اسناد سجلی خانواده به یکدیگر این امر هر چه سریعتر 
محقق خواهد شد و باید هر چه ســریعتر آیین نامه این امر تدوین و در 

هیأت دولت به تصویب برسد.
وی افزود: صدور گواهــی حصر وراثت به صــورت الکترونیک، موجب 

تسریع و تسهیل در امر خدمت رسانی به مردم خواهد شد.
بر اســاس گزارش روابط عمومی ســازمان ثبت احوال کشور، جلسات 
تدوین آیین نامه این گواهی به صورت فشــرده در سازمان ثبت احوال 

کشور در حال برگزاری است. 

پرونده تخلف برخی از اساتید ۱۰ سال بود که 
رسیدگی نشده بود

مدیرکل هماهنگی هیات های رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی 
اعضای هیات علمی وزارت علوم گفت: برخی پرونده تخلف اســاتید و 

کارمندان ۱۰ سال بود که رسیدگی نشده بود که تعیین تکلیف شد.
حجت الاســلام دکتر ســید ابراهیم حســینی با اشــاره به اقدامات 
هیأت های رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی اعضای هیأت علمی 
گفت: یکی از اقداماتی که ما انجام داده ایم توانمند ســازی هیأت های 
رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی اعضای هیــأت علمی با تقویت 

سازی و کارآمد کردن هیأت ها است.
وی ادامه داد: با وجود اینکه اعضای هیأت های مذکور توســط رؤسای 
دانشگاه ها انتخاب می شــوند ما نیز بر آنها نظارت داریم تا افراد انتخاب 

شده دارای صلاحیت این کار باشند.
وی افزود: هیأت های تخلفات اداری و انتظامی ابزار مدیریتی اســت تا 
دانشــگاه شایســته کار کند، برای هیأت های مذکور جلسات آموزش 
مجازی و متمرکــز در وزارت علوم برگزار کرده ایــم، این هیأت ها باید 

آشنا به قانون باشند.
مدیرکل هماهنگی هیأت های رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی 
اعضای هیأت علمی افزود: یک بخشــنامه توسط معاون اول ابلاغ شده 

بود که قبل صدور حکم، این افراد باید در آزمون شرکت کنند.
وی ادامه داد: یکی از کارهای دیگر که انجام شــده، تشکیل هیأت های 
رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی اعضای هیــأت علمی در برخی 
دانشــگاه ها بود که فاقد هیأت های مذکور بودند مجبور می شــدند به 

دانشگاه های دیگر مراجعه کنند.
حسینی افزود: از ســوی دیگر گزارش های ارسالی از هیأت های مذکور 
را تحلیل می کردیم که آیا درست اســت یا خیر و نقاط ضعف آن آسیب 

شناسی می شد و دقت می کردیم منطبق با قانون رأی داده شده باشد.

وی ادامه داد: یکــی از موارد دیگری که ما پیگیــری می کردیم دفاع از 
اســتقلال هیأت های رســیدگی به تخلفات اداری و انتظامی اعضای 
هیأت علمی اســت. رؤسای دانشــگاه ها، مســئولان و حتی معاونان 

وزارتخانه نمی توانند دراحکام دخالت کنند.
وی افزود: همیشــه تاکید می کردیــم افرادی که معرفی می شــوند 
مسئول نباشند و محوریت قانون باشد، پاسخگو کردن هیأت ها از دیگر 
کارهایی بود که انجام شد، ۴۰ مورد به دانشــگاه ها سرکشی داشتیم و 
گزارش های میدانی را خودمــان تهیه می کردیم یکی از صلاحیت های 
هیأت های مرکزی رســیدگی به تخلفات رؤسا و مسئولان و هیأت های 

رئیسه دانشگاه است.
وی ادامه داد: گاهی رئیس دانشگاه بسیار زحمت هم می کشد ولی برای 
وی پرونده تشکیل داده می شود چون با قانون زیاد آشنا نبود، کارمندان 
نیز به دلیل عدم آشــنایی با قانون نادانســته مرتکب تخلف می شدند. 

اعضای هیأت علمی هم همین طور.
وی یادآورشد: برخی پرونده تخلف اساتید و کارمندان ۱۰ سال بود که 
رسیدگی نشده بود، برخی در مرحله صورت جلسه مانده بود که تعیین 

تکلیف شد.
حجت الاســلام حســینی افزود: برگ شــمار کردن پرونده ها از دیگر 
اقداماتی بود که انجام شد، یکی از مسائلی که در دستگاه قضائی بسیار 
مهم بوده این است که پرونده ها کم و زیاد نشود که لازمه آن برگ شمار 

کردن پرونده ها است.
وی ادامه داد: قوانین را برای اصلاح بررسی کردیم که با توجه به فرصت 

کمی که داشتیم موفق نشدیم آن را مصوب کنیم.
وی درباره اینکه بیشــترین تخلــف اعضای هیأت علمــی و کارکنان 
دانشگاه ها چه مواردی است گفت: برخی موارد تخلف پژوهشی و برخی 
اخلاقی اســت برخی موارد هــم نادیده گرفتن قانون اســت که تلاش 
کردیم پیشگیری کنیم در کارمندان هم بیشترین تخلف عدم توجه به 

قانون، اهمال کاری، تمرد و آشنا نبودن به قانون بود.

سردار مومنی خبر داد
 بهبود وضعیت ایمنی محورهای منتهی

وجی اربعین  به مرزهای خر
رییس پلیس راه راهور فراجا از بهبود وضعیت ایمنی محورهای منتهی 
به مرزهای خروجی اربعین خبر داد و گفت: مسیر ایلام به مهران تقریبا 

در تمام بخش رفت و برگشت جدا شده است.
سردار حسن مؤمنی رئیس پلیس راه راهور فراجا در خصوص وضعیت 
جاده های منتهــی به مرزهای اربعین گفت: در چند ســال گذشــته، 
تلاش های زیادی برای بهبــود وضعیت ایمنی محورهــای منتهی به 
مرزهای خروجــی اربعین صورت گرفته اســت. این تلاش ها شــامل 
اقدامات گســترده ای در جهت جداســازی مســیرها، بهبود کیفیت 

جاده ها و ایجاد امکانات رفاهی برای زائران بوده است.
وی افزود: یکی از مهم ترین محورهایی که تغییرات چشمگیری داشته، 
مســیر ایلام به مهران اســت. در این مســیر تقریباً تمامی بخش های 
رفت و برگشــت جدا شــده و امکانات جدیدی به آن اضافه شده است. 
این تغییرات باعث شــده تا تردد زائران در این مسیر با سهولت و ایمنی 
بیشتری صورت گیرد.سردار مؤمنی ادامه داد: با وجود این پیشرفت ها، 
آمار نشــان می دهد که رعایت نکردن نکات ایمنی توســط رانندگان 

همچنان یکی از عوامل اصلی بروز تصادفات است.

دیوار

سخنگوی کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در 
مجلس شورای اســلامی، تاکید کرد: بر اساس آخرین 
گزارش های ارائه شده بالغ بر ۴ هزار پرواز حمل و نقل 
زائران به خاک عراق را در ایام اربعین بر عهده خواهند 
داشت و به گفته نیروی انتظامی تشخیص هویت افراد 
برای ورود به خاک عراق از مبــادی زمینی زیر ۴ ثانیه 

انجام خواهد شد.
ولی الله بیاتی، با اشــاره به پیگیــری اقدامات صورت 
گرفته برای برگزاری پیاده روی اربعین حسینی توسط 
کمیسیون امور داخلی کشــور و شوراها، بیان کرد: روز 
گذشته اولین جلســه کمیســیون امورداخلی کشور 
و شــوراها با حضور وزیر کشــور برای پیگیری آخرین 
اقدامات صورت گرفته برگزار شد. تعدادی از مسئولان 
ذی ربط در این نشســت حضور داشــتند. وزیر کشور 
اعلام کرد که ســتاد اربعین هم در داخل کشــور و هم 

در داخل عراق تشکیل شده است. بالغ بر ۱۸ 
کمیته شکل گرفته است که هر کدام  بخشی 

از کار را پیش خواهند برد.
وی اظهار کرد: با اعتبــاری که مجلس پیش 
بینی کرده اســت حــدود ۱۲ همــت برای 
جاده سازی و لکه گیری آسفالت های مسیر 
داخل کشور به سمت عراق هزینه شده است. 

ورود مردم به خاک عراق تســریع یافته است. نیروی 
انتظامی اعلام کرد که تشــخیص هویت افــراد زیر ۴ 
ثانیه انجام خواهد شــد. تعداد پارکینگ ها در مرز نیز 
افزایش یافته و ســازماندهی شده است. بر اساس آنچه 
که اعلام شــد حمل و نقل عمومی افزایش پیدا کرده 
اســت اما همچنان ۷۰ درصد مردم از وسیله شخصی 

خود استفاده خواهند کرد.
سخنگوی کمیســیون امور داخلی کشور و شوراها در 

مجلس، تصریح کرد: تقریبا ۲۵ درصد مردم 
نیز از قطــار و اتوبوس و ۵ درصــد مردم نیز 
از نــاوگان هوایی برای  رفتن بــه پیاده روی 
اربعین استفاده می کنند. به گفته مسئولان 
دولت عراق نیز همکاری خوبی داشته است. 
کل سیســتم دولت عراق در خدمت زائران 
اســت. ۴۰ درصد موکب ها در عراق هستند. 
۶۰ درصد موکــب ها نیز در ایران هســتند. گیت های 
ورودی مردم به خاک عراق افزایش یافته اســت. سال 
گذشــته مردم در خصــوص مراکز درمانــی در کربلا 
اعتراض داشــتند که ۷ مرکز بود اما امسال به ۱۷مرکز 
درمانــی در کربلا افزایــش یافته اســت.  حدود ۳۰۰ 
خودرو امدادی اعزام شــده اســت که ۲۱۰خودرو در 
مسیر اســت. ۶۱۷ مراکز درمانی ثابت در داخل کشور 

برای خدمات دهی به همه زائران  احداث شده است.

وی تاکید کرد: هواپیمایی کشوری نیز اقدامات خوبی 
انجام داده اســت. مدیرفرودگاه امــام خمینی نیز در  
جلســه حضور داشــتند و اعلام کردند که ۱۴ شرکت 
هواپپمایی داخلــی و ۲ شــرکت هواپیمایی خارجی 
به زائران خدمــات ارائه می دهنــد. ۸۲ درصد اعزام ها 
از فرودگاه امــام خمینی بوده و مابقی نیــز از فرودگاه 
سایر استان ها اســت.  بالغ بر ۴۰۰ هزار مسافر از طریق 
۴ هزار پرواز انتقال داده خواهند شد. قیمت بلیت رفت 
و برگســت از تهــران ۱۰ میلیون تومان و برای ســایر 
اســتان ها نیز ۱۲ میلیون تومان پیش بینی شده است.

وی افزود: نیــروی انتظامی، هلال احمــر و هواپیمایی 
کشــوری نیز گزارش عملکرد خــود را ارائــه کردند. 
جلسات نظارتی کمیسیون ادامه دار خواهد بود. انگیزه 
خدایی برای خدمات رســانی به زائران وجود داشته و 

خوش بختانه تا الان کارها خوب پیش رفته است.

اربعین

الهه جعفرزاده  یک کارشناس آلودگی هوا 
به خبرآنلاین می گوید: »آلودگی شــهری 
رایج در فصل تابســتان، ناشــی از آلاینده 
»ازُون« است و از آن به عنوان آلودگی ثانویه 
یاد می شــود و از واکنش شــیمیایی میان 
آلاینده های اولیه در جو، مانند اکسیدهای 
نیتــروژن و ترکیبــات آلی فــرار، به وجود 
می آید. دو عامل »گرمای هوا« و »تابش نور 
خورشید و اشــعه یو وی« نقش بسزایی در 

تسریع و افزایش آلایندگی دارند.«
 بهره منــدی از هــوای پاک و ســالم، جزو 
حقوق اولیه شــهروندی اســت، اما با این 
وجود معضل »آلودگی هوا« از مشــکلات 
رایج در جوامع است. در کلانشهر تهران نیز 
روزانه حیات میلیون ها نفــر در اثر آلودگی 
هوا تهدید می شود. در فصل تابستان نیز به 
دلیل افزایش دما و تابش شــدید خورشید، 
به ویژه بــا افزایــش غلظــت گاز ازون، دو 

چندان شاهد این آلودگی هستیم.
بهزاد اشجعی، کارشــناس آلودگی هوا، در 
توضیح این مســئله می گویــد: »آلودگی 
شــهری رایج در فصل تابســتان، ناشی از 
آلاینــده »ازُون« اســت و از آن به عنــوان 
آلودگی ثانویه یاد می شــود؛ یعنی به طور 
مســتقیم از هیچ منبعی منتشر نمی شود و 
صرفاً از واکنش شیمیایی میان آلاینده های 
اولیه در جــو، مانند اکســیدهای نیتروژن 
و ترکیبــات آلی فرار، به وجــود می آید. دو 
عامل »گرمای هوا« و »تابش نور خورشید« 
در این واکنش شیمیایی، حکم انرژی اولیه 
را ایفا می کنند و نقش بســزایی در تسریع 
و افزایــش آلایندگی دارنــد. در واقع برای 
همین است که ما در تابستان بیشتر شاهد 
وجود آلاینده ازون هســتیم و در زمستان 
به صورت جــدی خبری از آلاینــده ازون 
نیست.«آلودگی هوا مسئله ای حل شدنی؛ 
»ازون« شــاخص ترین آلاینــده هــوای 
پایتخت/ از ابتدای تابســتان تا کنون تنها ۵ 

روز پاک داشتیم

رکورد تاریخی آلودگی هوای تهران 
با گاز ازون

طبق گفته این کارشــناس، در تابســتان 

جــاری روزهــای آلوده ای را پشــت ســر 
گذاشتیم که شــاخص کیفیت هوا به لحاظ 
آلایندگی ازون در این ایام بالای ۱۵۰ بوده 
و حتــی در برخــی نقاط تهران، شــاخص 
آلایندگی به بالای ۲۰۰ هم رسیده؛ که این 
نشان می دهد شدت این آلودگی نسبت به 
سال های گذشته تاحدودی افزایش داشته 

است.
او اضافــه می کنــد: »افزایش دمــای هوا، 
نسبت به دمای متوسط در سال های اخیر، 
مهم ترین دلیل این اتفاق اســت که موجب 
تشــدید زنجیــره واکنش هــا و در نتیجه 

افزایش غلظت آلاینده ازون می شود.«
طبق داده های مرکز کنتــرل کیفیت هوا، 
شــاخص کل آلودگی هوای تهران در پایان 
هفته نخســت این ماه )۸ مــرداد( به ۱۷۱ 
رسید؛ که این وضعیت ماحصل افزایش گاز 

ازون در هوا بود.
 شــایان ذکر اســت که این رقم بیشترین 
میزان شاخص روزانه ثبت شده برای تهران 
از زمان اندازه گیری و ثبت این داده اســت. 
این در صورتی اســت که در طول تابستان 
ســال های ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲، این شــاخص 

معادل ۱۶۵ واحد بود.
هم چنین طبق اعلام سامانه کنترل کیفیت 
هوای تهران، میزان شــاخص آلاینده ازون، 
در اوایل ماه جاری )۶ مرداد(، برای ساعاتی 
به بالای ۲۰۰ رســید؛ که این نشــانگر یک 
یعنی وضعیت بحرانی است. کما اینکه این 
روند در بامداد یکشــنبه هفتــم تیر ماه نیز 

تکرار شد.
تهران از ابتدای تابســتان جــاری تا کنون 
تنها ۵ روز پاک را پشت ســر گذاشته و این 
در حالی اســت که تابستان ســال گذشته، 
ســاکنان پایتخت ۱۱ روز با هــوای پاک و 
سالم را تجربه کرده اند. این تفاوت معنادار، 
بــر افزایش ســطح آلودگی هــوا در فصل 
تابستان، نســبت به سال گذشــته، تأکید 

می کند.

 آلودگی هوا، قاتل تدریجی انسان
 و محیط زیست

وجود گاز ازون در ترازهای فوقانی جو مفید 
است، زیرا از تابش اشعه فرابنفش جلوگیری 
می کند و حتی سطح آن را کاهش می دهد. 
اما در ســطح زمین ازون یک آلاینده است 

و صدمات ناشــی از این آلایندگی، بیشــتر 
متوجه سلامتِ انسان اســت که به تدریج 
منجــر بــه انــواع بیماری هــای موقت و 

بلندمدت می شود.
اشــجعی در این خصوص اشــاره می کند: 
»تحقیقــات مختلف در این زمینه نشــان 
می دهد ســرطان ریه، آســم، برونشــیت 
و بیماری هــای قلبی عروقی جــزو اثرات 
بلندمدت آلودگی هوا هستند و این موضوع 
بسیار حائز اهمیت است. از اثرات کوتاه مدت 
گازهای آلاینده هم می توان به مشــکلات 
پوستی، تنفسی یا سایر حساسیت ها اشاره 
کرد. مواقعی که غلظت گازهای آلاینده ای 
چون ازون در فصل تابســتان بــه اوج خود 
برســد، اگر به خیابان بروید و قــدم بزنید، 
شاهد تغییرات واضحی در وضعیت سلامتی 
خــود خواهید بود؛ علائمی مانند ســوزش 
گلو، احساس خفگی و موارد مشابه از اثرات 

موقت این آلاینده هستند.
افزون بر این، آلودگی و افزایش آلاینده های 
موجود در هوا بر محیط زیست و کشاورزی 

نیز قطعاً تأثیر مخربی دارد.«
به منظــور کاهش اثرات زیان بــار گازهای 

آلاینده، به ویژه ازون، توصیه می شــود در 
ســاعات اوج ترافیک یا اواسط روز که دمای 
هوا بالاســت، از تردد غیرضــروری پرهیز 
کــرده و ســایر فعالیت های روزمــره را به 

ساعات دیگری از روز موکول کنیم.
همانطــور کــه حســین شــهیدزاده، از 
مدیرعاملان اسبق شــرکت کنترل کیفیت 
هوای تهــران، در گفت وگو بــا خبرآنلاین 
بیــان می کند: »بــرای در امــان ماندن از 
آلودگی تابستانی بهتر اســت از ساعت ۱۰ 
صبح تا حــدود چهار بعدازظهــر که تابش 
اشــعه خورشید شــدید اســت، در خانه یا 
فضای بســته بمانیم. هم چنیــن از ورزش 
و فعالیت هــای پرتحرک اجتنــاب کنیم تا 
تنفس عمیقی نداشــته باشــیم و مشکلی 

برای دستگاه تنفسی مان ایجاد نشود.«
او ادامه می دهد: »هم چنیــن گام دیگری 
که در کاهش آلودگی تابســتانی می تواند 
مؤثر واقع شــود، به حداقل رساندن تولید 
اکسیدهای نیتروژن یا ناکس )NOx( است 
که در تولید آلاینده ازون نقش دارند. برای 
دســتیابی به این مهم، می بایست خودروی 
کمتری در ســطح شــهر تردد کنــد و این 
مســئله زمانی محقق می شــود که حمل و 
نقل عمومی بهتری داشته باشیم. متأسفانه 
به علت نامســاعد بودن شرایط حمل و نقل 
شهری، به لحاظ کمبود یا فرسودگی وسایل 
نقلیه عمومی و سیســتم تهویه نامناسب، 
مردم بیشــتر تمایل دارنــد از خودروهای 
شخصی اســتفاده کنند. تکثر وسایل نقلیه 
شخصی در سطح شهر، ســهم عظیمی در 
آلودگی هوای تهران خصوصاً در تابســتان 
دارد.آلودگی هوا یک مسئله قابل حل است 
و نیاز به اقدامات عجیب و غریبی هم ندارد. 
هر وقت ما توانستیم سیســتم حمل و نقل 
عمومی را ارتقا ببخشــیم، می توانیم راجع 
به دیگر راهکارهای کاهش آلودگی هوا هم 

بیشتر صحبت کنیم.«
هم چنیــن اوتصریح می کند: »مســلماً در 
کلانشــهری چون تهران که تــردد زیادی 
وجــود دارد، ناکس بیشــتری هــم تولید 
می شــود و همین موضوع، هوای شهر را در 

معرض آلودگی مضاعفی قرار می دهد.«

خریدار  دولت ســال گذشــته بــا توجه 
به کمبــود اتوبوس به عنوان وســیله نقلیه 
عمومی به ویــژه در ایام ســفرهای اربعین 
تصمیم به واردات ۲ هزار دســتگاه اتوبوس 
گرفت که تا به این لحظــه این وعده محقق 

نشده است.
نــاوگان حمل و نقل عمومــی »اتوبوس« 
به واســطه هزینه پایین در قیاس با سایر 
روش هــای حمل ونقل عمومــی، یکی از 
وســایل نقلیه محبــوب برای ســفر بین 
عموم مردم محسوب می شــود؛ البته این 
در حالیســت که در ســال های اخیر یکی 
از دغدغه های مردم، خرید بلیت اتوبوس 
در بازه زمانی ســفرهای پرتقاضا اســت؛ 
شــرایط به شکلی اســت که اگر مسافران 
حداقــل یک هفتــه قبل اقدام بــه خرید 
بلیــت نکنند، امــکان ســفر و تهیه بلیت 

تقریباً محال است.
در حال حاضر در کشــور بــا کمبود جدی 
ناوگان عمومــی اتوبوس مواجه هســتیم 
و از ســوی دیگر با توجه به اینکه در آستانه 
اربعین حســینی قرار داریم، عده زیادی از 
زائران، برای حضور در پیــاده روی اربعین، 
ســفر خود را به ســمت مرزهای منتهی به 
کشــور عراق آغاز می کنند و بر همین مبنا 
نیز میــزان تقاضای بهره منــدی از ناوگان 
اتوبوسی افزایش پیدا می کند، در حالی که 
میزان عرضه و تقاضای بلیت در بازار تعادل 

ندارد.
غفلت از توســعه حمل و نقــل عمومی در 
حالیست که استفاده از وسایط حمل ونقل 

جــاده ای در ســال های گذشــته یکی از 
مهم ترین گزینه ها برای ســفرهای اربعین 
بوده اســت. به گونــه ای کــه میانگین ۳۵ 
درصد از زوار با »اتوبوس« به عتبات مشرف 
می شــوند؛ متأسفانه از ســال های گذشته 
مشکلات متعددی در زمینه کمبود اتوبوس 
برای سفرهای اربعین و ســفرهای داخلی 
به خصوص در بازه زمانی پیک تقاضا، وجود 

داشت.

تنها ۷ هزار اتوبوس سازمان راهداری 
در وضعیت مطلوب قرار دارد

در این رابطه داریوش باقــر جوان مدیرکل 
دفتر حمل ونقل مسافر ســازمان راهداری 
و حمل ونقــل جــاده ای در گفت وگــو با 
خبرنگار مهر با اشــاره به اینکــه مجموعاً ۷ 
هزار دســتگاه اتوبوس در سازمان راهداری 
امــکان پیمایــش مســافت های طولانی 
دارد، گفت: حدود ۱۴ دســتگاه اتوبوس در 
سازمان راهداری وجود دارد که تنها ۷ هزار 
دســتگاه در وضعیت مطلوب قرار دارد که 
امکان پیمایش مسافت های بلند و متوسط 

را دارند.
مدیرکل دفتر حمل ونقل مســافر سازمان 
راهداری در ادامــه تاکید کــرد: البته این 
۷ هزار دســتگاه برای جابه جایــی زائرین 
اربعین کافی نیســت و باید حــدود ۲ هزار 
اتوبوس دیگــر به این تعداد اضافه شــود تا 
به ۹ هزار دستگاه برســد، همچنین حدود 
۳ هــزار دســتگاه اتوبوس دیگــر نیز برای 
جابه جایی مســافرین در مسیرهای داخلی 

کشور نیاز است و هم اکنون ۵ هزار دستگاه 
اتوبوس کســری داریــم که بــا همکاری 
برخی از ارگان ها ماننــد نیروهای انتظامی، 
پتروشیمی ها و پالایشگاه ها این کمبودها تا 

حد زیادی جبران خواهد شد.
به گفته باقر جوان؛ ایــن قانون هم اکنون به 
وزارت خانه های متولی نهادهای ذکر شده 
ابلاغ شــده و تا بتوانیم در بازه زمانی اربعین 
پاســخگوی نیاز نــاوگان جاده ای کشــور 

باشیم.

بلیت اتوبوس نیست
بر اســاس این گزارش، با توجــه به کمبود 
جدی اتوبوس در بــازه زمانی اربعین، طبق 
تمهیــدات وزارت راه و شهرســازی بنا بود 
تا برای تســهیل تردد زوار، ســال گذشته 
پیش از فرا رســیدن بازه زمانی ســفرهای 
اربعین ۲ هزار دستگاه اتوبوس با عمر کمتر 
از پنج سال وارد کشور شــود که تا به امروز 
این وعده در محاق به ســر می برد و از سوی 

دیگر اربعین حســینی یکــی از پیک های 
اصلی تقاضا به شمار می رود.

از ســوی دیگر طبق اعلام مدیــرکل دفتر 
حمل ونقل مســافر ســازمان راهداری از ۶ 
مردادماه پیش فــروش بلیت های اتوبوس 
به مقصدهای منتهی به کشــور عراق آغاز 
شده اما به محض اینکه ســایت های مجاز 
فروش اقــدام به عرضه بلیت هــای کردند، 
طولی نکشــید تا ظرفیت ها تکمیل شد؛ به 
طور مثال برای امــروز )۱۵ مردادماه( تمام 
ظرفیت ها به مقصد مهران تکمیل است، در 
حالی که هنوز به اوج تقاضــای بلیت رفت 

نزدیک نشده ایم.
لازم به ذکر است، بنا بود ســامانه سماح به 
ســامانه پیش فروش بلیت های اتوبوســی 
متصل باشــد، اما با توجه به تأخیری که در 
این اتصال ایجاد شــد، فــروش بلیت بدون 

ثبت نام در سامانه سماح انجام می شود.

واردات اتوبوس در تنگنا به سر می برد
علیرضا احمدی فینی رئیس ستاد مدیریت 
حمل و نقل و سوخت کشور نیز در گفت وگو 
با خبرنــگار مهر در خصــوص چرایی عدم 
واردات ۲ هزار دســتگاه اتوبوس، گفت: در 
راســتای واردات ۲ هزار دستگاه اتوبوس در 
تاریخ )۱۷ مهر ماه( آئین نامه اجرایی ابلاغ 
شــد؛ بنا بود تا طبق مصوبــه هیأت وزیران 
صادر کرده بودند، روند تأیید و تشخیص در 

سازمان راهدار طی شود.
رئیس ستاد مدیریت حمل و نقل و سوخت 
کشــور در ادامه تاکید کرد: همچنین قرار 

شــد تا مراحل دیگر مانند شناســایی کالا، 
تخصیص ارز، تأمین ارز و تاییدیه نهایی در 
وزارت صنعت، معدن و تجارت طی شــود. 
در سازمان راهداری مرحله ای پس از تأیید 
شناسایی کالا و تأیید اولیه ارزی که با عنوان 
محدودیت ثبت سفارش ســابقه محسوب 
می شــود که پس از این سازمان راهداری به 
عنوان متولی وارد چرخه واردات اتوبوس ها 

می شود.
وی خاطرنشــان کرد: مرحله تاییدیه فنی 
اتوبوس هــای وارداتی برعهده ســازمان 
راهداری اســت که این ســازمان مراحل 
تاییدیه فنی ۲ هزار دســتگاه را طی کرده 
و به وزارت صمت اعلام شده است اما سال 
گذشــته در فرآینــد واردات اتوبوس ها، 
دســتگاه های مربوطــه اقداماتــی انجام 
ندادند به همیــن دلیل این وعــده به ثمر 

ننشست.
احمدی فینی افزود: مراحلی که در راستای 
واردات اتوبوس برعهده ســازمان راهداری 
بود، تمام انجام شده و برخی از شرکت های 
مربوطــه در مراحــل تخصیــص ارز برای 
واردات هســتند و تا به امروز ۲۲ دســتگاه 
ناوگان اتوبوس از دو هزار دســتگاه تصویب 
شــده از گمرکات کشــور ترخیص شده و 
۱۵۰ دســتگاه دیگر در مراحل نهایی ثبت 
سفارش هستند؛ بر اســاس پیش بینی ها 
انتظار مــی رود بــا همــکاری ارگان های 
مربوطه تــا پیش از آغاز ســفرهای اربعین 
۲۰۰ دســتگاه اتوبوس از گمرکات کشور 

ترخیص شود.

آمادگی کامل دستگاه ها برای ارائه خدمات به زائران اربعین حسینی
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دفاع اسماعیلی از دولت سیزدهم برای آزادی 
بیان و کاهش توقیف نشریات

وزیر ارشاد در آخرین جلسه هیات نظارت بر مطبوعات و خبرگزاری ها 
در دولت سیزدهم اظهار کرد: ۸۰ جلســه و صدور مجوز ۴۰۰۰ نشریه 
در این مدت با کمترین میزان توقیف، در مقایســه با دوره های مشابه، 

کارنامه و عملکرد آزادی بیان در این دوره بوده است.
 محمدمهدی اسماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی دولت سیزدهم 
از برگزاری آخرین جلســه هیات نظارت بر مطبوعات در دولت شهید 

رییسی خبر داد.
وزیر ارشاد در پیام رسان ایکس نوشت:

»امروز آخرین جلســه هیات نظارت بر مطبوعــات و خبرگزاری ها در 
دولت شهید برگزار شد.

۸۰ جلسه و صدور مجوز ۴۰۰۰ نشــریه در این مدت با کمترین میزان 
توقیف، در مقایسه با دوره های مشابه، کارنامه و عملکرد آزادی بیان در 

این دوره بود.
از تلاش های همــه همکاران این شــورای فراقوه ای حضــرت آقایان 
جمشیدی، قطبی، ســاعی، کلانتری، پاک آئین و منتظری و همچنین 

دوست خوبم آقای فرشاد مهدی پور در این مدت تشکر ویژه دارم.«

درخواست مسعود ده نمکی برای ساخت 
»اخراجی ها ۴«

مسعود ده نمکی برای ساخت اســپین آف )فصل چهارم( »اخراجی ها« 
پروانه ســاخت درخواســت کرد. به نقل از روابط عمومی فیلم، مسعود 
ده نمکی که پیش از این ۳ قسمت از سینمایی »اخراجی ها« را ساخته 
است، اکنون و پس از ۱۴ سال برای ســاخت اسپین آف )فصل چهارم( 

آن درخواست پروانه ساخت داده است .

اکبر عبدی، امین حیایی، کامبیز دیرباز، محمدرضا شــریفی نیا، کاظم 
مادرشــاهی، منوچهر آذر، فخرالدین صدیق شــریف، علی اوسیوند، 
ارژنگ امیرفضلی، نگار فروزنده، نیوشــا ضیغمی، شــهره لرســتانی، 
جواد هاشــمی، قاســم زارع، عبدالرضا اکبری، مریلا زارعی، ســپند 
امیرسلیمانی، سیروس کهوری نژاد و… از جمله بازیگرانی هستند که 

در ۳ قسمت »اخراجی ها« ایفای نقش کرده اند.
قسمت های پیشــین »اخراجی ها« در دوره خود پرمخاطب ترین فیلم 
سال بود و گفته می شود »اخراجی ها۲« پرمخاطب ترین فیلم دهه ۸۰ 

شد.
»اخراجی ها« به روایت داســتان زندگی مجید سوزوکی )یکی از اراذل 
جنوب شــهر( پرداخت که عاشــق دختر یکی از معتمدین محل است 
و برای به دســت آوردن موافقت پدر او عازم جبهه شــده و سرانجام به 
شــهادت می رســد. در ادامه نیز اتفاقاتــی که برای گروه دوســتان و 

همرزمان او می افتد را روایت می کند.
»اخراجی ها« اولین فیلم میلیاردی شد که سقف فروش ریالی فیلم ها 

را جا به جا کرد.

تعداد شنونده رادیو محرم رکورد زد
رادیو محرم توانســت به رکورد ۲۵ میلیون شــنونده در یک ماه دست 

پیدا کند.
 به نقل از روابــط عمومی معاونت صدا، محمدجواد حق پرســت، مدیر 
واحد فضای مجازی رادیو محرم ضمن اعلام ایــن خبر، بیان کرد: این 
اولین بار اســت یک شــبکه رادیویی می تواند این حجم از مخاطب را 

داشته باشد.
وی افزود: نحوه احصای تعداد شنوندگان این شــبکه رادیویی صرفا از 
طریق نرم افزار کاربردی ایرانصدا به دست آمده است . در حالی که آمار 
سایر شــنوندگانی که از طریق رادیونما، رادیوهای آنالوگ در خودروها 
و خانه ها و رادیوهای دیجیتال، ایــن موج رادیویی را در ایام محرم برای 
شنیدن انتخاب کرده اند، قابل احصا نبوده و قطعا تعداد شنوندگان این 

شبکه رادیویی به مراتب بیشتر است.
حق پرست خاطرنشان کرد: هر مخاطبی که از طریق ایرانصدا حداقل ۳ 
دقیقه شنونده این موج باشد به عنوان یک مخاطب محاسبه شده و این 
مهم بدین معناست که رادیو محرم در این بازه زمانی فقط از طریق نرم 

افزار ایرانصدا بیش از ۷۵ میلیون دقیقه شنیده شده است.
وی ضمن بیان توضیحــات پیرامون تعداد شــنوندگان رادیو محرم به 
ســایر حوزه های تحت مدیریت واحد فضای مجازی اشاره کرد و افزود: 
در بســتر فضای مجازی، میانگین بازدید مخاطبان از پست های روزانه 
شــبکه های اجتماعی  گوناگون بسیار چشــمگیر بوده و بیش از ۱۰۰ 
هزار نفر در صفحات فعــال رادیو محرم در فضای مجــازی، ما را دنبال 

می کنند.
مدیر فضای مجازی رادیو محرم اعلام کرد کــه به کمک همکاران این 
واحد در زمینه تولید محتوای حســینی بیش از ۲۰۰ اثر در قالب های 
اســتوری موشــن، عکس نوشــته و ویدئو کلیپ مداحی هــای فاخر، 

طراحی، تهیه و منتشر کرده ایم.
بیش از ۱۲۰۰ پوســتر با موضوعاتی از مجالس عزاداری شهرستان ها، 
تصاویر نوگلان حســینی، معرفی کتب عاشــورایی و پوســترهایی با 
موضوع امام حسین )ع( و ماه محرم الحرام در رادیونمای رادیو محرم به 

نمایش در آمده است.
در پخش زنده تصویری، برنامه های »شــور شــیدایی« رادیو محرم در 
دو نوبت صبح و عصر و همچنین تصاویر زنــده از عتبات عالیات و ذوات 

مقدسه در روبیکا، نزدیک به ۲ میلیون بار دیده شده است.

دیزنی با »ددپول و ولورین« ۳ میلیارد دلاری شد
فیلم ابرقهرمانی »ددپول و ولورین« در دومیــن هفته نمایش جهانی 

خود مجموع فروش گیشه خود را به ۸۲۴ میلیون دلار رساند.
فیلم »ددپول و ولورین« با بازی رایان رینولــدز و هیو جکمن با فروش 
جهانی ۸۲۴ میلیون دلاری توانست از فروش کل فیلم های قسمت های 
قبلی یعنی »ددپول« )۷۸۳ میلیون دلار( در ســال ۲۰۱۶ و »ددپول 
۲« )۷۸۶ میلیون دلار( در سال ۲۰۱۸ پیشــی گرفته و به دومین فیلم 
پرفروش سال ۲۰۲۴ پس از انیمیشن »Inside Out ۲« )۱.۵ میلیارد 
دلار( و سومین فیلم پرفروش تاریخ با درجه سنی »R« پس از »جوکر« 
)۱.۰۷ میلیارد دلار( و »اپنهایمر« )۹۷۵ دلار( قرار بگیرد و پیش بینی 

می شود ظرف چند روز آینده از مرز یک میلیارد دلار عبور کند.
»ددپول و ولورین« محصول اســتودیو مارول کمپانی دیزنی در گیشه 
سینمای آمریکا نیز با فروشــی بالغ بر ۳۹۵ میلیون دلار در صدر گیشه 
برای دومین هفته پیاپی قــرار دارد، ضمن این که با عبور از فروش ۳۷۰ 
میلیون دلاری فیلم »مصائب مســیح« ســاخته مل گیبسون در سال 
۲۰۰۴، رکــورد پرفروش ترین فیلم تاریخ ســینمای آمریکا را با درجه 

سنی »R« به خود اختصاص داده است.

قاب

خریدار   تهیه کننده فیلم »راه میان برُ« با 
بیان اینکه تولید این فیلم همچنان متوقف 
است، گفت: اگر چه شرایط کلی سینما برای 
ســاخت »آتش بس۳« هم مناسب نیست، 
امــا فیلم نامــه آن تکمیل شــده و منتظر 

فرصت مناسبی برای تولید هستیم.
محمد نیک بیــن درباره تولید ســریال راه 
میان بر به کارگردانی تهمینه میلانی گفت: 
راه میان بــر همچنان متوقف اســت؛ وقتی 
زمان بگذرد بعضی معادلات عوض می شود 

و دوباره شروع کردن مشکل است.
این تهیه کننده ادامــه داد: فیلمنامه آتش 
بس۳ تکمیل شده و منتظر فرصت مناسبی 
برای تولید آن هستیم. شرایط کلی سینما 
برای تولیــد این فیلم مناســب نیســت.

تهیه کننده فیلم دو سال گذشــته، خبر از 
پیش تولید سریال »راه میان بر« داده بود و 
گفته بود فیلمبــرداری »آتش  بس۳« فعلا 

متوقف است.
نیک بین بــا بیان اینکه با بعضــی بازیگران 
درباره ســری جدید این فیلم صحبت شده، 
توضیح داد: امیدواریم زودتــر بتوانیم این 
فیلم را کلید بزنیم؛ البتــه برخی انتخاب ها 
را خــود خانم میلانــی انجــام داده اند و با 

بازیگران پروژه صحبت کرده اند.
تهیه کننده این فیلم دو ســال پیش، خبر از 

پیش تولید سریال راه میان بر به کارگردانی 
تهمیــه میلانــی داده بــود و گفتــه بود 
فیلمبرداری آتش  بس۳ فعلا متوقف است. 
در حال حاضر و با پیگیــری خبرنگار ایرنا، 
این تهیه کننده از توقف راه میان بر و نگارش 

فیلمنامه آتش بس۳ خبر داد.

همچنین نیک بین در پاســخ به همکاری با 
بازیگران سری گذشــته این فیلم گفته بود: 
بی شک ســینمای ایران نیاز به چهره های 
جدیــدی به عنــوان سوپراســتار دارد، به 
هرحال سوپراســتار یک شــبه بــه وجود 
نیامده و سال ها طول کشــیده تا تبدیل به 

چهره های محبــوب و معروف در ســینما 
شوند.

وی دربــاره ایفــای نقش شــخصیت های 
اصلی فیلم عنوان کرده بود کــه با توجه به 
تغییر شــرایط جامعــه و ســن ازدواج، در 
شخصیت های اصلی فیلم تغییراتی خواهیم 

داشــت.فیلم ســینمایی آتش بــس ۱ به 
نویســندگی و کارگردانی تهمیه میلانی و 
تهیه کنندگی محمد نیک بین در ســال ۸۴ 
تولید و در اردیبهشت ماه ســال ۸۵ اکران 
شد. این فیلم با فروش ۱ میلیارد تومانی در 
گیشــه و با اقبال خوبی از سوی تماشاگران 
مواجه شد. دومین قسمت این فیلم در سال 
۹۳ روی پرده سینماها رفت؛ آن هم با تغییر 

زوج اصلی به میترا حجار و بهرام رادان.
از همان ســال، زمزمه تولید سومین سری 
این فیلم به گــوش می رســید. میلانی در 
مصاحبه ها تاکید می کرد که قصد ســاخت 
یک پنج گانه را دارد و ســومین ســری این 
فیلم، پیرامون مســائل دختران مجرد ۴۰ 

ساله تولید خواهد شد.
با اینکه ســری دوم به اندازه ســری اول با 
اقبال مواجه نشــد و بخش بزرگی از آن نیز 
به دلیل تغییــر زوج اصلی بــود اما میلانی 
همان ســال تاکید کرد که تنهــا قصد دارد 
دکتر روان شــناس را در فیلــم حفظ کند و 
شخصیت های اصلی تغییر خواهند کرد. در 
حال حاضر با توجه به اینکــه زنده یاد آتیلا 
پســیانی دیگر در این فیلم حضور نخواهد 
داشــت، باید دید میلانی چه کســی را به 
عنوان روانشــناس در این فیلــم جایگزین 

خواهد کرد.

تهیه کننده نمایش »عروس غــزه« تأکید کرد که این 
اثر به صورت جهادی شــکل گرفته و اکثــر عوامل آن 

دستمزد دریافت نکرده اند.
زینب عبدالرضــا تهیه کننده نمایــش »عروس غزه« 
درباره روند شــکل گیری این اثر نمایشی گفت: امسال 
برای پنجمین ســال اســت که ســوگواره عاشورایی 
»ریحانه های بهشــتی« برگزار می شــود. هر سال در 
قالب این سوگواره نمایشــی با موضوع اتفاقات همان 
سال تولید و اجرا شده است که امســال و در پنجمین 
دوره ســوگواره نیز بــا توجه به موضوع غــزه، نمایش 
»عروس غزه« تولید شده اســت که از ۱۰ تا ۱۹ مرداد 

روی صحنه است.
وی با اشــاره بــه اجــرای این اثــر در مرکز 
همایش های بین المللــی خلیج فارس موزه 
انقلاب اســلامی و دفــاع مقــدس، درباره 
موضوع این نمایش افــزود: موضوع »عروس 
غزه« از ایران شــروع می شــود و سپس به 
غزه می پردازد و در نهایت به عاشــورا پیوند 

می خورد.
عبدالرضــا با بیــان اینکه ۵۵ نفــر گــروه بازیگران و 
عوامل نمایش »عروس غزه« را شــکل داده اند، درباره 
چالش های اقتصــادی موجــود برای تولیــد این اثر 

نمایشــی تأکید کرد: نمایش »عروس غزه« 
به صــورت جهــادی و خودجوش شــکل 
گرفت. خیلی از نیروهایی که در این نمایش 
همکاری می کنند دســتمزدی بابت حضور 

خود دریافت نکرده اند.
تهیه کننده »عروس غزه« در پایان ســخنان 
خود دربــاره احتمال اجرای مجــدد این اثر 
در مقاطع زمانی دیگر، گفــت: دعوت هایی از ما برای 
اجرای این اثر شده است. در حال برنامه ریزی هستیم 
که ان شــاءالله بتوانیم با توجه به اینکه نمایش میدانی 
مخاطب گسترده تری دارد، »عروس غزه« را به صورت 

میدانی هم اجرا کنیم.
پنجمین ســوگواره »ریحانه های بهشــتی« توسط 
موزه انقــلاب اســلامی و دفــاع مقدس و موسســه 
فرهنگی هنری نسل امروز بهشتی با هدف انتقال پیام  
عدالت خواهی و مقاومــت در برابر ظلم همراه با اجرای 
نمایشنامه آیینی »عروس غزه« و سرود از ۱۰ مرداد در 
محل مرکز همایش های بین المللی خلیج فارس موزه 
ملی انقلاب اســلامی و دفاع مقدس آغاز شده و تا ۱۹ 

مرداد ماه از ساعت ۱۹ تا ۲۲ ادامه دارد.
زینــب عبدالرضا تهیــه کنندگــی و کمــال مقدم 

کارگردانی »عروس غزه« را بر عهده دارند.

وس غزه عر

وس غزه« جهادی شکل گرفت »عر

وز پناهنده از »زیگموند« گفت بهر
خریدار  بهروز پناهنده کــه این روزها با 
بازی در نمایش فروید روی صحنه اســت، 
از ویژگی هــای این نقش ســخن گفت و از 

استقبال تماشاگران ابراز خوشنودی کرد.
ایــن بازیگر بــا اشــاره بــه پیچیدگی ها و 
تفاوت هــای بازی در این تئاتــر از پروژه ای 
سخن گفت که بدون بیلبوردهای تبلیغاتی 
پرهزینه با استقبال مخاطبان روبه رو شده 

است.
پناهنــده کــه در نمایــش »زیگموند« به 
کارگردانی مهــرداد کورش نیا ایفاگر نقش 
زیگموند فروید، پدر علم روانکاوی اســت، 
در گفتگو با ایســنا درباره حضــور خود در 
این اثر نمایشی، توضیح داد: وقتی که آقای 
کورش نیا از من دعــوت به همکاری کردند، 
به ایــن دلیل که بــرای دور دوم قــرار بود 
روی صحنه حاضر شــوم، با چالش جدیدی 

روبه رو شدم.
او در عین حــال یادآوری کرد: البته ســال 
۱۳۸۵ در نمایش »بر بال های کلاغ شب« به 
کارگردانی آروند دشت آرای که با محوریت 
زندگی زیگموند فرویــد در کارگاه نمایش 
تئاتر شــهر روی صحنه رفــت، حضور پیدا 
کرده بودم و تا حدی با شــخصیت فروید به 

دلیل مطالعاتی که در این زمینه داشــتم، 
آشــنا بودم. این پروژه پس از اجرای تهران 
به فرانسه دعوت شــد و من به دلیل مشکل 
سربازی نتوانســتم گروه را همراهی کنم و 
زنده یاد آتیلا پسیانی به جای من در نمایش 

حضور پیدا کرد.
وی افزود: وقتی با نمایشــنامه »زیگموند« 
مهرداد کوروش نیا مواجه شدم، آن چه قبل 
از هر نکته دیگری برایــم اهمیت پیدا کرد، 
بازنگری و مطالعه دوباره روی شــخصیت 
فروید بود. مســیری که تلاش داشــتم تا 
حدودی بــر کلیات، ایدئولــوژی و نظریات 
او آشنا شــوم و پس از آن کاراکتری را روی 
صحنه اجرا کنم که بر اســاس کابوس های 
فروید نوشته شده و می بایست من آن را در 
قالبی معقول ، منطقی و قابــل قبول بازی 

کنم.
پناهنده که هم زمان بــا اجرای این نمایش 
»مجلس توبه نامه نویسی اسماعیل بزاز« به 
کارگردانی کارن کیانــی را نیز روی صحنه 
دارد، با اشاره به ویژگی های بازی در نمایش 
»زیگموند« گفــت: در یک کلمه اگر تمامی 
ویژگی های این نقش را به بهترین شــکل 
ممکن خلاصه کنم، یعنی »زیگموند فروید 

و دیگر هیچ«، زیــرا هنگامی که نام فروید را 
به زبان می آوریم، این نام بــه قدری بزرگ 
اســت که عبارت »ویژگی« به خودی خود 

در آن سرشار است . 
مــن در این نمایــش  بــا ایــده  اجرایی و 
نمایشنامه ای مواجه شــدم که می بایست 
خواســته های کارگردان را به درستی اجرا 
کند. مسیری که خوشــبختانه با استقبال 
مخاطبــان هم روبه رو شــده و بــرای من 

دربرگیرنده تجربه موثری بود.
این بازیگر درباره شــیوه  هدایت کارگردان 
هم توضیح داد: بازی در نمایش »زیگموند« 
اولیــن تجربــه همــکاری من بــا مهرداد 
کورش نیا بود و بســیار خوشحالم که در این 
تجربه کنار گروهی حضور داشتم؛ تجربه ای 
که در آن کارگردان و گــروه اجرایی تلاش 
کرد فضایی آرام، بی حاشــیه، بدون تنش و 
بدون استرس را برای بازیگران فراهم کنند. 
این شــیوه در حوزه کارگردانــی هم برایم 
مشــهود که کارگردان یک اثر نهایت تلاش 
خود را انجام دهد مرحله تمرین تا اجرا آرام و 

بدون استرس مدیریت شود.  
پناهنده در بخش دیگــری از صحبت های 
خود درباره استقبال مخاطبان از فصل دوم 

اجراهای »زیگموند« گفت: خوشــبختانه 
در این مدت  با اســتقبال بســیار خوبی از 
مخاطبان روبه رو بوده ایم و نظرات بســیار 
مفیدی دریافت کردیم و گمان می کنم که 
در اجراهای پیش رو این اســتقبال هم بهتر 
هم خواهد شــد . به هر حال نســل جوانی 
که این تئاتر را برای تماشــا انتخاب کرده و 
چنین آثاری را دنبال می کند، این اثر برای 
او مفید است. مســیری که خوشبختانه در 
این چند روز توانســته طیف گسترده ای از 
تماشاگران را همراه خود کند. این در حالی 
است که ما به هیچ وجه تبلیغات گسترده ای 

به جز صفحه هــای شــخصی خودمان در 
شــبکه های اجتماعــی و خبرگزاری هــا  
نداشــتیم و نداریم. به قول شهروز دل افکار 
)دیگر بازیگر نمایش( کــه در پایان نمایش 
بــه تماشــاگران می گوید: »مــا حتی یک 

بیلبورد هم نداریم.«
 فصــل دوم اجراهــای عمومــی نمایــش 
»زیگمونــد« به نویســندگی و کارگردانی 
مهرداد کورش نیا و بازی شــهروز دل افکار، 
بهروز پناهنــده و فرنوش نیک اندیش از ۳۱ 
تیرماه ســاعت ۲۰ در تالار حافظ به صحنه 

رفته است.

خریدار   مدیــر رادیو اربعیــن با اعلام آغــاز فعالیت 
یازدهمین سال این رادیو از عصر روز دوشنبه ۱۵ مرداد، 
تأکید کرد: این رســانه به عنوان همراهی صمیمی برای 
زائران پیاده روی اربعین حسینی )ع( فعالیت می کند و با 

آنها همقدم خواهد شد.
 جواد تشــکری درباره زمان آغاز یازدهمین سال فعالیت 
رادیو اربعین بیــان کرد: فعالیت این شــبکه رادیویی از 
عصر روز دوشــنبه ۱۵ مرداد ماه آغاز شده و تا انتهای ماه 
صفر ادامه خواهد داشــت. این رادیو در داخل کشــور از 
طریق رادیو نما و بر روی موج اف ام ردیف ۹۵.۵مگاهرتز 
و در نجف اشــرف و کربــلا نیز از طریق مــوج FM قابل 

دریافت است.
مدیر رادیو اربعین، پیاده روی اربعین حســینی )ع( را 
به عنوان بزرگ ترین رویداد معنوی و فرهنگی جهان 
اسلام دانست و گفت: این مراسم نه تنها نماد مقاومت 

و شــکیبایی اســت، بلکه پیاده روی در این مســیر 
نمایانگر وحدت مسلمانان در سراسر جهان و مظهری 
از قدرت، عظمت اســلام و عشــق به سیدالشهدا )ع( 

است.
وی افزود: شیعیان از سراسر جهان پیش از اربعین، در این 
حرکت عظیم و بی نظیر عاشــقان اباعبدالله )ع( هم قدم 
می شــوند. در این ســفر روحانی، آن ها عمود به عمود 
درس هایی از ایثــار، ازخودگذشــتگی، آزادی خواهی، 
ولایت و اطاعت از مولایمان علی )ع( را مرور خواهند کرد 
و بر سر عهد و پیمان خود باقی می مانند. در همین راستا 
رادیو اربعیــن با زائران اربعین حســینی )ع( قدم به قدم 

همراه و هم مسیر خواهد بود.
تشــکری در ادامه بیان کرد: ما در رادیو اربعین با افتخار 
این لحظات ناب عرفانی و معنوی را پوشش می دهیم و از 
شنوندگان عزیز دعوت می کنیم تا با ما همراه باشند و در 

این مسیر نورانی شرکت کنند.
مدیر رادیو اربعین تصریح کرد: رادیو اربعین ســعی دارد 
انعکاس دهنده اتحــاد، همبســتگی و همدلی اجتماع 
عظیم مردم در مســیر رادیو اربعین بــه گوش جهانیان 
باشد. بنابراین با اطلاع رسانی مناسب از آخرین وضعیت 
سفر به کربلا و پیاده روی اربعین از کمیته های مختلف، 

زائران اربعین حسینی )ع( را آگاه کند.
تشــکری تاکید کرد: رادیو اربعین با هدف ایجاد ارتباط 
مســتمر و زنده با مســئولان ســتاد مرکــزی اربعین و 

قرارگاه های مختلف در استان های کشور تعامل بسیاری 
دارد. این شــبکه همچنین با نیروی انتظامی، مسئولان 
اجرایی، برخــی نماینــدگان مجلس، امامــان جمعه، 
وعاظ و علما در ارتباط اســت و این تعاملات به شــکل 

مطالبه گرایانه انجام می شود.
 این رادیو ویژه برنامه هایی را به صورت ۲۴ ساعته و زنده 
پخش می کند و ایــن برنامه ها به منظور اطلاع رســانی 

برای مخاطبان طراحی و تدارک دیده شده است.

بازاندیشی در اصول و ارزش های انسانی و دینی
وی افزود: اجتماع اربعین حســینی )ع( فرصتی اســت 
برای بازاندیشــی در اصول و ارزش های انسانی و دینی و 
پیوند عمیق تری میان پیروان این مکتب ایجاد می کند. 
رادیو اربعین این رســانه گــرم تا پایان برگشــت زائران 
اربعین حسینی همراه خواهد بود. با توجه به شرایط آب 
و هوایی و مســائل بهداشــتی، رادیو اربعین در خصوص 
توصیه های بهداشــتی لحظه به لحظه اطلاع رســانی 

خواهد داشت.
تشکری درباره برنامه های رادیو اربعین تا پایان ماه صفر 
عنوان کرد: با توجه به شعار امسال اربعین »کربلا طریق 
الاقصی«، توجه ویژه ای به تحولات فلســطین و نســل 
کشی در غزه شده است. ســعی داریم این موضوعات را 
برای مخاطبــان تبیین کنیــم. »همخوانی دعای فرج« 
ساعت ۱۲ و ۲۴ توســط مخاطبان، بخش ویژه »سلام بر 

حســین )ع(« و پخش آن ســاعت های ۱۵ و ۱۷ و ۳ و ۵ 
)فرازی از زیارت عاشــورا( ، پخش »زیــارت اربعین« در 
ســاعت های ۶، ۱۴، ۲۱ و ۲۳، »قرار امــام رضایی ها« و 
پخش آن در ســاعت های ۸ صبــح و ۲۰ از ویژگی های 
جدول پخش امســال رادیــو اربعین اســت. همچنین 
برنامک های کوتاهی برای مخاطبان تدارک دیده ایم که 
کاربردی و جذاب است. برنامک ها در خلال برنامه های 

رادیو اربعین پخش می شوند.

 بخش هایی از رادیو اربعین از شبکه 5 سیما
 پخش می شود

وی پیرامون هم افزایی برنامه های شبکه رادیویی اربعین 
با شــبکه های مختلف رادیویی و تلویزیونی گفت: بخش 
هایی از رادیو اربعین به صورت زنده از شبکه ۵ سیما هم 

پخش می شود. 
همچنین از ۱۳ صفــر )۲۸ مرداد(، برنامه مشــترکی با 
رادیو جوان از کربلای معلی داریم کــه به صورت زنده و 
در ساعت های ۵:۰۰ تا ۶:۰۰، ۱۶:۰۰ تا ۱۶:۴۵ و ۲۱:۰۰ 
تا ۲۲:۰۰ از موکب های مسیر عاشــقی پخش می شود. 
در ادامه نیز رادیو جوان و رادیو اربعین از ســاعت ۲۴:۰۰ 
تــا ۱:۳۰ برنامه مشــترکی از اســتودیوی رادیو اربعین 
با عنوان »هیئت حضــرت علی اکبــر )ع(« دارند که به 
صورت زنده برای مخاطبان این دو شــبکه پخش خواهد 

شد.

رادیو اربعین با زائران همقدم می شود

 آغاز یازدهمین سال فعالیت
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میدان

پرسپولیس برای قهرمانی در لیگ بیست وچهارم نیاز 
به خط حمله ای زهــردار دارد و برای همین جذب یک 
مهاجم خارجی می تواند کمک قابل توجهی به این تیم 

کند.
 اوســمار ویرا پس از قهرمانی با پرســپولیس در لیگ 
بیست وسوم قرارداد خود را تمدید نکرد و راهی بوریرام 
تایلند شــد. رضا درویش هم پس از اینکه از اوســمار 
برزیلی ناامید شد، مذاکره با سایر گزینه ها را در دستور 
کار قرار داد و سرانجام با خوان کارلوس گاریدو به توافق 
رســید. گاریدو پرسپولیسی را در دســت گرفت که با 
جدایی چند تن از بازیکنان خود مانند علیرضا بیرانوند، 
دانیال اســماعیلی فر، مهدی ترابی، عبدالکریم حسن 
و… مواجه شــده بود اما مدیریت باشــگاه رفته رفته 
جانشــینان این بازیکنان را یکی پس از دیگری معرفی 

کرد. 
ایوب العملود، الکســیس گندوز، علی علیپور و فرشاد 
احمدزاده بازیکنانی هســتند که در بازار تابســتانه از 

سوی مدیریت باشــگاه جذب شده اند. البته 
طبق شــنیده ها بازیکنان خارجــی با نظر 
مستقیم گاریدو جذب می شــوند و باتوجه 
به حضور چندین ســاله او در فوتبال آفریقا، 
این ســرمربی اســپانیایی از بازیکنان قاره 
سیاه شناخت بهتری نســبت به سایر قاره ها 
دارد. ســرمربی اســپانیایی سرخ پوشــان 

پایتخت اکنون باتوجه به لیســت نفرات خود، به یک 
مهاجم خارجــی هم نیاز دارد اما معــادلات خطِ آتش 

پرسپولیس چگونه است؟

جدایی عبدی
مهدی عبدی فصل گذشته به شکل قرضی در تراکتور 
حضور داشــت. یحیــی گل محمدی کــه از عملکرد 
شــاگرد خود رضایت نداشــت، با تصمیم مدیریت او 
را به تیــم تبریزی قرض داد و البته عبــدی در تراکتور 
هم ندرخشــید.پس از پایان لیگ بیست وسوم، مهدی 

عبدی به پرسپولیس برگشــت اما تنها چند 
جلســه تمرین کافی بود تا گاریدو اعلام کند 

به این بازیکن نیازی ندارد.
عبدی اکنون در لیســت مازاد پرسپولیس 
حضور دارد اما رضا درویش هــم رضایت او 
را برای تیم های رقیب )اســتقلال، تراکتور 
و ســپاهان( بعید اســت صادر کند. با خروج 
مهدی عبــدی، پرســپولیس اکنون تنهــا دو مهاجم 

تخصصی به نام های عیسی آل کثیر و علی علیپور دارد.

سیستمِ گاریدو
خوان کارلــوس گاریدو با پرســپولیس چندین بازی 
دوستانه انجام داده اســت و طبق گفته حاضرین، این 
ســرمربی اســپانیایی احتمالا قصد دارد با دو مهاجم 
در لیگ بیست وچهارم حاضر شــود و سیستم قرمزها 
۲-۴-۴ خواهد بود. اگر گاریدو واقعا قصد داشته باشد 
با چنین سیســتمی تیم را به زمین بفرســتد، به یک 

مهاجم دیگر نیاز پیدا می کند و باتوجه به حضور قرمزها 
در لیگ نخبگان آســیا، احتمالا ایــن مهاجم خارجی 
خواهد بود. پرســپولیس اما دغدغه تعداد سهمیه های 
خارجی خــود را دارد و هنوز اعلام نشــده آیا این تیم 
می تواند بــا بازیکنان خارجی دیگری قــرارداد ببند یا 
خیر؛ ذکر این نکته الزامی اســت که در شــرایط فعلی 

اولویت اول قرمزها جذب یک دفاع چپ است.
در صورت احیای دو ســهمیه خارجی پرســپولیس، 
رضا درویــش می تواند هم دفــاع چپ بگیــرد و هم 
مهاجم جذب کند. حال اما چه سرنوشــتی در انتظار 
علیپور و آل کثیر اســت؟ اگر سرخ پوشان پایتخت یک 
مهاجم خارجی جذب کنند و گاریدو با همان سیستم 
۲-۴-۴ بــازی کند، احتمــال فیکس بــودن علیپور 
بیشتر از آل کثیر اســت و احتمالا باید شاهد زوج علی 
علیپور-مهاجم خارجی باشــیم. حال باید منتظر ماند 
و دید مدیریت پرســپولیس در روزهای باقی مانده چه 

تصمیمی برای خریدهای خود خواهند گرفت.

پرسپولیس

خریدار  به نظر می رســد که اســتقلال و 
پرسپولیس در خارج از تهران باید مسابقات 

ابتدایی خود را برگزار کنند.
 مسئولان سازمان لیگ با توجه به در پیش 
بودن اردوی ملی و مســابقات لیگ نخبگان 
آسیا و لیگ قهرمانان آسیا ۲، تاکید ویژه ای 
دارند که رقابت هــای فصل جدید لیگ برتر 
باید در موعد مقرر برگزار شود. در شرایطی 
طبق برنامه ریزی انجام شــده قرار است از 
بیســت وپنجم مردادماه ســوت آغاز لیگ 
بیســت وچهارم به صــدا در آیــد که یکی 
از مهم تریــن چالش ها، عــدم آماده بودن 
اکثریت ورزشــگاه های میزبان مســابقات 
لیگ برتر است که بیشترین مشکلات را هم 

ورزشگاه های مستقر در شهر تهران دارند!
اســتقلال و پرســپولیس در حالی مهیای 
حضور در فصل جدید لیگ برتر و البته لیگ 
نخبگان آســیا می شــوند که فعلًا خبری از 
آماده شدن ورزشگاه آزادی نیست و نه تنها 
برای ۳ هفته ابتدایی لیگ بیســت وچهارم 
این ورزشگاه آماده نمی شود، بلکه حتی قرار 
است مســابقه تیم ملی هم خارج از تهران 
برگزار شود! ضمن آنکه آماده شدن ورزشگاه 
آزادی تا اواخر شــهریورماه برای میزبانی از 
لیگ نخبگان آســیا هم در هاله ای از ابهام 
است و همچنان تلاش ها در این زمینه ادامه 

دارد اما فعلًا بی سرانجام بوده است.

در جست وجوی ورزشگاه برای
 3 بازی مهم

پرسپولیس در هفته اول میزبان ذوب آهن 
است، استقلال در هفته دوم باید در تهران به 

مصاف ملوان بندرانزلــی برود و طبق برنامه 
اعلام شده، سرخ پوشــان پایتخت در هفته 
سوم پذیرای فولاد خوزستان خواهند بود و 
سپس مسابقات لیگ برتر به واسطه اردوی 
ملی تعطیــل می شــود. مهم ترین چالش 
مسئولان سازمان لیگ، چگونه برگزاری ۳ 
مسابقه ابتدایی ســرخابی های پایتخت در 
فصل جدید لیگ برتر است و در شرایطی که 
تصور می شد ورزشگاه تختی آماده میزبانی 
از استقلال و پرســپولیس اما پیگیری های 
بیشتر نشــان می دهد که این ورزشگاه هم 

شرایط مناسبی ندارد!

تختی آماده نیست، شهرقدس شرایط 
برگزاری را ندارد!

ورزشگاه تختی تهران با وجود صحبت های 
مطرح شــده در طــول روزهای گذشــته، 
امکان میزبانی از مســابقات لیــگ برتر را 
ندارد و وضعیت چمن این ورزشــگاه و البته 
گیت های ورودی آن مناســب نیست. البته 
که گفته می شــود تلاش هــا در حال انجام 
است که چمن ورزشــگاه به شرایط مطلوب 
برســد و احتمال برگزاری بدون تماشــاگر 
دیدارهای ۳ هفته نخست در این ورزشگاه 
وجود دارد! ضمن آنکه ورزشــگاه شهدای 

شهر قدس هم تحت قرارداد باشگاه هوادار 
تهران است و چالش های حضور تماشاگران 
در ایــن ورزشــگاه باعث شــده تــا عملًا 
ســرخابی های پایتخت نتوانند ورزشــگاه 
شهدای شهر قدس هم میزبان رقبای خود 

باشند.

پرسپولیس به اراک می رود، استقلال 
به قزوین؟

ورزشگاه امام خمینی اراک با توجه به عدم 
همزمانی مســابقات خانگی پرسپولیس و 
آلومینیــوم، جدی ترین گزینــه میزبانی از 

مسابقات خانگی سرخ پوشــان پایتخت در 
۳ هفته ابتدایی فصل جدید لیگ برتر است 
و احتمالاً مصاف پرســپولیس با ذوب آهن و 
فولاد در این ورزشگاه برگزار می شود. ضمن 
آنکه گفته می شود ورزشگاه سردار آزادگان 
قزوین هم مدنظر آبی ها اســت و اگر تغییر 
مهمی در وضعیت ورزشگاه تختی تهران رخ 
ندهد، احتمالاً آبی ها از ملوان در ورزشــگاه 
سردار آزادگان قزوین میزبانی می کنند و با 
توجه به نبرد با شمس آذر در هفته نخست، 
دور از ذهن نیســت که هر ۲ بازی ابتدایی 

آبی ها در قزوین باشد!

نام ورزشگاه امام رضا )ع( هم روی میز 
است اما ...

اســتقلال و پرســپولیس البته درصدد آن 
هســتند تا در صورت مهیا نشدن ورزشگاه 
آزادی تهران، ورزشگاه امام رضا )ع( مشهد 
را برای برگزاری مســابقات آســیایی خود 
معرفی کننــد. با این وجــود پیگیری های 
بیشــتر نشــان می دهد که انجام بازی در 
مشــهد، پروتکل های ویژه و مهم مرتبط با 
خود را دارد و با توجه به حجم اســتقبال از 
مسابقات استقلال و پرســپولیس، احتمالاً 
مجوزهــای لازم از ســوی شــورای تامین 
صادر نخواهد شــد! ضمن آنکه صراحتاً در 
چند نوبت اعلام شده ورزشگاه امام رضا )ع( 
مشهد زیرســاخت های لازم برای میزبانی 
از تماشــاگران زن را نــدارد و این مســئله 
بدان معناســت که عملًا سرخابی ها شانس 
میزبانی از رقبــای خود در این ورزشــگاه 

مدرن را از دست داده اند!

گاریدو مهاجم خارجی می خواهد؛ معادلات پیچیده در خطِ آتش پرسپولیس!

ارزیابی وضعیت سپاهان در آستانه دیدار با شباب الاهلی

کار سخت است
خریدار  کارشــناس فوتبال با بیان اینکه 
ســپاهان نیاز به بازیکنــان باتجربه دارد، 
گفت: بازیکنان جوان سپاهان تجربه حضور 
در میادین بین المللی را ندارند و این تیم در 

مصاف با شباب الاهلی کار سختی دارد.
تیم سپاهان در شروع فصل جدید فوتبالی 
خود باید امروز ســه شــنبه ۱۶ مــرداد در 
دیداری حســاس و سرنوشت ســاز رو در 
روی شــباب الاهلی امارات در ورزشــگاه 
نقش جهان اصفهان قرار گیرد تا در صورت 
پیــروزی در این بــازی، شــاگردان »ژوزه 
مورایــس« جهت تثبیت صعــود به مرحله 
گروهی لیگ نخبگان آسیا در دومین دیدار 

مرحله پلی آف به مصاف الغرافه قطر بروند.
ســید مهدی ســیدصالحی پیشکســوت 
تیم ســپاهان در رابطه با شــرایط این تیم 
برای مصاف با شــباب الاهلی اظهار داشت: 
بازی های آسیایی شــرایط بسیار متفاوتی 
نســبت به بازی های داخلی دارند و دیدار با 
شــباب الاهلی یک بازی ملی برای سپاهان 
محسوب می شود. هر دو تیم جز تیم های پرُ 

مهره هستند و سابقه خوبی در آسیا دارند.

میزبانی کلید طلایی سپاهان در این 
بازی است

او ادامه داد: میزبانی در این بازی به سپاهان 
کمک بزرگــی خواهد کــرد و بــا توجه به 
اینکه این تیم هواداران پر شــوری دارد آنها 

می توانند حامی بازیکنــان در زمین بازی 
باشند. تفاوت سپاهان امسال با سال گذشته 
این اســت که »ژوزه مورایس« بازیکنان با 
تجربه خود را از دســت داده است. سپاهان 
در فصل گذشــته ثبات بسیار خوبی داشت 
و بازیکنــان این تیم چندیــن فصل بود که 
در کنار هم بــازی می کردنــد و از یکدیگر 
شناخت داشتند. فرشــاد احمدزاده، رامین 
رضائیــان، میلاد زکی پور، امیــد نورافکن، 
شــهریار مغانلو و محمد قربانــی که در نیم 
فصل از ســپاهان جدا شــد چندین فصل 
ســابقه بازی در کنار هــم را داشــتند و با 
جدایی این نفــرات یکســری از بازیکنان 

جوان به سپاهان اضافه شده اند.

بازیکنان جدید سپاهان کم تجربه 
هستند

کارشــناس فوتبال تصریح کرد: بازیکنان 
جدید سپاهان مانند مهدی لیموچی، جواد 
آقایی پور و حسین گودرزی از جمله نفراتی 
هستند که تجربه حضور در تیم های بزرگ 
را ندارند و یکی از عواملی که در موفقیت یک 
تیم مؤثر است ســابقه بازیکنان در میادین 
مختلف خواهــد بود. شــرایط محمدامین 
حزبــاوی با ســایر نفرات جدید ســپاهان 
متفاوت است و او ســابقه حضور در آسیا و 
تیم ملی را دارد که می تواند کمک بیشتری 

به سپاهان کند.

سیدصالحی خاطر نشان کرد: شاکله اصلی 
تیم ســپاهان در همه خطــوط تغییر پیدا 
کرده اســت. تجربه بازیکنانــی مانند کاوه 
رضایی و رضا اســدی می تواند به سپاهان 
کمک کند. امــا در خط دفاع این تیم ســه 
بازیکن اصلی خود )سیاوش یزدانی، محمد 
دانشــگر و هادی محمــدی( را در ترکیب 
ندارد و خط دفاعی این تیم به نســبت فصل 
گذشته در این بازی با تغییر ۱۰۰ درصدی 

رو به رو است.

باید از کُند بودن بازیکنان شباب 
الاهلی نهایت استفاده را برد

او افزود: رونــد بازی تیم های کشــورهای 
حوزه خلیج فارس کُند است و بر خلاف آنها 
تیم های ایرانی بازی متعادلــی را از خود به 
نمایش می گذارند. کشــورهای عربی قصد 
دارند تا به ســبک اروپایی ها بــازی کنند و 
این فرصت برای بازیکنان سپاهان به وجود 
خواهد آمد تا از اشــتباهات فردی بازیکنان 
شباب الاهلی نهایت اســتفاده را ببرند. تیم 
اماراتی زودتر از ســپاهان تمرینات خود را 
آغاز کرده اســت و باید ببینیم که سه شنبه 
چه عملکردی ســپاهان از خود به نمایش 
می گذارد. هــر دو تیم قطعــاً در این روزها 
روی بازی های یکدیگــر را آنالیز کرده اند و 
کادرفنی آنها از بازیکنان حریف شــناخت 

دارند.

آقایی پور تجربه لازم برای بازی های 
بزرگ را ندارد

پیشکســوت ســپاهان در خصوص جذب 
مهاجم جدید بــرای این تیم گفــت: آقایی 
پور تجربه لازم را ندارد او فصل گذشــته در 
تیم اســتقلال خوزســتان عضویت داشت 
و ســپاهان برای چنیــن دیدارهای مهمی 
نیاز بــه بازیکنانی دارد کــه از تجربه زیادی 
برخوردار باشند. نسلی که ما در سپاهان بازی 
می کردیم به نســل طلایی این تیم شهرت 
دارد و بازیکنان خارجی بسیار با کیفیتی در 
ترکیب تیم حضور داشتند.او تصریح کرد: در 
این چند فصل اخیر بازیکنان خارجی خوبی 
وارد سپاهان نشــدند و مورایس باید در این 
مورد پاسخگو باشد. سپاهان نیاز به بازیکنان 
خارجی با کیفیــت دارد. مدیران باشــگاه 
سپاهان در این سال ها از بازیکنان سابق تیم 
خود که نسل طلایی این تیم را تشکیل دادند 

هیچ مشــورتی نگرفته اند و بیشــتر تمایل 
داشته اند تا از افراد دیگر بهره ببرند. استفاده 
از بازیکنان آکادمی بسیار در بهبود روند تیم 
در ســال های آینده تأثیرگذار خواهد بود. به 
عنوان مثال محمدجــواد آقایی پور و محمد 
قربانی دو بازیکن تیم های آکادمی سپاهان 
بودند که اکنون باشگاه با فروش آنها توانسته 
مبالغ خوبی را دریافت کند.او در پایان گفت: 
مدیریت باشــگاه و مورایس بابت عدم جذب 
بازیکنان خارجی باکیفیت باید پاســخگوی 
هواداران باشند، سپاهان برای پیروزی مقابل 
شباب الاهلی کار بسیار سختی در پیش دارد 
و باید دید آیا بازیکنان جدید با ســایر نفرات 
تیم هماهنگ شــده اند و می توانند تفکرات 
تاکتیکی مورایس را در زمیــن بازی به اجرا 
برســانند یا خیر. هواداران در این بازی نقش 
زیادی دارند و می توانند جو بازی را به ســود 

بازیکنان سپاهان کنند.

خریدار  ســرمربی تیم ملی تکواندو گفت: برنامه های 
آماده ســازی تکواندوکاران به خوبی اجرا شد و ان شالله 

بتوانیم با عملکرد خوب خود شرمنده مردم عزیز نشویم.
مجید افلاکی درمورد شــرایط تیم ملــی تکواندو برای 
حضور در بازی هــای المپیک گفت: خدا را شــکر بعد از 
یک ماراتن دو ســاله تکواندو ایران با دو سهمیه در بخش 
مردان و دو ســهمیه در بخش زنــان در المپیک ۲۰۲۴ 

پاریس حضور دارد. ایران در بین کشــورهایی است که 
بیشترین ســهمیه را برای این بازی ها در اختیار دارد. در 
فاصله اندکی به آغاز این رویداد بسیار مهم شرایط خوبی 
داریم. یوسفی و ایمانزاده به عنوان همکاران من در کادر 
فنی تلاش زیادی داشــتند که اعضای تیــم در بهترین 

شرایط فنی و جسمانی بایز های پاریس را آغاز کنند.
وی افزود: در طول چند ماه اخیــر همه ما از رئیس و دبیر 

کل فدراســیون که حضور دائمی در تمرینات داشتند تا 
اعضای کادر فنی یک تیم بودیم و برنامه هایی که از قبل 
برای حضوری موفق در المپیک طراحی شــده بود را به 
خوبی پیش بردیم تا اعضای تیم به شرایط ایده ال فنی و 

بدنی مورد نظر کادر فنی دست پیدا کنند.
ســرمربی تیم ملی با بیان اینکه در این مــدت قهرمانان 
زیادی در اردوهــا همراه مردان المپیکــی تمرین کردند 

اظهار داشت: تشکر ویژه ای دارم از تمام قهرمانانی که کنار 
ما بودند و در اردو حضور داشــتند و کمک کردند تا این دو 
المپین ما به بهترین شکل ممکن تمرین کنند. قهرمانانی 
که خالصانه کمک کردند که ان شــاالله حاصــل آن را در 
پاریس خواهیم دید.همیشــه در این مدت با اعضای تیم 
صحبت کردیم که بهترین های دنیــا در آوردگاه المپیک 

برای کسب مرغوب ترین مدال مبارزه می کنند.

پیشنهاد استقلال به مهاجم مازاد پرسپولیس
بازیکن پرسپولیس پس از حضور در لیســت مازاد این تیم با پیشنهاد 

استقلال تهران روبرو شده است.
 خوان کارلوس گاریدو سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس پس از بررسی 
عملکــرد بازیکنان این تیــم در تمرینات پیش فصــل تصمیم به کنار 
گذاشتن مهدی عبدی گرفت تا مهاجم سرخپوشان پایتخت جایی در 

این تیم برای فصل بیست و چهارم نداشته باشد.
از این رو مهاجم پرســپولیس چاره ای جز انتظار برای دریافت پیشنهاد 
ســایر تیم های لیگ برتری نداشــت تا اینکه فولاد خوزستان، تراکتور 
تبریز و استقلال تهران پیشــنهادهای خود را برای این بازیکن مطرح 

کردند.
عبدی در حالی با پیشــنهاد آبی پوشــان پایتخت روبرو شده است که 
هنوز از دیدگاه جــواد نکونام دربــاره خودش برای بــازی در این تیم 
اطمینان ندارد. از ســوی دیگر برای دوری از حاشیه های احتمالی این 

جابجایی احتمال می رود انتخابی غیر از استقلال داشته باشد.
مهاجم پرســپولیس که یک فصل دیگر با باشــگاه قــرارداد دارد برای 
دریافت رضایت نامه اش چاره ای جز توافق با مســوولان باشگاه ندارد تا 

بتواند در تیم دیگری بازی کند.

ستاره جوان سپاهان در راه لیگ روسیه
حسین نژاد در یک قدمی لژیونر شدن

طی روزهای آتی جدایی محمدجواد حســین نژاد از ســپاهان رسمی 
خواهد شد و او در قامت لژیونر در فصل آتی کارش را پیش می برد.

 سپاهانی ها در طول ۲ فصل اخیر با شــتاب بیشتری کار خود در زمینه 
جوان گرایی را پیش می برند و اعتمــاد ژوزه مورایس به بازیکنان جوان 
آکادمی سپاهان باعث شــده تا تغییر و تحولات چشمگیری در ترکیب 

طلایی پوشان به چشم آید. 
در فصلی که گذشــت، به شــمار بازیکنان جوان مورداعتماد مورایس 
اضافه شد و سرمربی پرتغالی در مقاطع مختلف فصل و در آوردگاه های 
مختلفی از جمله لیگ قهرمانان آســیا تصمیم گرفت تــا به بازیکنان 

جوان تیم خود اعتماد کند.
محمد قربانی در کنار آریا یوســفی و محمدجواد حســین نژاد از جمله 
شاخص ترین بازیکنان جوان ســپاهان در فصل گذشته بودند. قربانی 
البته در میان راه از جمع طلایی پوشــان جدا و لژیونر شد و به اورنبورگ 
روسیه پیوست تا درآمدی چشمگیر نصیب سپاهانی ها شود. در همان 
مقطع قرار بود حســین نژاد هم به فوتبال روسیه برود و کارش را در تیم 
زنیت دنبال کند که بعــد از کش وقوس های فراوان ایــن انتقال نهایی 
نشد و پدیده ۲۱ ساله طلایی پوشان در جمع بازیکنان سپاهان ماندنی 

شد.

درخشش چشمگیر در آسیا
حسین نژاد در فصل گذشته موفق شــد در ۲۷ بازی با پیراهن سپاهان 
)در لیگ برتر، جام حذفی و لیگ قهرمانان آســیا(  ۲ بار در نقش گلزن 
بدرخشــد و ۳ بار هم برای تیمش گل ســاخت. جالب آنکه ۲ گل و یک 
پاس گل محمدجواد حســین نژاد در لیگ قهرمانان آســیا بود! بعد از 
انجام ۲۸ بازی در طول ۲ فصل، حالا پدیده ۲۱ ســاله سپاهان در مسیر 
جدایی از این تیم قرار گرفته و او در ســودای آن است که کار نیمه تمام 

خود در بازار زمستانه را تمام کند و لژیونر شود.

فروشی با سود 1.3 میلیون یورویی برای سپاهان
محمدجواد حســین نژاد که موردتوجه چند تیم ایرانی هم قرار گرفته، 
در اردوی پیش فصل همراه سپاهانی ها نبود و پافشاری داشت که بتواند 

رضایت نامه اش را دریافت کند.
 براساس آخرین خبرها، او از یک تیم روســی پیشنهادی ۲.۵ میلیون 
یورویی دریافت کرده که گفته می شــود ۱.۳ میلیون یورو قرار است به 
عنوان هزینه رضایت نامه پرداخت شــود و با توجه به رقم توافق شــده، 
سپاهانی ها چراغ ســبز خود را در زمینه فروش محمدجواد حسین نژاد 
نشــان داده اند و اگر اتفــاق خاصی رخ ندهــد، تا پایان هفتــه انتقال 

حسین نژاد رسمی خواهد شد!

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ ایین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی
شناسه آگهی: ۱76۳468 م الف: ۱۱07۳

برابر رای شماره ١٤٠٣٦۰۳۳۱۰۱۲۰۰۲۸۳۲ مورخ ١٤٠٣/۳/۳۱ جلسه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 
های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبت ساوجبلاغ محمد شاهین فر 
فرزند علی بشماره شناسنامه ٤ نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین به 
مساحت ۵۸۱۷/۵ متر مربع پنج هزار و هشتصد و هفده مترو نیم - از 
پلاک ثبتی ۵ فرعی از ۳۲۸ اصلی واقع دربانو صحرا جزء حوزه ثبتی 
ساوجبلاغ از مالکیت فرزین طباطبایی مقدم برابر سند قطعی ۲۳۱۱۰ 
مورخ ۱۳۷۰/۰۸/۱۵ دفتر خانه ۴۰۸ تهران ذیل دفتر ۱۲۰ صفحه ۵۰۹ 
محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از رسید، ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض در خواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۵/۱6
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۵/۳۱

بشیر نعیم زاده سرپرست اداره ثبت اسناد واملاک 
ساوجبلاغ از طرف کریم انصاری

مفقودی
۱۳۸۹رنگ  مدل  پارس  پژو  سواری  وسند  سبز  برگ 
۱۲۴۸۹۲۲۴۹۸۸وشاسی  موتور  شماره  به  روغنی  سفید 
NAAN۲۱CA۹BK۷۹۷۷۹۸وشهربانی ایران ۵۴_6۲۵ل۱6 

به نام امیر حسین داستا ن مفقود واز درجه اعتبار ساقط میباشد
یزد

مجید افلاکی: به توانایی تکواندوکاران ایران ایمان دارم



اردبیل-افســون جبارزاده  جلســه هم 
اندیشــی تخصصی پــروژه پایــش یکپارچه 
ســنجش رضایت شــغلی و عوامل انگیزشــی 
کارکنان با حضور روســا و کارشناســان ارشد 
منابع انســانی صنعت نفت و شــرکت ملی گاز 
ایران  به مدت دو روز در شــهر ســرعین استان 

اردبیل آغاز بکار کرد.
به گزارش روابط عمومی شــرکت گاز اســتان 
اردبیل، جلســه هم اندیشــی تخصصی پروژه 
پایش یکپارچه سنجش رضایت شغلی و عوامل 
انگیزشــی کارکنان شــرکت ملی گاز ایران با 
حضور دکتر سید حســن عباسی معاون تجهیز 
و توسعه مدیریت منابع انسانی شرکت ملی گاز 
ایران ، دکتر محمد امین دشــتی زاده معاونت 
پژوهش و تحول اداری وزارت نفت، دکتر ســید 
ســبحان لواســانی رئیس امور پژوهش منابع 
انســانی و تحول اداری شــرکت ملی گاز ، میر 

سعید سید متین مدیر عامل شرکت گاز استان 
اردبیل و جمع کثیری از روســا و کارشناســان 
ارشد منابع انســانی صنعت نفت و شرکت ملی 
گاز ایــران  به مدت دو روز در شــهر ســرعین 

استان اردبیل آغاز بکار کرد.
مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل در ابتدای 
این جلسه هم اندیشی ضمن خیر مقدم و خوش 
آمدگویی به کلیه مدعوین و حضّار با اشــاره به 
اهمیت مسئله رضایت ســنجی از کارکنان در 
شرکتهای تابعه شــرکت ملی گاز ایران، اظهار 
داشت: واقفیم که منابع انسانی یکی از با ارزش 
ترین منابع سازمانهاســت و بایســتی در ارتقاء 
پارامترهای رضایت شغلی در سطح شرکتهای 
تابعه اقدامات موثرتری صــورت پذیرد و قطعا 
ارایــه بازخورد های مناســب در رابطــه با این 

موضوع می تواند بسیار اثربخش باشد.
وی رضایت شغلی پرسنل را هم راستا با توسعه 

و پیشرفت سازمان در شــاخصهای عملکردی 
عنوان نمود و در این رابطه افــزود: عقیده دارم 
در حوزه منابع انسانی صرفا روشهای انگیزشی 
مالی و تشــویقی راهگشــا نخواهد بود و منابع 
انسانی کارآمد در سطح شرکتهای تابعه انتظار 
دارند تا دیدگاهها و افکارشــان شــنیده شده و 

مورد حمایت قرار گیرد.
در ادامه این جلسه دکتر سید سبحان لواسانی 
، رئیس امور پژوهــش منابع انســانی و تحول 
اداری شــرکت ملی گاز ایران ضمــن قدردانی 
از میزبانــی شــرکت گاز اســتان اردبیــل، به 
اقدامات گسترده کارشناســی در تدوین مدل 
رضایت شــغلی اشــاره نمود و گفت:  در تمامی 
مراحل تدوین مدل رضایت شــغلی بایســتی 
بازخوردهــای لازم در ســطوح مختلف اخذ و 
ارایه گــردد تا علاوه بر ارتقاء عملکرد ســازمان 
زمینه بهبود مســتمر نیز در شرکتها ایجاد شود 

در تمامــی رویکردهای راهبردی مــورد بهره 
برداری قرار گیرد.

رئیس امور پژوهش منابع انسانی و تحول اداری 
شــرکت ملی گاز ایران در این جلســه رضایت 

شــهرکرد-زهرا صفوی  مدیر عامل شرکت مخابرات 
چهارمحال و بختیاری از اتصــال فیبر نوری در تمامی نقاط 
شهری و روســتایی این اســتان خبرداد.هومن محمودی، 

در نشســت خبری با اصحاب رســانه اظهار کرد: ورود فیبر 
نوری در کشور به دهه ۷۰ بازمی گردد، پیش از این سیستم 
مخابرات به صورت رادیویی بــود و از طریق دکل ها، ارتباط 

مخابراتی برقــرار می شــد.مدیرعامل شــرکت مخابرات 
چهارمحال و بختیاری ادامه داد: اســتفاده از فیبر نوری در 
ابتدا در مراکز اســتان ها بــود تا مرکز ۳۱ اســتان را به هم 
متصل کند، در مرحله بعدی مراکز شهرســتان ها، ســپس 
شــهرهای کوچک و بعد از آن در روســتا در دستورکار قرار 
گرفت.محمودی عنوان کــرد: برای اولین بــار دکل ۱۱۷ 
متری گردنه چری به فیبر نوری متصل شــد، در این محل 
از دو راه ارتباطی فیبر نوری و رادیویی اســتفاده می شــود، 
ارتباط رادیویی در گردنه چری به ویــژه در مواقع بارندگی 
قطع و باعث ایجاد مشــکلاتی بــرای ارتباط شــهروندان 
می شــود.وی با اشــاره به اینکه در همه شــهرهای استان 
از فیبر نوری اســتفاده شده اســت و همگی به این فناوری 
متصل هستند، خاطرنشان کرد: شرایط ایجاب می کرد که 
شهرستان های دیگر استان نیز با اســتفاده از فیبر نوری به 
یکدیگر متصل شــوند از همین رو در دستورکار قرار گرفت.

مدیرعامل شــرکت مخابرات چهارمحال و بختیاری اضافه 
کرد: هم اینک یک هزار و ۷۱۵ کیلومتر فیبر نوری شــهری، 
یک هزار و ۲۲۵ کیلومتر فیبر نوری بین شــهری و یک هزار 
و ۳۷۵ کیلومتر فیبر نوری روســتایی در استان وجود دارد، 

طول فیبر نوری در کل اســتان نیز ۴ هــزار و ۳۱۵ کیلومتر 
است.محمودی بیان کرد: ۵۰۰ سازمان دولتی، مکان های 
خصوصــی و ارگان هــا در چهارمحال و بختیــاری به فیبر 
نوری متصل هســتند.وی تاکید کرد: استفاده از فیبر نوری 
مزایای بسیاری دارد ازجمله اینکه ســرعت اینترنت بسیار 
بالایی دارد، درصد سرقت آن بشدت کم است و محدودیت 
انتقال داده ندارد.مدیرعامل شــرکت مخابرات چهارمحال 
و بختیاری تصریــح کرد: اولیــن روســتای چهارمحال و 
بختیاری که از شــبکه فیبر نوری به صــورت کامل در آن 
استفاده شده اســت روســتای مارکده و بعد از آن روستای 
چم زین اســت.وی ادامه داد: شــبکه فیبر نــوری تنها در 
شهرســتان کوهرنگ و اردل اجرا نشــده بود کــه با تلاش 
همکاران این دو شهرســتان نیز به این شبکه متصل شدند.

مدیرعامل شــرکت مخابرات چهارمحال و بختیاری عنوان 
کرد: توسعه شــبکه فیبر نوری در کل بانک های استان نیز 
انجام می شــود.محمودی خاطرنشــان کرد: برنامه امسال 
توســعه فیبر نوری در گردنه مغول کشــته، سرآقاسید به 
خویه تا گردنه چری به جهت پوشش موبایل در این مناطق 

سخت گذر است.

شــیرا ز-مریم توانا  کارخانــه تولید قطعــات بتنی 
)سگمنت( مقصد هجدهمین بازدید مدیریت شهری شیراز 
و خبرنگاران از روند اجرای نوبت شــب طرح های عمرانی 
بزرگ مقیاس بود که ســگمنت خطــوط  ۱ و ۲ مترو از این 

کارخانه تولید می شود.
در ایــن بازدید که ســید ابراهیم حســینی رئیــس و رضا 
محمدیان، مســعود زارعــی و علیرضا اســکندری اعضای 
شورای اسلامی شهر شــیراز نیز حضور داشــتند، شهردار 
شــیراز ضمن قدردانی از تلاش کارگران این کارخانه گفت: 
امشب در این بازدید شــبانه به این کارخانه آمدیم تا شاهد 
زحمات و تلاش کارکنان شــهرداری شــیراز بــرای ایجاد 

خط های مترو شیراز باشیم.
محمدحسن اســدی بابیان اینکه تولید سگمنت خط  یک 
مترو که از میدان الله به ســمت میدان احسان به طول ۲۵ 
کیلومتر است از این کارخانه تولید می شــود، افزود: تولید 
خط ۲ مترو نیز از همین مکان است اما تولید سگمنت خط 
۳ مترو شــیراز از کارخانه دیگری تولید می شــد که البته با 

این کارخانه دیگر نیازی به کارخانه های دیگر نداریم.

وی عنوان کرد: برای تولید ســگمنت روزانه ۶۰ تن سیمان 
مصرف می شود که شاهد هستید برای یک خط مترو چقدر 
زحمت باید کشــیده شــود تا یک پروژه تقدیم شهروندان 

شود.
این مقام ارشد مدیریت شــهری شــیراز با ابراز امیدواری 

از راه اندازی خط ۲ مترو و رســیدن قطار به کلبه ســعدی 
در تابســتان ۱۴۰۴ بیان کــرد: برای راه اندازی و ســاخت 
خط های مترو شــهرداری به صورت شــبانه روزی در حال 
انجام کار اســت امــا در این میــان برخی اوقات بــا موانع 
متعــددی ازجملــه زیرســاخت های متعــددی روبه رو 

می شــویم که با اهتمام شــورا و شــهرداری موانــع را رد 
می کنیم و کار را ادامه می دهیم.

اســدی با اظهار اینکه شهرداری شــیراز خود این محصول 
را تولیــد می کند، گفت: ایــن امر نشــان دهنده توانمندی 
مجموعــه بــزرگ شــهرداری شــیراز در ابعــاد فنــی و 
مهندسی اســت. در این بازدید رئیس کمیســیون اقتصاد 
و سرمایه گذاری شــورای اسلامی شهر شــیراز نیز با اشاره 
به تعداد بی شــمار پروژه های عمرانی فعال در ســطح شهر 
تصریح کرد: آنچه از عملکرد شــورا و شــهرداری به یادگار 
می ماند، قطعاً اقدامات ارزنده ای اســت کــه در حال انجام 
اســت و در بازدید شــنبه های عمرانی شــاهد پیشــرفت 
روزبه روز پروژه ها هســتیم. علیرضا اســکندری با اشاره به 
اینکه مدیریت شهری به دنبال خدمت بی منت و صادقانه به 
شهروندان است افزود: با توجه به گرمی غیرقابل تحمل هوا 
و کار کردن کارکنان شهرداری در این وضعیت، بی انصافی 

است که خدمات این عزیزان و پیمانکاران دیده نشود.
سرپرست سازمان حمل ونقل ریلی شهرداری شیراز نیز در 
خصوص کارخانه تولید قطعات بتنــی گفت: این مجموعه 
در دو نوبت کاری ۲۴ رینگ ســگمنت تولیــد می کنند که 
ظرفیت تولید کارخانه تولید ســگمنت مترو شــیراز در هر 
نوبت کاری ۱۲ رینــگ )۷۲ قطعــه( و همچنین حجم بتن 
مصرفی در یک رینگ سگمنت ۸.۴ مترمکعب و هر رینگ ۶ 

قطعه سگمنت است.

چهارمحال و بختیاری

فارس

مدیرعامل شرکت مخابرات استان خبر داد:

استفاده از فیبر نوری در تمامی نقاط استان چهارمحال و بختیاری

و در کارخانه قطعات بتنی شیراز  تولید سگمنت خطوط ۱ و ۲ متر

ساری-امیری فر مدیرعامل آب و فاضلاب مازندران 
گفت: از طریق مدیریت دارایی در بخش آزمایشگاه های 
کنترل کیفیــت آب و فاضلاب بالغ بــر ۳۲ میلیارد ریال 

صرفه جویی اقتصادی صورت گرفت.
 بهزاد بــرارزاده با بیــان اینکه دارایــی فیزیکی در حوزه 
آزمایشــگاه های کنترل کیفیــت آب وفاضلاب می تواند 
بهبــود عملکرد و کارآیــی آزمایشــگاه را تضمین نماید 
افزود: این شرکت با اســتفاده از مدیریت تلفیقی دارایی 
فیزیکی و ۷S) نظام آراستگی تأسیسات( نسبت به بهبود 
فرایند کار در آزمایشــگاه با تاکید بر استخراج داده های 

آزمون با دقت و صحت بالا اقدام نموده است.
وی ادامه داد: با برنامــه ریزیدقیق در اســتفاده بهینه از 
تجهیــزات، مواد و ســایر منابــع آزمایشــگاهی و نیز از 
طریق پیاده ســازی الزامات اســتاندارد کالیبراســیون 
تجهیزات، اســتاندارد ایزو ۱۷۰۲۵ و ۷S )نظام آراستگی 
تأسیسات(، بیش از ۴ میلیارد ریال هزینه صرف می شود 
که با استفاده از روش نگهداری، تعمیرات دوره ای منظم 
تجهیزات و دارایی های آزمایشگاه که در کاهش خرابی و 
 PM افزایش عمر مفید آنها مؤثر است ، در بخش خدمات
)نظام نگهداری و تعمیرات پیشگیرانه( تجهیزات، بالغ بر 

۳۲ میلیارد ریال صرفه جویی اقتصادی صورت گرفت.

مدیرعامل آبفا مازندران مدیریت موجودی را یکی دیگر 
از شیوه های بهبود عملکرد و کارآیی آزمایشگاه دانست و 
اظهار داشت: مدیریت صحیح موجودی مواد و تجهیزات 
مصرفی مورد نیاز از طریق کنترل کیفیت داخلی بر طبق 
الزامات اســتاندارد ایزو ۱۷۰۲۵ و ۷S )نظام آراســتگی 
تأسیسات( و همچنین با تشکیل بلوک های آزمایشگاهی 
در سطح اســتان با هدف بهره مندی از تمام توان علمی و 
تجربیات نیروی انسانی شــاغل در آن حوزه و نیز حمایت 
از تولید داخل همانند شــرکت های دانــش بنیان، منجر 
به افزایش بهره وری در بخش هــای مختلف نظیر نیروی 

انسانی، اقتصادی و مدیریت زمان شده است.
بــرارزاده، با بیــان اینکه این شــرکت با بهــره گیری از 
اســتانداردها، بخشــنامه ها و دســتور العمــل کار در 
آزمایشــگاه های کنترل کیفیــت و با اجــرای این مدل 
دارایی های سازمان، برای سومین سال پیاپی توانسته به 
بهبود عملکرد و کارآیی سازمان کمک نماید، خاطرنشان 
کرد: در همین راستا سیســتم های بهتری برای مدیریت 
فرایند تأمین، تصفیه و توزیع آب شرب سالم و بهداشتی 
ارائه شــده که باعث تقویت فرهنگ ســازمانی و تدوین 
استراتژی مناسب برای رســیدن به اهداف کلان سازمان 

شده است.

اصفهان-مریم مومنــی  تعداد ســایت های ۵G در 
کشور که در حال حاضر نســبت به ابتدای دولت سیزدهم 
افزایش یافته و به ۲۰۰۰ سایت رســیده و بنابر اعلام، طبق 
برنامه ریزی های انجام شده قرار است تا پایان سال جاری به 

۶۰۰۰ سایت افزایش پیدا کند.
نســل پنجم تکنولوژی ارتباطات )۵G( بی ســیم شــبکه 
تلفن همراه اســت که ســرعت دانلود و آپلود بالاتر، ارتباط 
پایدارتر و ظرفیت بیشتری نســبت به نسل های قبلی یعنی 
۳G ،۴G و غیره دارد. این شــبکه، این پتانسیل را دارد که 
روش استفاده انســان از اینترنت، اپلیکیشن ها و شبکه های 

اجتماعی را به کلی تغییر دهد.
این فنــاوری ارتباطی جدید نه تنها باعث افزایش ســرعت 
دانلود و آپلود می شــود، بلکه تاخیر یا مدت زمان لازم برای 
دستگاه ها جهت برقراری ارتباط با شبکه های بی سیم را هم 
به شدت کاهش می دهد. بنابراین نسل ۵G بسیار کارآمدتر 
از نسل های پیشین شــبکه تلفن همراه بوده و سرعت بسیار 

بیشتری را در اختیار مصرف کنندگان قرار می دهند.
درباره اینکه چــرا ۵G از ۴G بهتر اســت دلایل متعددی 
مطرح می شود اما مهم ترین آن را می توان سرعت سریع تر، 
ظرفیت بیشــتر، تأخیر کمتر و توانایی بیشــتر دانســت. 
همزمان با رشد و گســترش این نســل از اینترنت از اواخر 

ســال ۱۳۹۹، دو اپراتور تلفن همراه هم برای عقب نماندن 
از تکنولوژی جهانی، اولین ســایت های نسل پنجم اینترنت 

خود را به صورت آزمایشی راه اندازی کردند.
به گفته مسئولان اگر فناوری نســل پنجم در کشور توسعه 
یابد، تأخیر در شبکه در نسل پنجم به ۱۲ الی ۱۳ میلی ثانیه 
کاهش پیدا می کند که در واقع نرخ تأخیر نصف خواهد شد 
. اگرچه ممکن اســت صحبت درباره این نســل از اینترنت 
ماورایی، غیر قابل تصور و درک باشــد، با وجــود اینکه در 
کشور ما هم بعضا، پیاده سازی شــده و اپراتورهای ارتباطی 
هم سعی کرده اند این فناوری را هم ســو و با همین سرعت 
سایر کشورهای پیشرفته وارد کشور کنند اما در حال حاضر 
صحبت کردن دربــاره این فناوری برای مــردم خیلی قابل 
ملموس و قابل درک نیست. اما با این حال توسعه و افزایش 
تعداد ســایت های ۵G از همــان روزهــای آغازین دولت 
ســیزدهم مورد پیگیری قرار گرفت و با توجه دولت تعداد 
ســایت ها در این دوره افزایش پیدا کرد. به گفته مسئولان 
در حوزه توسعه نســل پنجم اینترنت، در ابتدای دولت فقط 
۱۰ سایت وجود داشت اما درحال حاضر این تعداد به ۲۰۰۰ 
سایت افزایش پیدا کرده است. همچنین تعداد سایت های 
نســل چهارم هم از ۳۳ هزار به ۴۴ هــزار افزایش پیدا کرده 

است.

مازندران اصفهان
مدیرعامل آبفا استان اعلام کرد؛

صرفه جویی ۳۲ میلیارد ریالی مدیریت دارایی در آبفای مازندران
تا پایان امسال؛

 شمار سایت  های ۵G در کشور به ۶۰۰۰ می رسد

مدیر عامل شرکت گاز استان اردبیل خبر داد:

وژه پایش یکپارچه سنجش رضایت شغلی و عوامل انگیزشی کارکنان نشست هم اندیشی تخصصی پر

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

 مشکل آب شرب اصفهان 
در کوتاه ترین زمان حل شود

اصفهان-مریم مومنی رئیس کمیسیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار 
شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به مشکل آب شرب اصفهان از استاندار 

خواست که این مشکل در کوتاه ترین زمان حل شود.
به گزارش اداره ارتباطات و امور بین الملل شــورای اســلامی شهر اصفهان، 
مجید نادرالاصلــی در خصوص وضعیت آب شــرب اصفهان اظهــار کرد: با 
قطعی آب شرب، مردم در انجام مسائل بهداشتی و واجبات خود دچار مشکل 
اساسی شده اند. ما به عنوان نمایندگان مردم اگر در این جلسه به این موضوع 

اشاره نکنیم جفا به آن ها کرده ایم.
وی افزود: وضعیــت عجیبی برای مردم مناطق مختلــف اصفهان پیش آمده 
است، شب گذشته یادداشتی برای اســتاندار اصفهان در این خصوص نوشتم 
و اینجا نیز تأکید می کنم که تکلیف اســتاندار حل مشکل آب شرب اصفهان 

است، متأسفانه هیچ اقدامی نشده است. مردم آب شرب می خواهند.
رئیس کمیســیون ویژه آب و مناطق کم برخوردار شــورای اســلامی شهر 
اصفهان گفت: در دولت شهید رئیسی یکی دو اســتان مشکل آب شرب پیدا 

کردند و کمک کردند تا حل شود اما کسی به این موضوع توجه ندارد.
وی افزود: ســامانه دوم آب اصفهان که گذشــتگان به خوبی زحمت شــروع 
عملیات اجرایی آن را کشــیدند، در ایــن دولت درباره پیگیــری آن چیزی 
نشــنیدیم. اصفهان با بیش از ۲ میلیون نفر جمعیــت، در مناطق مختلف به 
خصوص در شرق و شــمال دچار مشکل آب شرب اســت. از مسئولان انتظار 

می رود این مسئله در کوتاه ترین زمان ممکن حل شود.

  مرکز کارآموزی جوار کارگاهی شرکت

 کشت و صنعت گرگان افتتاح شد

گرگان-مهنازمحمدزمانــی همزمــان با هفتــه ملی مهــارت ، مرکز 
کارآموزی جوار کارگاهی شــرکت کشــت و صنعت گرگان بــا حضور حمزه 
کرایلو مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای اســتان گلســتان و بخشدار بهاران 
گرگان افتتاح شــد. حمــزه کرایلو گفــت: در حال حاضر عمــده بنگاه های 
اقتصادی از پیدا کردن نیروهای کارآمد و مجرب عاجز هســتند و در کشــور 
با کمبود نیروی انســانی ماهر، نیمه ماهر و متخصص مواجه هســتیم. برای 
تربیت نیروی کار ماهر بهترین جا محیط کار واقعی اســت.وی افزود: صیانت 
از نیروی کار و ارتقای مهــارت کارگران از طریق ایجــاد مراکز آموزش جوار 
کارگاهی و آموزش ضمن کار محقق می شــود و نتیجه آن افزایش بهره وری و 

بالا رفتن کیفیت محصول تولیدی می شود.
شایان ذکر است شــرکت کشــت و صنعت گرگان )شــهره( در زمینه تولید 
صنایع تبدیلی مواد غذایی )رب گوجه فرنگی، انواع کنســروهای غیر گوشتی 
، ترشیها، شــوریها ، کمپوتها ،  مرباجات( در شهرک صنعتی شهر سرخنکلاته 

گرگان مشغول به فعالیت می باشد

 مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری غدیر:

وشیمی پردیس   غ« ابتکار مدیران پتر »سیمر
افتخاری برای غدیر

بوشهر-رضا حیدری مدیرعامل شرکت ســرمایه گذاری غدیر با اشاره 
به طراحی و راه اندازی سامانه یکپارچه »ســیمرغ« به ابتکار مدیران باتجربه 
پتروشــیمی پردیس، تاکید داشــت: این ابتــکار بر پایه دانــش، تخصص و 
برنامه ریزی شکل گرفته و یک افتخار اســت که انتظار داریم این سامانه برای 

همه پتروشیمی های زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاری غدیر فعال شود.
به گزارش روابط عمومــی و امور بین الملل پتروشــیمی پردیس، مدیرعامل 
شرکت ســرمایه گذاری غدیر در آیین رونمایی ســامانه یکپارچه مدیریت و 
راهبردی غدیر اظهار داشت: نرم افزار یکپارچه »ســیمرغ« به همت مدیران 
موفق و باتجربه  پتروشــیمی پردیس عملیاتی شد. ما سال ها دنبال راه اندازی 
ســامانه بازرگانی بودیم که این مهم با راه اندازی ســامانه سیمرغ محقق شد. 
در این ســامانه فعالیت های متعددی نظیر بازرگانی، مالی، حمل و نقل و… 
انجام می شود و در تلاش هســتیم تا امور تعمیراتی را هم به ظرفیت های این 
ســامانه اضافه کنیم. مهدی عبوری در آیین رونمایی از سامانه »سیمرغ« که 
در مجتمع پتروشــیمی پردیس)عسلویه( محقق شــد، گفت: راه اندازی این 

نرم افزار ابتکار بسیار خوبی بود، من از طراحان آن، این درخ

و های  افتتاح بزرگترین نمایشگاه دائمی خودر
تاریخی در البرز

البرز-ترنم مظفری مشاور اجرایی مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع اســتان البرز از آغاز فعالیت نمایشــگاه دائمی خودرو های تاریخی، 
کلاسیک، آنتیک، اسپرت، ســافاری و خاص اســتان البرز در مهرشهر کرج 
خبر داد.  اردشیر درویشــی گفت: بزرگترین نمایشــگاه دائمی خودرو های 
تاریخی، کلاسیک، آنتیک، اسپرت، سافاری و خاص استان البرز در مهرشهر 
کرج فعال شده است این نمایشگاه مکان مناسبی برای تبادل نظر و اطلاعات 
در زمینه نگهداری و صیانــت از خودرو های تاریخی، کلاســیک و آنتیک به 
شمار می رود. درویشــی اظهار کرد: بیش از ۵۰۰ دستگاه خودروی تاریخی و 
کلاسیک در این نمایشگاه حضور دارند افتتاح این نمایشگاه نقش موثری در 

توسعه گردشگری استان البرز دارد.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران

صفحه 7
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rسه شنبه       16 مرداد 1403    شماره 1651



سخنگوی صنعت آب کشور هشدار داد
 افزایش مصرف آب به دلیل گرمای هوا 

در هفته های اخیر
ســخنگوی صنعت آب کشــور از رشــد مضاعف مصرف آب به دلیل 
رشــد جدی دماهای حداقل روزانه در هفته های اخیر خبر داد و گفت: 

ضرورت دارد کاهش مصرف مورد توجه همگان قرار گیرد.
به گزارش شــرکت مدیریت منابع آب ایران، فیروز قاســم زاده درباره 
شرایط دمایی کشور در هفته های اخیر و افزایش دمای بالای ۵۰ درجه 
سانتیگراد در برخی استان ها نسبت به سال های گذشته، افزود: مصرف 

آب از این شرایط تأثیرپذیری جدی دارد.
سخنگوی صنعت آب از رشــد مضاعف مصرف آب به دلیل رشد جدی 

دماهای حداقل روزانه در هفته های اخیر خبر داد.
وی با بیان اینکه افزایش مصرف آب با افزایــش دماهای حداقل روزانه 
ارتباط مســتقیم دارد، گفت: با افزایش دمای حداقل، ســاعات روشن 
ماندن کولرها افزایش می یابد و بعضاً تا ۶۰۰ لیتر بر روز توسط کولرهای 
خانگی آب مصرف می شــود که معــادل مصرف یک خانواده اســت.
قاســم زاده به برنامه ریزی دقیق مدیریت مصرف آب توسط وزارت نیرو 
و رصد و پایش مداوم اهداف برنامه اشــاره و خاطرنشــان کرد: باوجود 
افزایش جدی دما در تابستان حاضر، با کنترل مصارف طبق برنامه، در 
شرایطی که ورودی سدها نسبت به ســال گذشته ۶ درصد رشد داشته 

است، حجم مخازن بالغ بر ۱۰ درصد رشد را تجربه می کند.
وی موجودی مخازن سدهای کشــور را در تاریخ ۱۳ مردادماه ۱۴۰۳ با 
۵۶ درصد پرشــدگی، معادل۲۹.۵۰ میلیارد مترمکعب دانست و ادامه 
داد: در سال گذشــته و در تاریخ مشــابه، میزان ذخایر آب در مخازن 
سدهای کشور ۲۶.۷۹ میلیارد مترمکعب بوده است.سخنگوی صنعت 
آب گفت: در شرایط کنونی، مدیریت مصرف آب در سطح جامعه امری 
اجتناب ناپذیر اســت و از این طریق اهداف برنامه های مدیریت مصرف 

آب در سطح حوضه های آبریز کشور قابل تحقق خواهد بود.
قاسم زاده خاطرنشان کرد: از مردم خواســتاریم که مصرف بهینه آب و 
عدم انجام فعالیت های آب بر در ســاعات گرم را رعایت کنند تا بتوانیم 

عبور مطمئنی از تنش آبی تابستان داشته باشیم.
 

مدیر مرکز راهبری شبکه گاز کشور اعلام کرد
 افزایش ۷.۵ میلیون مترمکعبی تامین 

وگاه ها سوخت نیر
مدیر راهبری شــبکه گاز کشور )دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران( 
گفت: در سال جاری به طور متوسط روزانه ۷.۵ میلیون مترمکعب/لیتر 
سوخت )گاز و سوخت مایع( به نیروگاه ها بیشتر از سال گذشته تحویل 

داده شده که ۹۱ درصد آن گاز است.
سعید عقلی با اشاره به میزان سوخت تامین شــده توسط وزارت نفت 
در نیروگاه ها، اظهار داشت: سوخت رسانی به نیروگاه ها اعم از گاز و گاز 
مایع بر عهده وزارت نفت است و در سال جاری در مجموع روزانه به طور 
متوسط ۷.۵ میلیون مترمکعب/لیتر ســوخت اعم از گاز و سوخت مایع 
به نیروگاه ها بیشتر تحویل داده شد که مجموع آن برابر با ۳۳۱ میلیون 

مترمکعب لیتر سوخت بود که ۹۱ درصد آن گاز است.

وی با اشــاره به میزان تامین گاز صنایع افزود: نســبت به سال گذشته 
روزانه ۲۰ میلیون مترمکعب گاز بیشــتر تحویــل صنایع می دهیم که 
حدود ۱۰ میلیــون مترمکعــب از افزایش گاز تحویلــی، صرف تولید 
برق خود صنایع می شــود.مدیر دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران 
بیان کرد: طبق آمار تا ۳۱ تیرماه، روزانه به طور متوســط ۱۶۹ میلیون 
مترمکعب گاز به صنایع تحویل داده شــد که این عدد در سال گذشته 
۱۴۹ میلیون مترمکعــب گاز بود.عقلی گفت: در بخش خانگی، تجاری 
و صنایع غیرعمد نیز روزانه به طوری متوسط از ابتدای امسال تا کنون 
۲۳۶ میلیون مترمکعب گاز تحویل دادیم که این عدد در ســال گذشته 
برابر با ۲۲۶ میلیون مترمکعب در روز بود، البته این افزایش گاز تحویل 

مربوط به صنایع بر عمده است.
وی بیان داشت: در بخش فولادی ها ۳۰، سیمان ۵۰ و پتروشیمی ها ۱۰ 

درصد امکان صرفه جویی گاز در کشور وجود دارد.
مدیر راهبری شــبکه گاز کشــور ادامه داد: در بخش کاشی و سرامیک 
۵۰ درصد امکان صرفه جویی وجود دارد؛ همچنین در بخش تولید برق 
کشــور ۶۰ درصد از حرارتی که صرف تولید برق می شود، هدر می رود 

که ۳۰ درصد آن قابل صرفه جویی است.
عقلی گفت: در بخش کشــاورزی به خصوص گلخانــه و دامداری ها در 
حدود ۶۰ میلیون مترمکعب روزانه در ایام پیک و فقط در فصل ســرما 
استفاده می کنند که می توان با اســتفاده از انرژی حرارتی صنایع دیگر 

این میزان مصرف را صرفه جویی کرد.

مدیرعامل توانیر تشریح کرد
اعلام برنامه تامین برق صنایع بزرگ

مدیر عامل توانیر بــا اعلام اینکه بــرق مورد نیاز صنایــع بزرگ طبق 
برنامه  در حال تامین اســت، گفت: به نظر می رســد که بخش عظیمی 
از نیروگاه ها تا پایان ســال ۱۴۰۴ وارد مدار شــوند و امکان تامین برق 

صنایع انرژی بر فراهم شود.
 مصطفی رجبی مشهدی به جزئیات مباحث مطرح شده در جلسه اخیر 
توانیر با وزارت صمت اشــاره کرد و گفت: هفته گذشــته جلسه ای را با 
وزارت صمت برگزار کردیم که در ادامه این جلسه و نیز مذاکرات انجام 

شده، برنامه مفصل و دقیقی برای تامین برق صنایع در نظر گرفته شد.
او اعلام کرد: صنایع به احداث نیروگاه با ظرفیت تولید ۱۰ هزار مگاوات 
برق مکلف هســتند. تاکنون از ایــن میزان یک هــزار و ۸۰۰ مگاوات 
نیروگاه احداث شده است.رجبی مشهدی ادامه داد: امیدواریم صنایع 
انرژی بر کشــور بتوانند طبق برنامه ریزی های انجام شده تا پایان سال 

۱۴۰۴ موفق به راه اندازی ۱۰ هزار مگاوات نیروگاه شوند.
مدیر عامل توانیر از آغاز عملیات اجرایــی ۶۰۰۰ مگاوات نیروگاه خبر 
داد و گفت: به نظر می رسد که بخش عظیمی از نیروگاه ها تا پایان سال 

۱۴۰۴ وارد مدار شوند و امکان تامین برق صنایع انرژی بر فراهم شود.
رجبی مشــهدی اظهار کــرد: در صورتی که صنایع کوچــک نیروگاه 
کوچک )DG( وارد مدار کنند، می توان برق مــورد نیاز این واحدها را 

تامین و به آنها تحویل داد.
وی در ادامه به اقدامات انجام شــده برای تامین بــرق صنایع کوچک 
اشــاره و اعلام کرد: در این زمینه یک تفاهم نامه  مابین توانیر و سازمان 

شهرک های صنعتی برای تامین برق صنایع کوچک امضا شده است.
مدیر عامل توانیر در گفت وگو با پایگاه خبری بازار ســرمایه، تامین برق 
صنایع کوچک را به سه دسته تقسیم کرد و گفت: دسته نخست که جزو 
واحدهای کارگاهی، صنفی و صنعتی هســتند بــا هیچ محدودیتی در 

مصرف برق روبه رو نیستند.

معاون اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی:

ونیک بانک سینا ارائه می شود چک الکتر
معاون اداره نظام های پرداخت بانک مرکزی گفت: با اضافه شدن بانک  
سینا برای عرضه چک الکترونیک به مشتریان، آمار بانک هایی که این 

چک را ارائه می کنند به ۱۵ بانک رسیده است.
بر اســاس این گزارش، معاون اداره نظام هــای پرداخت بانک مرکزی 
عنوان کرد: این بانک ها برای افراد حقیقی، حقوقی و دارندگان حساب 

مشترک، دسته چک دیجیتال صادر می کنند.
خانم نادعلــی زاده افــزود: هم اکنون همــه بانک ها امــکان پذیرش 
و پردازش چک دیجیتــال را به صورت بین بانکی در ســامانه چکاوک 
دارند.وی درباره چک های دیجیتال صادر شده گفت: تعداد چک های 
صادر شــده ۳۹۱ هزار فقره اســت که کمتر از یک درصد آن برگشت 
خورده و ۸۵ درصد آن در سیســتم بانکی نقد شده و مابقی آن در دست 
اشــخاص در حال تبادل اســت.معاون اداره نظام های پرداخت بانک 
مرکزی افزود: گیرندگان چک باید قبل از دریافت و تأیید چک، سوابق 
صادر کننده چک را با سرویس استعلامی ســوابق صادر کننده چک با 

شماره ۴۰۴۰۷۰۱۷۰۱ و کد دستوری ۴*۱* دریافت کنند.
نادعلــی زاده گفت: با ایــن ســامانه اطلاعاتی درباره مجمــوع مبالغ 
چک های برگشتی صادر شده شخص، مجموع چک های برگشتی سوء 
اثر شده شخص و مجموع چک های در راه شــخص در اختیار دریافت 

کننده چک قرار می گیرد.

وس و داماد را راهی  بانک صادرات ایران 17000 عر
خانه بخت کرد

شــرایط ازدواج بیش از ۱۷۰۰۰ عروس و داماد در ۴ ماه ابتدای ســال 
جاری با وام بانک صادرات ایران تسهیل شد.

به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، حمایت از تشــکیل نهاد 
خانواده و تســهیل امر ازدواج از جمله سیاســت های این بانک بوده و 
همچنان به عنوان یکی از مهمترین بخش های مســئولیت اجتماعی 
در سیاســت های کلان اعتباری بانک مورد توجه اســت. این روند در 
۴ ماهه ابتدای ســال ۱۴۰۳ نیز با پرداخت ۱۷ هــزار و ۵۳۹ فقره وام 
قرض الحســنه ازدواج به ارزش بیش از ۵۶ هــزار و ۷۵۵ میلیارد ریال 
در اقصی نقاط کشــور ادامه یافته و به دلیل گســتردگی شعب و دامنه 
ارجاعات تقاضای وام هــای ازدواج به این بانک، ســهم قابل توجهی از 

نیازهای جوانان و زوجین را پاسخ داده است.
بانک صادرات ایــران به عنوان یکی از بانک های بزرگ کشــور و بازوان 
عملیاتی دولت در عمل به مسئولیت های اجتماعی، در سال ۱۴۰۲ نیز 
با پرداخت ۱۰۶ هزار فقره وام  قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه به 
ارزش نزدیک به ۲۱۶ هزار میلیارد ریال، رتبه ســوم را در نظام بانکی به 

خود اختصاص داد.

 رشد 61 درصدی سود عملیاتی بانک ملت 
در چهارماهه ابتدای سال

سود عملیاتی بانک ملت، در چهار ماهه ابتدای سال جاری با ۶۱ درصد 
رشد نسبت به مقطع مشابه سال قبل به ۱۸۷ هزار میلیارد ریال رسید.

به گزارش روابط عمومی بانک ملت و بر اســاس گــزارش فعالیت یک 
ماهه منتهی به پایان تیرماه امسال، این بانک در چهارماهه، ۵۰۹.۰۰۸ 
میلیارد ریال از محل اعطای تسهیلات، ۴۰.۴۰۰ میلیارد ریال از محل 
ســپرده گذاری،  ۵.۵۲۴ میلیارد ریال از محل اوراق بدهی و ۸۱.۳۳۷ 
میلیارد ریال  از محل دریافــت کارمزد، درآمد در حســاب های خود 

منظور کرده است.
بر اساس این گزارش، مانده تسهیلات اعطایی بانک ملت در چهارماهه 
ابتدای ســال جاری به رقم ۱۴.۷۶۰.۹۵۹ میلیارد ریال رســیده است 
و در بین ســرفصل های تسهیلاتی، مرابحه، ســلف و ارزی به ترتیب با 
۲۵۳.۹۰۶ میلیــارد ریال، ۷۷.۳۵۵ میلیارد ریــال و ۶۱.۴۶۳ میلیارد 

ریال درآمد، بالاترین درآمد را نصیب این بانک کرده اند.
بر اساس گزارش منتشــره، مانده سپرده های ســرمایه گذاری بانک 
ملت تا پایان تیرماه ۱۰.۱۳۶.۵۰۸میلیارد ریال اعلام شــده است که 
ســپرده های قرض الحســنه جاری ریالی بــا ۲.۶۵۹.۰۲۸ میلیارد 
ریال،  بلند مدت سه ســاله با ۲.۰۳۰.۵۳۵ میلیارد ریال و کوتاه مدت 
با ۱.۸۴۱.۸۱۹ میلیارد ریال بیشــترین مانده را در بین ســپرده های 

سرمایه گذاری بانک به خود اختصاص داده اند.
بر اساس این گزارش، بانک ملت در تیرماه سال جاری ۸۰.۳۵۴ میلیارد 
ریال ســود پرداخت کرده است تا مجموع ســودهای پرداخت شده به 
سپرده های ســرمایه گذاری این بانک از ابتدای سال تا پایان تیرماه به 

رقم ۳۰۶.۵۸۲ میلیارد ریال برسد.
این گزارش حاکی اســت، درآمــد عملیاتی بانک ملــت از ۴۱۵.۸۳۸ 
میلیارد ریال در تیرماه ۱۴۰۲ با ۳۴ درصد رشــد به ۵۵۸.۵۱۱ میلیارد 

ریال در تیرماه سال جاری رسیده است.
همچنین بانک ملت توانســته اســت از ۲۱۸.۴۴۴ میلیارد ریال سود 
ناخالص در تیرماه ۱۴۰۲ با ۱۵ درصد افزایش بــه ۲۵۱.۹۲۹ میلیارد 

ریال سود ناخالص در تیرماه سال ۱۴۰۳ دست یابد.
در عین حال سود عملیاتی بانک ملت در تیرماه سال جاری با ۶۱ درصد 
رشــد روبه رو شــده و از ۱۱۵.۹۸۹ میلیارد ریــال در تیرماه ۱۴۰۲ به 

۱۸۶.۷۷۱ میلیارد ریال افزایش یافته است.

خدمات رسانی بانک سامان به زائرین اربعین
بانک ســامان با اعزام چند دســتگاه خودپرداز ســیار به مرز شلمچه، 

خدمات رسانی خود به زائرین اربعین را آغاز کرد.
به گزارش سامان رســانه، بانک ســامان با هدف ارائه خدمت به زائرین 
اربعین شش دســتگاه خودپرداز ســیار به مرز مهران و شلمچه اعزام 
کرد. این دســتگاه ها به صورت شــبانه روزی توســط تیم بانک سامان 
که در منطقه مســتقر شده اند پشــتیبانی خواهد شــد و این فرآیند تا 
پایان مراســم اربعین ادامه خواهد داشــت. تمامی زائرین با استفاده از 
کارت های عضو شــتاب و از طریق این دســتگاه ها می توانند خدمات 
بانکی مختلف اعم از دریافت وجه نقد تــا مبلغ ۱۰ میلیون ریال در روز، 
انتقال وجه کارت به کارت تا ســقف ۱۰۰ میلیون ریــال در روز، خرید 

شارژ اپراتورهای تلفن همراه و پرداخت قبوض را دریافت کنند.

 رشد بی سابقه بانک دی در خدمات
 بانکداری نوین

توجه ویژه بانــک دی بر توســعه خدمات بانکــداری الکترونیک طی 
سال های اخیر، نتایج مطلوبی به همراه داشته است.

 به گــزارش روابط عمومــی بانک دی، با توســعه خدمــات بانکداری 
الکترونیک، نه تنها ســرعت و دقت خدمات رسانی به مشتریان افزایش 
یافته بلکه هزینه هــای بانکداری نیــز کاهش یافته اســت و از این رو 
می توان ادامه این روند را هم به نفع مشتریان و هم به نفع بانک ارزیابی 

کرد.
تازه ترین اطلاعات از عملکرد بانــک دی در حوزه بانکداری الکترونیک 
نشان می دهد تعداد کاربران بانکداری الکترونیک این بانک طی ۳ سال 
گذشته، ۳۵ درصد رشد داشــته و تا پایان سال گذشــته، بیش از یک 

میلیون و ۲۵۱هزار کاربر از این خدمات بانک استفاده کرده اند.
همچنین متوســط تراکنش های ماهانه خدمات نوین بانک دی، طی 
این مدت بیش از ۱۴۳ درصد رشــد داشته اســت. ثبت ۵۲.۵ میلیون 
تراکنش در ســامانه های خدمات نویــن، از اعتماد مشــتریان به این 

خدمات و نیز فعالیت مطلوب بانک در این حوزه حکایت دارد.
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مالکان هم دنبال هم خانه می گردند!

 موج اجاره خانه  های اشتراکی در تهران

خریــدار  افزایــش چشــمگیر اجاره بها طی 
سال های گذشته آثار بســیاری از خود در دامن 
اقتصاد و اجتماع ایران به  جا گذاشته است. بررسی 
آگهی های مربوط به اجاره خانه نشــان می دهد، 
اکنون بیش از هر زمان دیگری، آگهی های مربوط 
به خانه های اشتراکی فزونی گرفته است. این موج 
حالا از مستاجران عبور کرده و به مالکانی رسیده 
است که به دنبال هم خانه می گردند تا با دریافت 
مبلغ اجاره، بخشــی از هزینه های زندگی خود را 

پرداخت کنند.
 بحران تــورم مســکن در ایران طی ســال های 
گذشته، هر روز به شــکل جدیدی خود را نشان 
داده اســت. یک روز نمــود آن ســر از مهاجرت 
معکوس درمی آورد و ســال دیگر تبدیل به اجاره 
سوئیت هایی می شود که متراژ آنها برای سکونت 

یک نفر هم مناسب نیست.
بررسی آگهی های مربوط به اجاره آپارتمان نشان 
می دهد بحث خانــه  های اشــتراکی حالا بیش 
از پیش رواج یافته اســت. برخــی از این خانه ها 
ســوئیت های کوچکی هســتند که مستاجران 
پیشــین آن، در قرارداد ســال جدید دیگر توان 
پرداخت هزینه های مسکن خود را ندارند، در این 
بین برخی آگهی ها نیز نشان از داستانی متفاوت 

دارد.
این  بار داستان مربوط به مســتاجری نیست که 
بــرای هماهنگ کردن دخل و خــرج خود دنبال 
مســتاجری دیگری می گردد. بلکه آگهی مربوط 
به مالکی اســت که از پس هزینه های ملک خود 
برنمی آیــد و به  دنبال مســتاجرانی می گردد که 
همزمان بــا او در خانه اش زندگــی کنند و اجاره 

بپردازند!
او در آگهی خــود ذکر کرده اســت دنبال ســه 
هم خانه خانــم می گردد که بتواننــد نفری ۱۲۰ 
میلیون تومان به  عنوان رهــن بپردازند. او اجاره 
ماهانه ای معادل پنج میلیون و ۵۰۰ هزار تومان را 

نیز در نظر دارد.
فایل بعدی مربــوط به مســتاجر آپارتمانی ۴۰ 
متری در شرق تهران اســت که دنبال هم خانه ای 
می گــردد تا بتوانــد رهنی ۵۰ میلیــون تومانی 
و ماهانــه اجاره ای معــادل پنج میلیــون تومان 

پرداخت کند.
او به تجارت نیــوز می گوید: »خــرج و دخل من 
دیگر به هم نمی خورد. پرداخت اجاره ۱۰ میلیون 
تومانی عملًا بــرای منِ کارگر غیرممکن اســت 

و با کمتر از آن هم که نمی شــود خانــه پیدا کرد. 
زندگی با یک غریبه در خانه ای ۴۰ متری سخت 
اســت، اما راه دیگری ندارم؛ باید بسوزم و بسازم و 
مشخص نیســت ســال بعد حتی با این مبالغ نیز 

بتوانم خانه ای حتی اشتراکی بگیرم.«

تورم ملموس اجاره بها به ۷0 درصد رسید
گزارش بانک مرکزی از تحولات بازار مسکن شهر 
تهران در فروردین ۱۴۰۳ حاکی از آن اســت که 
رشد نقطه به نقطه شاخص اجاره در تهران بالغ بر 

۴۵.۲ درصد بوده است.
این در حالی  است که برخی مســتاجران از سال 
گذشــته تاکنون در تمدیــد قراردادهای خود با 

تورمی بیش از ۷۰ درصد نیز مواجه شده اند.
مســتاجر دیگری نیز در محــدوده امام خمینی 
شرایطی مشــابه دارد. او می گوید: »قرارداد سال 
پیشم که تمام شد، هرچه حســاب و کتاب کردم 
متوجه شــدم نمی توانــم از پــس پرداخت آن 
بربیایم. حــالا دنبال همخانه می گــردم تا بتوانم 

حداقل اینجا را نگه دارم.
 با این قیمت هــا پیدا کردن خانــه جدید هم کار 
آسانی نیست.« خانه  او واحدی ۴۰ متری است که 
ســاختمان آن نیز هیچ امکاناتی ندارد؛ نه انباری، 

نه آسانسور و نه پارکینگ.
 در ایــن بیــن فایل هایی نیــز وجــود دارند که 
متقاضیان آنها نیازی به رهن و اجاره ثابت ندارند 

و خانه خود را روزانه اجاره می دهند.
مســتاجر بعدی دنبال شریکی اســت تا بتواند از 
پس پرداخت هزینه های مربوط به ســوئیت ۴۵ 
متری خود برآیــد. او در قبال واگذاری وســایل 
و سوئیت خود به مســتاجر دیگری حاضر است، 
روزانه مبلغی معادل ۱۰۰ هــزار تومان دریافت 

کند.
نموداری کــه بانک مرکزی از روند بــازار اجاره از 
فروردین ۱۴۰۰ تا ۱۴۰۳ منتشــر کرده نشــان 
می دهد بازار اجاره در برخــی مواقع، راه خود را از 

بازار مسکن جدا کرده است.
در این مقطع سه ســاله در برخــی مواقع قیمت 
مسکن و شاخص اجاره به موازات یکدیگر حرکت 
کرده اند، اما در چند ماه گذشته، نرخ رشد این دو 
شاخص به  طور نسبی از یکدیگر فاصله گرفته اند. 
به این ترتیب رشد شاخص اجاره، شتاب بیشتری 
نسبت به شاخص قیمت مسکن در تهران داشته 

است.

خانه های اشتراکی محدود به محله های 
پایین تهران نیستند!

البته آگهی هــای مربوط به خانه های اشــتراکی 
تنها محدود به محله های جنوبی و شــرقی تهران 
نیســت و با جســت وجو لابه لای این دســته از 
فایل ها می توان خانه هایی یافت که در محله های 
گران قیمت تهران واقع شده اند. این خانه ها حتی 
با وجود اجاره اشــتراکی از مبالغ کمی برخوردار 
نیستند.اکنون مستاجر ســوئیتی ۶۰ متری در 
محلــه ســعادت آباد می گوید: »من بــا پولی که 
دارم می توانم در محله هــای دیگر خانه پیدا کنم، 
اما محل کارم ســعادت آباد اســت، نمی توانم هر 
روز در ترافیک کل زمان خــود را بگذارم. تصمیم 
گرفتم امسال با ۲۰۰ میلیون تومان رهن و هشت 
میلیون تومــان اجاره ماهانه خانه خــود را با یک 
نفر به اشتراک بگذارم و می دانم سال ممکن است 

ناچار شوم کلًا از این محله بروم.«
برخی از مالکان نیز از همان ابتدا خانه  و ســوئیت  
خود را به قصــد اجاره بــا چند نفر به اشــتراک 
می گذارند. برای مثال مالک ســوئیتی ۳۰ متری 
در محله ســعادت آباد، اجاره واحد خود را ماهانه 
۶ میلیــون تومــان تعییــن کــرده و همچنین 
مســتاجران ملزم به پرداخت رهنی معادل ۲۰۰ 

میلیون تومان هستند.
در توضیحات این آگهی ذکر شده، این سوئیت به 
دو الی سه نفر نیز اجاره داده می شود و پیش از هم 

به همین نحو اجاره شده است.

زمان برای مستاجران غنیمت است!
زمان برای مستاجران غنیمت اســت. اغلب آنها 
ســال گذشــته خانه مورد نظر خود را پیدا کرده 
بودند و امســال باید در فکر اشــتراک گذاشتن 
فضای کوچک خود باشــند و ســال آینــده نیز 
مشخص نیســت تورم آنها را به کدام سو هدایت 
می کند.اجاره بها در تهران، مدت هاســت از تورم 
پیشی گرفته اســت. ســال ۱۴۰۲ سال جهش 
تورم اجاره بود و از قطع تاکنون هــر روز بقا برای 
مســتاجران ســخت تر می شــود.این در حالی  
اســت که کارشناسان حوزه مســکن، همچنان 
چشــم انداز اجاره بهــا را افزایشــی می دانند و 
معتقدنــد بحران هــای بســیاری در این عرصه 
در راه اســت؛ هرچند تاکنون نیــز جامعه و بازار 
بحران های اجتماعی و اقتصادی کمی را پشــت 

سر نگذاشته اند.

تسهیلات

 بانــک مرکــزی از پرداخت ۷۰ 
هزار میلیارد تومان تســهیلات 
ازدواج و فرزنــدآوری خبر داد و 
اعلام کرد: شبکه بانکی از ابتدای 
ســال جاری تا کنون ۵۶.۳ هزار 
میلیارد تومان تســهیلات قرض 
الحســنه ازدواج و ۱۳.۸ هــزار 
میلیارد تومان تســهیلات قرض 
الحسنه فرزندآوری به متقاضیان 

پرداخت کرده است.
شــبکه بانکــی از ابتدای ســال 
جاری تاکنون بالــغ بر ۵۶۳ هزار 
میلیارد ریال تســهیلات قرض 
الحســنه ازدواج بــه متقاضیان 
پرداخت کــرده که در مقایســه 
بــا ســهمیه تکلیفی بــرای این 
تســهیلات تا تاریــخ ۱۴ مرداد 
هــزار   ۵۴۴ )مبلــغ   ۱۴۰۳
میلیاردریال درنظر گرفته شــده 
اســت(، عملکرد بیش از ۱۰۳.۵ 

درصدی داشته است.
الحســنه  قــرض  تســهیلات 
فرزنــدآوری نیز از ابتدای ســال 
جــاری تا کنــون بالغ بــر ۱۳۸ 
هزار میلیارد ریــال به متقاضیان 
اعطــا شــده اســت.بنا بــر این 

گــزارش و براســاس 
بنــد )ث( تبصــره ۱۳ 
قانــون بودجه ســال 
کشــور،  کل   ۱۴۰۳
بانک مرکــزی مکلف 
اســت مطابق با قانون 
حمایت از خانــواده و 

جوانی جمعیت و قوانین مربوط 
به ایثارگران، از محل سپرده های 
قرض الحســنه اعــم از جاری و 
پس انداز شبکه بانکی پس از کسر 
سپرده قانونی نســبت به اعطای 
تســهیلات قرض الحسنه ازدواج 
و فرزندآوری، به هــر یک از زوج 
هایی که تاریخ ازدواج آنها بعد از 
۰۱ /۰۱ /۱۳۹۹ بوده است، مبلغ 
سه میلیارد ریال و برای زوج های 
زیر ۲۵ سال و زوجه های زیر ۲۳ 
سال مبلغ ســه میلیارد و پانصد 
میلیون ریال )که این ســقف ها 
برای خانواده های معزز شــهدا 
و ایثارگران دو برابر اســت( اقدام 
کند.همچنین، حسب جزء ۸ بند 
قانونی مزبور نیز مقرر شده است؛ 
پس از اعتبارســنجی متقاضیان 
و در صورت عــدم تکافوی اعتبار 

آنها، بــه منظور تأمین 
رکن ضامن، مؤسسات 
موظفنــد  اعتبــاری 
بــا توثیــق حســاب 
یارانه یا ســهام عدالت 
متقاضیان یا بســتگان 
درجه اول از طبقه اول 
آنها یا سایر دارایی های مالی وی 
یا تنها دریافت یک فقره ســفته و 
یک نفر ضامن نسبت به پرداخت 

تسهیلات اقدام کند.
براین اســاس، در راستای اجرای 
قوانین بودجه ســال ۱۴۰۳ کل 
کشور و قانون حمایت از خانواده 
و جوانــی جمعیت، تســهیلات 
قرض الحسنه ازدواج در روزهای 
ابتدایی سال به شبکه بانکی ابلاغ 
شــده و بانک مرکزی به صورت 
مســتمر بر ســامانه تسهیلات 

مزبور رصد و نظارت دارد.
بر اســاس دســتورالعمل بانک 
مرکــزی در تمامی اســتان ها و 
شهرستان های کشــور همواره 
حداقل ۵ بانــک فعال جهت ثبت 
نام متقاضیان در سامانه بایستی 
وجود داشــته باشــد. همچنین 

ســهمیه بانک هــا بــه گونه ای 
مدیریت می شــود تــا توزیع آن 
متمرکــز در چند مــاه ابتدایی 
نبوده و در طول سال این سهمیه 

توزیع شود.
در ارتبــاط بــا اخــذ تضامیــن 
نیز حســب بند قانونــی مزبور، 
بانک های عامل براســاس امتیاز 
مکســوبه متقاضیان در فرآیند 
اعتبارســنجی نسبت به اخذ یک 
فقره سفته و یک ضامن اقدام می 
کنند؛ لذا آنچه حــدود و ویژگی 
ضامن را مشخص می شود امتیاز 
کسب شــده توســط متقاضی 
و ضامــن وی در اعتبارســنجی 
به عمــل آمــده در زمــان اخذ 
تسهیلات است. بر همین اساس، 
بسته به اعتبارسنجی انجام شده 
که مورد تایید قانونگذار است، از 
متقاضیان تضامین اخذ می شود.

در پایان خاطرنشان می شود این 
بانک موضوع تسهیل در شرایط 
ضمانت و اخذ وثایق در پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه در سال 
جاری را به شــبکه بانکی ابلاغ و 

تأکید کرده است.

بانک مرکزی خبر داد؛ پرداخت ۷۰ همت وام ازدواج و فرزندآوری در سال جاری
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